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Tukaj so!
Tukaj so naši predstavniki, ki smo jih izvolili na 
letošnjih lokalnih volitvah. Novi župan Dušan Str-
nad je bil potrjen na prvi seji občinskega sveta, 
prav tako tudi vseh 21 novih svetnikov in svetnic. 
Župan je tudi že imenoval podžupana Tomaža 
Smoleta. Na naš novi politični zemljevid občine 
smo vrisali, kako so posamezni deli naše občine 
zastopani v novem občinskem svetu. Župan Str-
nad prihaja iz višnjanske krajevne skupnosti. Ob-
činsko središče ima po novem dva svetnika, oba 
prihajata iz iste ulice. Največ svetnikov in svetnic 
ima KS Stična, in sicer pet, med njimi tudi pod-
župana. Štirje člani občinskega sveta prihajajo iz 
KS Šentvid pri Stični, po dva iz KS Višnja Gora, 
KS Krka in KS Ambrus, po eden pa iz KS Muljava, 
Zagradec, Dob in Temenica.
Seveda bo 21-članski občinski svet v naslednjih 
štirih letih zastopal interese vseh prebivalcev 
občine Ivančna Gorica, zato kakršna koli delitev 
nikakor ni smiselna. Iz registra prebivalcev je raz-
vidno, da nas je bilo 15. novembra 2010 v občini 
živečih 15.810 občanov in občank. Volitev se nas 
je udeležilo približno polovica tistih, ki imamo vo-
lilno pravico, toda vsi pričakujemo, da bodo naši 
predstavniki delali v dobrobit slehernega prebi-
valca naše občine. Vsem svetnikom in svetnicam, 
županu in podžupanu želimo obilo uspeha pri nji-
hovem delu, prav pa bi bilo, da se ob tem vpraša-
mo, koliko lahko pripomoremo k uspehu občine 
tudi sami. Srečno, občina Ivančna Gorica!

Matej Šteh

Dela v obrtni coni v Ivančni Gorici
Zadnje dni pred prvim snegom se je v novi obrtni 
coni končala gradnja komunalne in cestne infra-
strukture.

Čistilna akcija Šimenkovega  
brezna pod Gradiščem
Jamarji JK Železničar so v okviru evropskega pro-
jekta Zaščita podzemnega krasa čistili vhodno 
jamo Šimenkovega brezna (Foto: Peter Gedei)
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brezplačno. Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. 

Prispevke za naslednjo številko  
sprejemamo do 15. decembra.

Vaša voščila
Uredništvo sporoča, da bo v prihodnji praznični številki Klasja na voljo pro-
stor za božično-novoletna voščila.
Cena objave za podjetja, društva in druge organizacije  je 25 evrov z vraču-
nanim DDV-jem. Za humanitarne organizacije je objava voščila brezplačna.
Rok za oddajo voščil je 15. december 2010.

Konstitutivno sejo je vodila Milena Vrenčur kot najstarejša članica občinskega sveta

Županska veriga, zunanji simbol odgo-
vorne funkcije

Svetniki in svetnice novega občinskega sveta z županom Dušanom Strnadom in 
direktorjem občinske uprave Janezom Radošem. Manjka svetnik Jurij Kos, ki je sejo 
zapustil takoj po zaključku in ni mogel počakati na fotografiranje.

Na prvi seji so pravzaprav formalno 
potrdili tisto kar smo občani in ob-
čanke odločili oz. izvolili na letošnjih 
lokalnih volitvah. Kljub temu je seja 
prinesla nekaj negotovosti in dilem. 
Sejo je sklical stari župan Jernej Lam-
pret, vodila pa jo je Milena Vrenčur 
kot najstarejša članica sveta. Prav to je 
bil vzrok, da je prvo svetniško vpra-
šanje v novem mandatu zastavil sicer 
novinec v občinskem svetu, Dušan Ar-
tač. Po poslovniku občinskega sveta, 
na katerega se je Artač skliceval, naj 
bi bila seja sklicana prepozno, pa tudi 
vodenje seje naj ne bi bilo skladno s 
poslovnikom. Vendar je bilo pojasnje-
no, da poslovnik ni usklajen z novejšo 
zakonodajo, ki določa rok sklica prve 
seje 20 dni po drugem krogu volitev 
in to, da prvo sejo vodi najstarejši iz-
med novoizvoljenih članov občinskega 
sveta.
Za nadaljnji potek prve seje je bilo 
potrebno izvoliti tričlansko komisijo 
za potrjevanje mandatov, in sicer v se-
stavi Milena Vrhovec (predsednica) in 
člana Alojz Šinkovec in Dušan Artač. 
Po poročilu predsednice Občinske 
volilne komisije (OVK) občine Ivanč-
na Gorica, Elizabete Žgajnar, o izidu 
lokalnih volitev dne 10. 10. 2010 je 
omenjena tričlanska mandatna komi-
sija opravila kratko zasedanje. Obrav-
navala je pritožbe na odločitve in delo 
OVK občine Ivančna Gorice s strani 
predstavnika kandidature in kandida-
tne liste stranke Zares. Občinski svet 
je na predlog komisije sprejel sklep da 
sta pritožbi neutemeljeni in se ju za-
vrže.
V nadaljevanju so se zvrstili potrebni 

Podžupan je postal  
Tomaž Smole
Župan Dušan Strnad je nekaj dni 
po potrditvi na prvi seji občinskega 
sveta imenoval tudi svojega podžu-
pana. Podžupan v mandatnem ob-
dobju 2010–2014 je postal 42-letni 
Tomaž Smole iz Gabrja pri Stični. 
Podžupan Smole poklicno prihaja 
iz gospodarskega sektorja, izkušnje 
pa ima tudi v javni upravi. Opravljal 
bo naloge, za katere ga bo pooblastil 
župan, prav tako bo kot podžupan 
lahko nadomeščal župana v primeru 
njegove odsotnosti. Funkcijo podžu-
pana bo opravljal nepoklicno.

Kdo je Tomaž Smole?
Tomaž Smole se je rodil 14. 6. 1968 
v Ljubljani. Leta 2003 se je preselil 
v Gabrje pri Stični, kjer danes živi z 
ženo in hčerko. Otroštvo je preži-
vel v Kočevju, kjer je tudi obiskoval 
osnovno šolo. Po končani srednji 
šoli v Postojni je nadaljeval šolanje 
na Fakulteti za organizacijske vede v 
Kranju. Med študijem je dobil nagra-
do podjetja AERO za raziskovalno 
delo. Leta 1993 je z najvišjo oceno 

diplomiral s področja integralnega 
upravljanja kakovosti – Kakovost 
storitev.
Takoj po zaključku študija se je za-
poslil v podjetju Kočevski tisk kot 
svetovalec direktorja in kasneje kot 
vodja službe za kakovost. V tem 
času je sodeloval tudi z Izobraževal-
nim središčem Miklošič in Centrom 
za tehnološko usposabljanje.
Poklicno pot je nadaljeval v Ljubljani 
v družbi Iskra sistemi kot organizator 
poslovnega informacijskega sistema 
in kasneje v hitro rastočem podje-
tju AMBA kot pomočnik direktorja. 

V obdobju 1998 do 2002 je bil ob 
službi tudi predsednik nadzornega 
sveta družbe Kočevski tisk, s čimer 
je dopolnil svoja znanja o upravlja-
nju in nadzorovanju upravljanja. Leta 
2002 je prevzel naloge svetovalca 
direktorja v družbi ELMO, d.d., in 
kasneje tudi direktorja hčerinskega 
podjetja te družbe. 
Leta 2006 je prevzel dolžnosti in na-
loge generalnega direktorja Uprave 
za izvrševanje kazenskih sankcij na 
Ministrstvu za pravosodje in pridobil 
izkušnje pri vodenju in upravljanju 
v javni upravi in tudi bolj specifič-
no v državni upravi. Poleg več kot 
800 zaposlenih javnih uslužbencev 
je nadzoroval tudi delo petih javnih 
gospodarskih zavodov.
Leta 2009 se je vrnil v gospodarski 
sektor in je danes zaposlen kot teh-
nični direktor v zasebnem podjetju 
Plastika Mesojedec, ki se ukvarja s 
predelavo plastike. 
Ob družini in službi pa najde čas tudi 
za košarko, od leta 2008, ko je bil 
ustanovljen Košarkarski klub Ivanč-
na Gorica, je tudi trener članske eki-
pe KK Ivančna Gorica.

Z delom začeli tudi sveti krajevnih skupnosti
V minulem mesecu je konstitutivne seje sklicalo tudi že vseh 12 krajevnih 
skupnosti. Novi predsedniki so postali:
Krajevna skupnost Ambrus Ciril Šinkovec
Krajevna skupnost Dob Jože Polončič
Krajevna skupnost Ivančna Gorica Anton Kralj
Krajevna skupnost Krka Andrej Tomažin
Krajevna skupnost Metnaj Borut Žaren
Krajevna skupnost Muljava Janez Drobnič
Krajevna skupnost Sobrače Jože Adamlje
Krajevna skupnost Stična Skubic Janez
Krajevna skupnost Šentvid pri Stični Stanko Kuplenk
Krajevna skupnost Temenica Ignacij Kastelic
Krajevna skupnost Višnja Gora Luka Šeme
Krajevna skupnost Zagradec Stanislav Kralj

1. seja Občinskega sveta občine Ivančna Gorica

Novi župan za odprt dialog in timsko delo
Prva konstitutivna seja novega občinskega sveta v mandatnem obdobju 2010 – 2014 je potekala v sredo, 10. novembra 2010. 
Na seji je bilo potrjenih vseh 21 svetniških mandatov in županski mandat Dušanu Strnadu. Imenovano je bilo tudi že prvo delovno 
telo, Komisija za mandatna vprašanja, volitve, imenovanja in priznanja. Občinski svet zavrnil vse pritožbe stranke Zares.

postopki za potrditev mandatov vsem 
21 izvoljenim svetnikom, po poroči-
lu o izidu županskih volitev pa je bil 
sprejet ugotovitveni sklep o izvolitvi 
Dušana Strnada za župana. V zvezi z 
volitvami župana je morala tričlanska 
mandatna komisija obravnavati še eno 
pritožbo podano s strani predstavnika 
kandidature in kandidatne liste stran-
ke Zares, in sicer, da se predlaga pre-
gled in ponovno štetje vseh glasovnic 
za volitve župana. Tudi ta pritožba se 
je zavrgla kot neutemeljena. 
Po sprejetju še ugotovitvenega sklepa 
o prenehanju mandata članu občin-
skega sveta Dušanu Strnadu zaradi t.i. 
nezdružljivosti funkcije, saj je podal iz-
javo o sprejemu funkcije župana,  je bil 
za nadomestnega člana potrjen nasle-
dnji na listi kandidatov stranke SDS, v 
prvi volilni enoti in sicer Tomaž Smole 
iz Gabrja pri Stični. S tem je bil tudi 
dokončno izveden postopek potrdi-
tve novega župana, čemur je sledil še 
slovesni protokol z zaobljubo in nago-

vorom novega župana. Po nagovoru je 
novi župan Strnad prejel iz rok starega 
župana Lampreta župansko verigo s 
čimer je tudi z zunanjim znamenjem 
prevzel župansko funkcijo. Vsem sve-
tnikom in svetnicam je novi župan 
izročil znak občine v obliki značke in 
tudi njim izročil simbolno znamenje 
funkcije ki jo opravljajo.
Župan Strnad je svetnike in svetnice 
nagovoril v optimističnem duhu, saj 
navdan z pozitivnimi občutki začenja 
opravljati svoje nove naloge. Prepri-
čan je, da so letošnje volitve prinesle 
veliko sprememb v političnem življe-
nju občine, in upa, da bo to koristilo 
tudi občanom in občankam. Ker želi 
z vsemi svetniškimi skupinami in po-
sameznimi svetniki voditi odprt dia-
log, ni sklepal koalicije. Župan odkri-
to razmišlja o ustanovitvi nekakšnega 
razvojnega sveta, ki bi bilo županovo 
posvetovalno telo in bi pomagalo pri 
pripravi izhodišč za nadaljnji razvoj 
občine. Povedal je še, da je že končal z 
delom v dosedanji službi in, da z dnem 
po potrditvi začenja poklicno opravlja-
ti delo župana občine Ivančna Gorica. 
Napovedal je tudi mesečno skliceva-
nje sej občinskega sveta, ki naj bi jih 
bilo v prihodnosti možno spremljati 
tudi v neposrednem internetnem pre-
nosu.

Znana tudi »kadrovska« komisija
Obvezna točka konstitutivne seje je 

tudi imenovanje Komisije za manda-
tna vprašanja, volitve, imenovanja in 
priznanja, t. i. KVIAZ-a, ki ga radi ime-
nujemo tudi kadrovska komisija, saj ta 
komisija pripravlja predloge za imeno-
vanje vseh delovnih teles, komisij in 
odborov občinskega sveta, predlaga 
predstavnike občine v svetih javnih 
zavodov, odloča o občinskih nagra-
jencih in podobno. Seveda se je takoj 
pojavilo vprašanje o zastopanosti v tej 
komisiji, ki ima po veljavnem poslov-
niku sedem članov. Barbara Mušič je 

predlagala, da se število članov pove-
ča za dva, saj se je tudi na prvi seji v 
prejšnjem mandatu število članov iz 
pet povečalo na sedem. Razlog: sle-
denje zastopanosti političnih strank v 
takratnem občinskem svetu glede na 
rezultate volitev. In ker je v novem 
mandatu teh političnih strank oz. ne-
odvisnih list še več, skupaj osem, je 
bila želja zlasti tistih katerih mesto v 
KVIAZU ni bilo gotovo, da se število 
članov poveča na devet. 
Razvila se je daljša razprava v kateri se 
je skušalo najti pravo razmerje glede 
na rezultate volitev in omejeno število 
članov. Izoblikovala se je kandidatna 
lista, sestavljena iz naslednjih predlo-
gov: stranka SDS je predlagala dva čla-
na (Irena Brodnjak in Tomaž Smole) 
in predsednika (Milan Jevnikar-NSi), 
stranka DeSUS enega člana (Milena 
Vrenčur), stranka SLS enega člana 
(Milena Vrhovec), Neodvisna lista 
Optimist enega člana (Dušan Artač) 
in Neodvisna Juretova lista enega čla-
na (mag. Jurij Kos). Predlog je bil tudi 
izglasovan, kar pomeni, da brez zasto-
pnika v KVIAZ-u ostajata stranki SD 
in Zares. Edino nerešeno vprašanje 
tokratne seje je ostal še poziv stranke 
Zares k odstopu OVK občine Ivančna 
Gorica, o čemer pa se občinski svet 
ni izrekel.

Fotogalerijo in videoposnetek 1. seje 
novega občinskega sveta si lahko ogle-
date tudi na spletni strani občine na 
naslovu www.ivancna-gorica.si

2. sejo novega občinskega sveta bo 
sklical župan Dušan Strnad predvi-
doma 15. decembra. Glavna točka 
seje bo sprejemanje delovnih teles 
občinskega sveta, sicer pa bo ena 
prvih nalog sprejetje proračuna 
za leto 2011, predvidoma januarja 
prihodnje leto. 
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Kako smo letos volili v naši občini?
Komentar novega razmerja političnih moči in pojav neodvisnih list v občini
Po 16 letih imamo novega župana, ki prihaja iz iste politične stranke (SDS) kot dose-
danji župan, 8 dosedanjih svetnikov, 5 novih svetnikov iz neodvisnih list ter 8 novih 
svetnikov iz posameznih list političnih strank.

Svetovni dan spomina na žrtve 
prometnih nesreč
Tudi v naši občini smo prižgali sveče 

slovnimi prostori, na katere bi 
se lahko obračali tudi njihovi 
volivci, ali pa je bila to le obli-
ka organiziranega pristopa za 
lokalne volitve z namenom dati 
pomoč neodvisnemu kandidatu 
za župana in za pridobivanje vo-
lilnih glasov zanj? 
Predpostavljajmo, da bi bil kan-
didat za župana z neodvisne li-
ste izvoljen. Na prvi pogled bi 
bila to rešitev tudi za svetnike z 
njegove liste, ker bi vedeli, da je 
to njihov župan in da ga je tre-
ba podpirati. Toda ob volilnem 
izidu, kjer imajo večino svetniki 
druge opcije, bi bil tak župan 
ujetnik teh strank in mu podpo-
ra svetnikov z njegove liste ne bi 
dosti koristila. 
Z nestrankarskimi listami je mo-
goče pridobiti kandidate in tudi 
svetnike, ker določeno število 
volivcev ne podpira strankar-
skega sistema na ravni občine. 
Vsekakor pa je ob predlaganju 
nestrankarskih list treba misliti 
tudi naprej, kaj lahko doseže-
mo z izvoljenimi kandidati in ali 
ne bodo po izvolitvi prepuščeni 
sami sebi. Ali so s sprejemom 
kandidature sploh resno misli-
li, da bodo lahko tudi izvoljeni, 
ali pa so pristali na kandidaturo 
le zaradi podpore svojemu žu-
panskemu kandidatu? Vsekakor 
pa za resno kandidiranje ni mo-
goče pridobivati kandidatov za 
svetnike, sploh pa ne za župane, 
le nekaj mesecev pred volitva-

mi. S tega stališča je neodvisni kandidat za 
župana v sorazmerno kratkem času veliko 
dosegel. 
Spremljanje delovanja občinskega sveta 
v bodoče bo dalo odgovor, kakšni bodo 
rezultati letošnjega »neodvisnega eksperi-
menta«.

Franc Godeša,  univ. dipl. pravnik
nekdanji občinski svetnik

Ko te povabi župan s 
16-letnim mandatom
Dolgoletni župan naše občine Jernej Lampret je v minulem mesecu zaključil 
svoje 16-letno županovanje. Kar štiri štiriletne mandate je bil prvi mož občine, 
pri čemer je bil zagotovo najbolj zaslužen tudi za uspešno osamosvojitev obči-
ne Ivančna Gorica, ko se je delila stara grosupeljska občina. Uspešno je vzpo-
stavil delo občinske uprave in dobro krmaril tudi na čelu vseh štirih občinskih 
svetov. Štirikraten uspeh na volitvah pa mu daje tudi status uspešnega politika.
Konec županovanja je povezano tudi z njegovo bližajočo upokojitvijo, ki jo 
bo Lampret dočakal v prihodnjem letu. Stik z delom na občini bo vsaj še štiri 
leta ohranjal kot član občinskega sveta, morda nekoliko bolj tudi zato, ker je 
njegov naslednik Dušan Strnad, ki ga je Lampret na letošnjih volitvah odkrito 
podprl. Sam sicer pravi, da je odhajanje v »neaktivno« obdobje težje, kot če bi 
samo zamenjal službo. Sicer pa ostaja aktiven še na raznih drugih področjih, 
nenazadnje je tudi še član Državnega sveta RS.

Dosedanje razmerje moči med poli-
tičnimi strankami 14:7 se je spreme-
nilo v 12:4, 5 svetnikov iz neodvisnih 
list pa naj bi bilo politično neoprede-
ljenih. Jasno je, da je desna politična 
opcija zadržala večino, ki jo je sicer 
imela vseh 16 let.
Na prvi pogled predstavljajo novi 
svetniki iz neodvisnih list premik k 
neposredni demokraciji. V fazi kan-
didiranja je to novost, odprto pa je 
vprašanje, kaj bo s temi neodvisnimi 
listami in še posebej z izvoljenimi 
svetniki skozi štiriletno mandatno 
obdobje. Ali morda ne bodo postali 
sčasoma politično opredeljeni?
Občinski sveti v naši občini so bili do 
sedaj vedno sestavljeni iz strankarskih 
vrst. V prvem mandatu (1994–1998) 
so ga sestavljali svetniki štirih politič-
nih strank, v vseh naslednjih mandatih 
pa šestih političnih strank: SDS, SLS, 
LDS, SD, N.Si in SNS. Svetniki, ki so 
jih delegirale politične stranke, so bili 
s statuti in pravili svojih strank z njimi 
vezani, tako z njihovo politiko kot z 
usmeritvami in pogosto tudi s kon-
kretnimi zadolžitvami. 
Rezultati letošnjih občinskih volitev 
so naslednji: 9 mandatov je dobi-
la SDS, 2 mandata SLS, 2 mandata 
DeSUS (kot nova stranka v OS), 1 
mandat SD, 1 mandat N.Si, 1 mandat 
Zares (kot nova stranka v OS). Vse 
navedene politične stranke so orga-
nizirane na državni in občinski ravni. 
Ostale mandate pa imajo: 3 Neod-
visna lista Optimist in 2 Neodvisna 
Juretova lista. 
Svetniki, ki so bili letos izvoljeni na 
listah političnih strank, čeprav ima-
jo nekatere politične stranke le po 
enega svetnika, so za svoje delovanje 
»preskrbljeni« s strani svojih politič-

nih strank, ki imajo lastne občinske 
odbore (SLS, N.Si, DeSUS). Ti odbo-
ri imajo svoja pravila delovanja, svojo 
organiziranost, svoje članstvo z obve-
znim plačevanjem članarine in svojo 
centralo v državi. 
Kaj pa predstavljajo in kako so na-
stale neodvisne liste, ki so odvzele 5 
mandatov političnim strankam? Obe 
neodvisni listi sta imeli tudi svojega 
županskega kandidata, od katerih je 
eden prišel celo v drugi volilni krog 
ter se nevarno približal županskemu 
zmagovalcu z 48,37 %. Predlagatelja 
neodvisnih list in glavna organizator-
ja teh list sta s svojimi somišljeniki 
vložila izjemen trud pri pridobivanju 
kandidatov. Njihov sestav je bil na 
zavidljivi ravni v primerjavi s kandi-
dati političnih strank. Na neodvisnih 
listah je kandidiralo 16 direktorjev in 
podjetnikov, 4 ekonomisti, 4 inženir-
ji, komercialisti, profesorji, zdravnik, 
dipl. pravnik in igralec. Žal pa med 
temi kandidati ne zasledim nikogar, ki 
bi že bil v prejšnjih mandatih, gotovo 
pa ne v zadnjem mandatu občinskega 
sveta njegov član. Postavlja se vpra-
šanje, kaj je te formirane osebnosti 
in očitno tudi eksistenčno neodvisne 
osebe privedlo, da so se po 16 letih 
obstoja naše občine odločili aktivno 
vključiti v lokalno politiko.
Odgovoriti pa bi morali tudi na dej-
stvo, da oba kandidata za župana 
nista na svojih listah kandidirala na 
prvem mestu, ampak na zadnjem. 
Vendar se jima je »zgodilo ljudstvo«, 
oba sta bila s preferenčnimi glasovi iz-
voljena za občinska svetnika. Jasno je, 
da sta želela biti župana, očitno pa ne 
tudi občinska svetnika, zato je veliko 
vprašanje, ali bosta ostala v naslednjih 
štirih letih tudi občinska svetnika in 

vodji neodvisnih svetnikov. 
Na obeh neodvisnih listah je bilo iz-
voljenih 5 občinskih svetnikov: 1 univ. 
dipl. pravnik, 1 strojni ključavničar, 
1 dipl. ekonomist, 1 univ. dipl. ing. 
gradbeništva, 1 univ. dipl. ing. kme-
tijstva. 
Letošnji volilni rezultati ob upošteva-
nju 20. člena Poslovnika Občinskega 
sveta Občine Ivančna Gorica poka-
žejo še en problem. Ta je, da bosta 
lahko ustanovljeni le dve svetniški 
skupini, in sicer SDS in Optimist. 
Svetniško skupino, ki predstavlja po-
membno posvetovalno in povezoval-
no telo, lahko ustanovijo najmanj trije 
svetniki, izvoljeni iz istoimenskih list. 
Kakšno posvetovanje pa bodo imeli 
ostali, vključno strankarski svetniki, 
ki ne bodo podprli največje svetni-
ške skupine? K 9 svetnikom iz SDS 
se bosta nedvomno priključila 2 sve-
tnika SLS in 1 svetnik N.Si. Skupaj 
12 svetnikov pa predstavlja večino v 
21-članskem občinskem svetu.
Preostali samostojni ali strankarski, 
povezani ali nepovezani svetniki (sku-
paj 9), pa bodo lahko postavljali sve-
tniška vprašanja, vlagali amandmaje in 
razpravljali, vendar brez upa zmage, 
če njihovi predlogi ne bodo spreje-
mljivi za župana. Ali bo takšen način 
dela zadovoljil novoizvoljene neod-
visne svetnike, še zlasti, ker ni jasno, 
kje bo njihova baza, ki bi jim dajala 
nasvete, usmeritve in ne nazadnje 
tudi administrativno pomoč?
Postavlja se tudi vprašanje, kaj bo se-
daj nastalo iz neodvisnih kandidacij-
skih list. Ali bo to nek stalen organ, 
organiziran kot oseba civilnega prava, 
podoben društvu ali stranki s stalnimi 
člani, ki plačujejo članarino, z lastnim 
vodstvom in pravili, morda tudi s po-

Ob tem nekoliko daljšem uvodu pa pridemo do dogodka, ki ga je 16. novem-
bra pripravil takrat še aktivni župan Lampret. Na Jurčičevo domačijo je povabil 
osebe iz javnega, kulturnega, športnega, gospodarskega in cerkvenega življe-
nja občine, s katerimi je v obdobju županovanja dalj časa in uspešno sodeloval. 
Družba sicer raznolikih ljudi, katerim je bilo vsem skupno, da jih je povabil 
župan s 16-letnim mandatom, je vsekakor uživala v županovi družbi, ki si je 
tisti večer sredi tedna vzel za svojega in za še zadnje sporočilo soustvarjalcem 
njegove občine, ki ga je želel posredovati. Ob prijetnem kulturnem programu, 
za katerega sta poskrbela solistka Jerica Steklasa in ambruški moški pevski 
zbor, je vsak izmed povabljenih prejel iz rok župana Lampreta spominsko pla-
keto z napisom: »Zahvaljujem se ti za 16-letno uspešno sodelovanje v dobro 
občine, kar zmorejo le dobri prijatelji in sodelavci«. 
Večer je minil v prijetnem vzdušju ob obujanju spominov in snovanju novih 
načrtov. 

Matej Šteh

V soboto, 20. novembra, točno ob 
17. uri popoldan so tudi v naši občini 
zagorele sveče v spomin na vse žrtve 
prometnih nesreč. 20. november je 
namreč svetovni dan spomina na žr-
tve prometnih nesreč, ki ga zadnja 
leta zaznamujemo tudi v Sloveniji, 
zlasti na pobudo Zavoda Varna pot. 
Sveče so prižgali v krožišču v centru 
Ivančne Gorice člani Združenja šofer-
jev in avtomehanikov Ivančna Gorica 
in člani Sveta za preventivo in vzgojo 

v cestnem prometu občine Ivančna 
Gorica. Pridružil se jim je tudi župan 
Dušan Strnad s soprogo.
Mesto, kjer se od lanskega leta naha-
ja novo sodobno krožišče, je včasih 
veljalo za eno najnevarnejših prome-
tnih točk v Ivančni Gorici. Do trkov 
avtomobilov je prihajalo tako rekoč 
redno, tudi smrtna žrtev je bila pred 
leti, tako da je bil kraj prižiganja sveč 
v spomin vsem žrtvam prometnih ne-
sreč na naših cestah primerno izbran. 

Sicer pa se je na območju občine 
Ivančna Gorica zadnja prometna ne-
sreča s smrtnim izidom zgodila pred 
kratkim, ko je občan na območju 
Višnje Gore iz neznanih razlogov iz-
gubil nadzor nad osebnim vozilom in 
za posledicami nesreče umrl na kraju 
nesreče.
Prižgane sveče so skromen izraz spo-
mina na vse žrtve naših cest.

Matej Šteh
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Zakonodajni referendum o  
Zakonu o Radioteleviziji  
Slovenija 12. 12. 2010

Državni zbor Republike Slovenije je razpisal zakonodajni referendum o Za-
konu o Radioteleviziji Slovenija. Odlok je objavljen v Uradnem listu RS, št. 
87/2010. 
Vprašanje, ki se daje na referendum, se glasi: 

»Ali ste za to, da se uveljavi Zakon o Radioteleviziji Slo-
venija, ki ga je sprejel Državni zbor na seji dne 20. ok-
tobra 2010?«

Za dan glasovanja na referendumu je določena nedelja, 12. decembra 2010. 

Pravico glasovati na referendumu imajo državljani RS, ki imajo pravico voliti 
v državni zbor, to so volivci, ki bodo najpozneje 12. decembra 2010 do-
polnili 18 let starosti. Ne glede na prejšnji stavek pa nima pravice glasovati 
državljan RS, ki je dopolnil 18 let starosti, pa mu je bila zaradi duševne 
bolezni, zaostalosti ali prizadetosti popolnoma odvzeta poslovna sposob-
nost ali podaljšana roditeljska pravica staršev ali drugih oseb čez njegovo 
polnoletnost ter ni sposoben razumeti pomena, namena in učinkov volitev 
in je sodišče posebej odločilo o odvzemu pravice voliti. 

Ne glede na navedeno pa imajo pravico glasovati osebe, ki jim je bila pred 
9. avgustom 2006 zaradi duševne bolezni, zaostalosti ali prizadetosti s 
pravnomočno sodno odločbo popolnoma odvzeta poslovna sposobnost ali 
podaljšana roditeljska pravica staršev ali drugih oseb čez njihovo polnole-
tnost, če sodišče po 9. avgustu 2006 ni posebej odločilo o odvzemu pravice 
voliti in biti voljen. 

Na referendumu se lahko glasuje na voliščih, ki jih je določila okrajna vo-
lilna komisija, za območje katerega je volivec vpisan v splošni volilni imenik 
v nedeljo, 12. decembra 2010, od 7. do 19. ure in v posebnih primerih, 
ki jih odloča zakon: 
 po pošti, če je volivec, ki bo na dan glasovanja na zdravljenju v bolnišnici 
ali zdravilišču, v zaporu ali priporu, v domu za ostarele občane in nima 
prijavljenega stalnega prebivališča v domu, tako, da najpozneje 10 dni pred 
dnevom glasovanja sporoči okrajni volilni komisiji, da želi glasovati na tak 
način,
 na predčasnem glasovanju na posebnem volišču na sedežu Upravne 
enote Grosuplje, Taborska cesta 1, II. nadstropje, v torek, 7. 12, sredo, 8. 
12., in v četrtek, 9. 12. 2010, med 9. in 17. uro, 
 na domu na dan glasovanja 12. 12. 2010, če bo volivec najpozneje 3 dni 
pred dnevom glasovanja, to je do vključno 9. 12. 2010, sporočil Okrajni 
volilni komisiji Grosuplje na tel. št. 781 09 17 in 781 09 10, da želi glasovati 
na tak način, 
 na volišču, določenem za glasovanje volivcev, ki nimajo stalnega pre-
bivališča na območju okraja (OMNIA) s sedežem na Upravni enoti Gro-
suplje, Taborska cesta 1, II. nadstropje, na dan glasovanja 12. 12. 2010. Da 
želi volivec glasovati na tak način, mora do 9. 12. 2010 to pisno sporočiti 
okrajni volilni komisiji, kjer ima volivec prijavljeno stalno prebivališče (obra-
zec vloge je na voljo na spletni strani državne volilne komisije). 
 Na diplomatsko konzularnih predstavništvih in po pošti iz tujine, 
če to sporočijo državni volilni komisiji najpozneje do 27. novembra 2010.
 Volivci invalidi, ki bodo ocenili, da njihovo redno volišče ni dostopno 
invalidom, bodo lahko glasovali na volišču, ki je dostopno invalidom (to 
volišče je določeno v Družbenem domu Grosuplje, Taborska cesta 1), ven-
dar morajo namero, da bodo glasovali na takem volišču in ne na volišču za 
območje, za katerega so vpisani v volilni imenik, sporočiti okrajni volilni 
komisiji (3 dni pred dnem glasovanja).

Volilna opravila vodijo in izvajajo volilni organi, ki vodijo volitve v državni 
zbor, to je državna volilna komisija, volilne komisije volilnih enot in okrajne 
volilne komisije. Glasovanje na voliščih in ugotavljanje izida glasovanja na 
voliščih vodijo volilni odbori. 

SESTAVA OKRAJNE VOLILNE KOMISIJE GROSUPLJE  
(4. volilna enota, 3. volilni okraj)
Sedež: Taborska cesta 1, Grosuplje, tel. št. 781 09 17, 781 09 10, faks: 781 
09 19

PREDSEDNICA:     Katarina Marolt Kuret
NAMESTNIK PREDSEDNICE:  Franc Krivic 

ČLANICA:   Milena Strnad
NAMESTNICA ČLANICE:  Majda Kadunc

ČLAN:    Bojan Zupančič
NAMESTNIK ČLANA:  Davorin Kastelic

ČLANICA:   Alja Gabrijel
NAMESTNIK ČLANICE:  Janez Dolinšek

TAJNIK OVK:   Andrej Struna
NAMESTNICA TAJNIKA:  Dragica Urbas

Andrej Struna, tajnik OVK Grosuplje

Republika Slovenija        
OKRAJNA VOLILNA KOMISIJA GROSUPLJE
4. volilna enota, 3. volilni okraj

Številka:  042-5/2010- 3 (10)
Datum:     11. 11. 2010

Na podlagi 38. in 41. člena Zakona o referendumu in ljudski iniciativi (Uradni list RS, št. 26/07 – uradno prečiščeno 
besedilo) ter Odloka o razpisu zakonodajnega referenduma o Zakonu o Radioteleviziji Slovenija (Uradni list RS, št. 
87/2010) je Okrajna volilna komisija Grosuplje sprejela naslednji 

S K L E P
O DOLOČITVI VOLIŠČ IN NJIHOVIH OBMOČIJ 

Za izvedbo zakonodajnega referenduma o Zakonu o Radioteleviziji Slovenija, ki bo v nedeljo, 12. decembra 
2010, je Okrajna volilna komisija Grosuplje na seji dne 11. 11. 2010 določila naslednja volišča in njihova območja: 

I. 

zap. 
št.

oznaka 
volišča

ime volišča sedež volišča območje volišča

31. 403032
KULTURNI DOM 
IVANČNA GORICA I.

Sokolska ul. 4, 
Ivančna Gorica

Ivančna Gorica

32. 403033
KULTURNI DOM 
IVANČNA GORICA II.

Sokolska ul. 4, 
Ivančna Gorica

Mrzlo Polje, Mleščevo, Škrjanče, Gorenja vas, Veliko 
Črnelo, Malo Črnelo, Vrhpolje pri Šentvidu, Malo 
Hudo, Stranska vas ob Višnjici, Spodnja Draga

33. 403034
KULTURNI DOM 
MULJAVA

Muljava 20
Muljava, Potok pri Muljavi, Oslica, Leščevje, Mevce, 
Velike Kompolje, Male Kompolje, Bojanji Vrh, Velike 
Vrhe, Male Vrhe, Sušica, Trebež

34. 403035
KULTURNI DOM 
STIČNA

Stična 27a Stična, Gabrje pri Stični, Mala Dobrava, Vir pri Stični

35. 403036
GASILSKI DOM MET-
NAJ

Metnaj 2
Metnaj, Mala Goričica, Poljane pri Stični, Planina, 
Osredek nad Stično, Debeče, Obolno, Mekinje nad 
Stično, Dobrava pri Stični, Pristava nad Stično

36. 403037
MESTNA HIŠA VIŠNJA 
GORA

Višnja Gora, 
Mestni trg 21

Višnja Gora, Stari trg, Dedni Dol, Peščenik, Pod-
smreka, Polje pri Višnji Gori, Spodnje Brezovo, Velika 
Dobrava, Zgornja Draga

37. 403038
GASILSKI DOM KRIŠKA 
VAS

Kriška vas 10
Kriška vas, Pristava pri Višnji Gori, Nova vas, Zavrta-
če

38. 403039
GASILSKI DOM VRH 
PRI VIŠNJI GORI

Vrh pri Višnji 
Gori 2

Vrh pri Višnji Gori, Leskovec, Gorenje Brezovo, 
Kamno Brdo, Sela pri Višnji Gori

39. 403040
KULTURNI DOM 
ŠENTVID I. 

Šentvid pri 
Stični 70

Šentvid pri Stični, Pristavlja vas, Griže, Petrušnja vas

40. 403041
KULTURNI DOM 
ŠENTVID II. 

Šentvid pri 
Stični 70

Velike Češnjice, Male Češnjice, Veliki Kal, Mali Kal, 
Šentpavel na Dolenjskem, Zaboršt pri Šentvidu, Glo-
govica, Velike Pece, Artiža vas, Radohova vas, Grm, 
Selo pri Radohovi vasi

41. 403043 GASILSKI DOM DOB Dob 8
Dob pri Šentvidu, Breg pri Dobu, Pokojnica, Škoflje, 
Boga vas, Podboršt, Sela pri Dobu, Rdeči Kal, Sad, 
Male Pece

42. 403044
GASILSKI DOM HRA-
STOV DOL

Hrastov Dol 20 Hrastov Dol, Trnovica, Lučarjev Kal

43. 403045
DOM KRAJANOV 
TEMENICA

Temenica 2a

Temenica, Čagošče, Dolenja vas pri Temenici, Pra-
proče pri Temenici, Pungert, Videm pri Temenici, 
Bukovica, Šentjurje, Bratnice, Breg pri Temenici, Male 
Dole pri Temenici, Velike Dole pri Temenici

44. 403046
KULTURNI DOM 
AMBRUS

Ambrus 56
Ambrus, Kamni Vrh pri Ambrusu, Kal, Primča vas, 
Višnje, Bakrc, Brezovi Dol

45. 403047
GASILSKI DOM ZA-
GRADEC

Zagradec 11

Zagradec, Fužina, Malo Globoko, Male Rebrce, 
Velike Rebrce, Breg pri Zagradcu, Grintovec, Dečja 
vas pri Zagradcu, Kuželjevec, Češnjice pri Zagradcu, 
Tolčane,  Valična vas, Marinča vas, Veliko Globoko, 
Gabrovka pri Zagradcu, Kitni Vrh

46. 403048
DRUŽBENI CENTER 
KRKA  

Krka 1d

Krka, Gradiček, Ravni Dol, Podbukovje, Laze nad 
Krko, Veliki Korinj, Mali Korinj, Krška vas, Znojile pri 
Krki, Trebnja Gorica, Gabrovčec, Velike Lese, Male 
Lese

II. 
Okrajna volilna komisija Grosuplje določa tudi posebna volišča, in sicer: 
• volišče št 901 za predčasno glasovanje dne 7., 8. in 9. 12. 2010  s sedežem na Upravni enoti Grosuplje, Taborska  
cesta 1, Grosuplje v I. nadstropju,
• redno volišče št, 403010 DRUŽBENI DOM GROSUPLJE I, Taborska cesta 1, Grosuplje,  se določa tudi 
kot volišče, dostopno invalidom (na tem volišču bo lahko glasoval volivec invalid z območja okraja, ki bo ocenil, da 
njegovo redno volišče ni dostopno in se bo najpozneje 3 dni pred dnem glasovanja prijavil za glasovanje na volišču, ki 
je dostopno invalidom)  
• volišče št. 970 – OMNIA za volivce, ki nimajo stalnega prebivališča na območju okraja, in sicer s sedežem na Uprav-
ni enoti Grosuplje, Taborska cesta 1, Grosuplje v I. nadstropju.

III. 
Ta sklep se posreduje Upravni enoti Grosuplje, Državni volilni komisiji in objavi v lokalnih časopisih. 

Katarina Marolt-Kuret, univ. dipl. prav.
PREDSEDNICA

OKRAJNE VOLILNE KOMISIJE GROSUPLJE

ˇ
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Potek večjega števila osebnih izkaznic 
ter pravočasna pridobitev novih
20. 10. 2010 je minilo 10 let, odkar je po Zakonu o osebni izkaznici iz leta 1997 pre-
nehala veljavnost vsem starim osebnim izkaznicam, izdanim po osamosvojitvi Repu-
blike Slovenije. V zadnjih mesecih leta 2000 je bilo zato izdano večje število osebnih 
izkaznic z veljavnostjo 10 let. 

BODI VIDEN –  
BODI PREVIDEN! 
Spet je tukaj čas dolgih noči in jesensko-zimskih megle-
nih in deževnih večerov in noči, pa tudi jutra so pogosto 
temačna. Vse to je neprijetno za udeležence v prometu. 
Grožnje in nevarnosti pretijo od povsod, posebno pa 
so še ogroženi tisti, ki so slabše vidni oziroma opazni. 
Osvetlimo se z ustrezno opremo, osvetlimo tudi delov-
ne stroje, kmečke vprege …

ˇ

KMETIJSKO GOZDARSKA ZBORNICA SLOVENIJE
KMETIJSKO GOZDARSKI ZAVOD LJUBLJANA
Oddelek za kmetijsko svetovanje, Enota Ivančna Gorica
C. II. grupe odredov 17, 1295 Ivančna Gorica
Tel.: (01) 786 93 10, E-naslov: kss.ivancna@lj.kgzs.si

VABILO NA PREDAVANJE
Kmetijska svetovalna služba vabi na zanimivo predavanje na  temo: 

Predelava sadja s poudarkom na predelavi v sok.
Predavali bosta Alenka Caf in Janja Žagar KGZS  – Zavod Ljubljana.

Predavanje bo v četrtek, 9. decembra 2010, ob 10. uri v sejni sobi KZ Stična.
Vabljeni!

Obvestilo Sveta KS Šentvid pri Stični
Svet KS Šentvid pri Stični obvešča vse krajane, da je za nami že prva konstitutivna seja novoizvoljenega sveta. Med 

starimi in novimi člani je bil soglasno potrjen mandat predsedniku Stanku Kuplenku, podpredsedniku Vojku Urbasu 

in tajnici Alojziji Janežič. Stalni odbori sveta bodo potrjeni na naslednji seji, o njih pa bomo poročali v naslednji številki 

Klasja. 

Menimo, da je potrebno v kraju še veliko postoriti. Zato naprošamo krajane, da svoje predloge oddajo pisno na 

sedežu krajevne skupnosti (Šentvid pri Stični 65) ob uradnih urah, in sicer vsak prvi ponedeljek v mesecu od 17.30 

do 19. ure. Tisti, ki boste predloge in prošnje posredovali po pošti, ste naprošeni, da nam skupaj s pošto navedete 

točen naslov in tel. številko, da bo tako mogoča hitrejša komunikacija. 

Ob tem želimo dodati, da so sredstva in pristojnosti KS vezana na občinski proračun. Svet KS deluje nepoklicno in 

v prostem času članov, zato lahko le s skupnim dialogom in strpnostjo vseh krajanov dvignemo raven življenjskega 

in kulturnega bivanja v kraju.

Hkrati se vsem krajanom zahvaljujemo za zaupanje mandata, v katerem se bomo trudili po svojih najboljših močeh.

Stanko Kuplenk, predsednik KS Šentvid pri Stični

Opozorimo nase druge udeležence v prometu!
Svet za preventivo in vzgojo v cestnem prometu je tudi tokrat v akciji. Poseb-
no pozornost namenjamo vzgoji najmlajših. Naša želja je, da bi že majhnemu 
otroku nekako priraslo kulturno in pravilno vedenje v prometu. Nobena red-
kost ni, da opazimo na cestah ljudi, ki s preveč veselja ali korajže pritiskajo na 
plin. Vprašamo se, ali ta voznik pomisli, da se mora tudi varno in pravočasno 
ustaviti?! Šolarji pišejo, tako lepo, da bi človek kar večkrat prebral njihova spo-
ročila.
To želimo deliti tudi z bralci Klasja!

Nikolaj Erjavec
Svet za preventivo in varnost v cestnem prometu

Obdobje veljavnosti teh doku-
mentov se ponovno izteka. Tako 
bo v letošnjem novembru potekla 
veljavnost 50.205 osebnim izka-
znicam, v mesecu decembru pa 
84.131 osebnim izkaznicam. Iz 
evidence Ministrstva za notranje 
zadeve prav tako izhaja, da je v le-
tošnjem letu 41.875 državljanom 
že potekla veljavnost osebne izka-
znice, nove pa še niso pridobili.  
Proizvajalec osebnih izkaznice 
mora skladno s pogodbo oseb-
no izkaznico izdelati v roku štirih 
delovnih dni od prejema naročila, 
v primeru prejema več kot 2.000 
vlog dnevno pa se lahko rok za iz-
delavo podaljša.  
Ker pričakujemo povečano števi-
lo vlog in s tem podaljšanje roka 
za izdelavo osebnih izkaznic, vse 
državljane pozivamo, da preverijo 
veljavnost svojih osebnih izkaznic 
ter vlogo za izdajo nove osebne 
izkaznice vložijo pravočasno.  

Dodatne informacije: 
Osebna izkaznica ni obvezen doku-
ment za mladoletne državljane, mora 
pa jo imeti vsak polnoletni državljan s 
stalnim prebivališčem v Republiki Slo-
veniji, če nima druge veljavne javne 
listine, opremljene s fotografijo, ki jo 
je izdal državni organ (torej če nima 
veljavnega potnega lista, vozniškega 
dovoljenja, obmejne prepustnice, 
orožnega lista ipd.). 
Vloga za izdajo osebne izkaznice se 
lahko vloži le osebno, na kateri koli 
upravni enoti, ne glede na kraj stalne-
ga prebivališča. Vlogo za izdajo oseb-
ne izkaznice mladoletne osebe vloži 
zakoniti zastopnik. Otrok po dopol-
njenem 8. letu starosti mora biti ob 
vlogi navzoč. Vlogi je potrebno pre-
dložiti fotografijo ali potrdilo z refe-
renčno številko iz sistema E-fotograf 
(slika v digitalni obliki) ter staro oseb-
no izkaznico, ki jo uradna oseba uniči.
Cena, ki vsebuje plačilo obrazca s 
personalizacijo in upravno takso, 
znaša: 

- 16,70 evrov za osebno izkaznico z 
veljavnostjo 10 let (za polnoletne dr-
žavljane); 
- 13,16 evrov za osebno izkaznico z 
veljavnostjo 5 let (za državljane od 3 
do 18 leta starosti);
- 13,16 evrov za osebno izkaznico z 
veljavnostjo 3 let (za državljane do 3 
leta starosti).

Osebna izkaznica je dokument za iz-
kazovanje istovetnosti ter državljan-
stva, z veljavno osebno izkaznico pa 
lahko slovenski državljani tudi potuje-
jo, in sicer v Avstrijo, Andoro, Belgi-
jo, Bolgarijo, Bosno in Hercegovino, 
Ciper, Češko, Črno Goro, Dansko, 
Estonijo, Finsko, Francijo, Grčijo, Hr-
vaško, Irsko, Italijo, Islandijo, Latvijo, 
Litvo, Luksemburg, Madžarsko, Mal-
to, Makedonijo, Nemčijo, Nizozem-
sko, Norveško, Poljsko, Portugalsko, 
Romunijo, Slovaško, Srbijo, Španijo, 
Švedsko, Švico in Veliko Britanijo. 

Upravna enota Grosuplje
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Utrinki s prve seje novega 
občinskega sveta
10. novembra se je prvič v novi sestavi srečal svet Občine Ivančna Gorica. Glavni 
namen konstitutivne seje je bila potrditev mandatov občinskim svetnikom in županu 
ter imenovanje Komisije za mandatna vprašanja, volitve, imenovanja in priznanja ali 
KVIAZa (to je pravzaprav kadrovska komisija občinskega sveta, ki kadruje v svete za-
vodov, odbore in komisije na občini). 

S konstitutivno sejo 
občinskega sveta se je začelo 
skupno delo izvoljenih članov 
Na prvi seji smo nastopili svetniške man-
date trije člani Neodvisne liste Optimist: 
Rado Javornik, Dušan Artač in Urška Rus. 
Smo druga najštevilčnejša skupina v sicer 
pestri politični zasedbi občinskega sveta. 
V prihodnjih štirih letih želimo občinske-
mu svetu čim bolje predstaviti svoje ideje 
in vizije razvoja občine in tako zastopati 
volivce ter upravičiti prejete glasove. Pre-
dloge bomo podajali v obliki svetniških vprašanj in pobud na vsaki seji, prav 
tako nameravamo konstruktivno sodelovati pri pripravi prihodnjega proraču-
na in razvojnih načrtov. 
Predloge svetniških skupin in posameznih svetnikov, ki bodo po našem mnenju 
prispevali k razvoju občine, bomo z gotovostjo podprli. Slabe pobude bomo 
ovrednotili s konstruktivno kritiko in predlagali boljše rešitve.
Vodilo našega dela bo program, ki smo vam ga predstavili v predvolilnem času. 
Želimo upoštevati tudi predloge občank in občanov naše občine in jih pred-
stavljati občinskemu svetu. Za ohranitev stikov in pretok idej med Optimisti in 
občani vas pozivam, da nam pišete na: rado.javornik@gmail.com (Rado Javor-
nik), urskarus@gmail.com (Urška Rus), d.artac@atmgroup.si (Dušan Artač). 
V najkrajšem času bomo poskrbeli tudi za neposrednejši stik z občani in bomo 
dostopni za neposreden pogovor, vprašanja in pojasnila. O natančnejših po-
datkih vas bomo sproti obveščali. 

Delaj dobro, misli pozitivno!

Rado Javornik in Urška Rus, Neodvisna lista Optimist

PROTI temu, da se 
denar iz RTV prispevka 
steka v privatne žepe
12. decembra bomo na referendumu odločali 
o Zakonu o RTV, ki ga je kljub nasprotovanju 
opozicije sprejela vladajoča koalicija. Predlaga-
telji referenduma ocenjujemo, da gre za izje-
mno škodljiv zakon. V javni razpravi naši pre-
dlogi glede zakona, ki so se nam zdeli bistveni, 
niso bili upoštevani niti v najmanjši možni meri, 
čeprav smo pri njih dosledno vztrajali in jih za-
govarjali. Tudi zato, ker je zakon slab in škodljiv, smo čutili dolžnost, da o njem 
zahtevamo referendum in da tako zavarujemo stabilnost največjega javnega 
zavoda oziroma naše največje skupne dobrine, ki ji vsi plačujemo prispevke.
Zakon o RTVS prinaša drugačno finančno konstrukcijo in popolno spremem-
bo institucije, ki je z njim povezana. Z novim zakonom največji javni zavod in 
tudi največji kulturni zavod v Sloveniji postaja hibrid gospodarske družbe in 
javnega zavoda. Preoblikovanje statusnega položaja zavoda RTV, delitev na jav-
ni in tržni del, pomeni, da kadar bo javni zavod imel izgubo, bomo to pokrivali 
davkoplačevalci, saj bo šlo za javni interes, ko pa bo RTV imela dobiček, bo 
za to zaslužna uprava, ki si bo dobiček delila. Konkretno to pomeni, da si bo 
lahko pet članov uprave kar lepo napolnilo žepe. 
Opozarjamo tudi, da RTV iz naslova RTV prispevka dobi slabih 90 milijonov 
evrov letno, to je denar vseh Slovencev, ki imajo električni priključek, in ki se 
bo po koalicijskem zakonu o RTV stekel v privatne žepe. Na račun RTV pri-
spevka oziroma naročnine, ki jo plačujemo vsi, ki imamo električni priključek, 
si bo nekaj posameznikov izplačevalo mastne dohodke. 
Vsebinskega razloga, da bi se Zakon o RTVS spremenil, torej ni. Eden po-
membnejših razlogov za spremembo zakona je tako ideološka zaveza koali-
cije, da si RTV dokončno podredi. Nadgradnja tega zakona pa je tajkunizacija 
in privatizacija javnega zavoda RTVS s pomočjo naših naročnin. Izrazite svoje 
nestrinjanje s takšnim zakonom in na referendumu obkrožite proti.

Dušan Strnad
predsednik OO SDS Ivančna Gorica

VABILO
Vabimo vas na delavnico

Izdelava novoletnih voščilnic in okraskov
Delavnica je primerna za vse otroke do 12. leta starosti. S seboj prinesite 
veliko dobre volje in kanček ustvarjalnosti. Starši lahko otroke prepustite 

ekipi animatorjev in si vzamete nekaj minut zase.

Delavnica bo potekala v soboto, 11. 12. 2010, od 10. do 13. ure 
v Kulturnem domu Ivančna Gorica.

Vabi Ženski odbor SDS Ivančna Gorica
Razmišljanje o lokalnih  
volitvah 2010
Kdo je zmagovalec, kdo poraženec, odgovora na to 
vprašanje ni, je pa jasno, kdo je dobil in kdo ne mo-
žnost odločanja o razvoju, standardu, kvaliteti življenja. 
Kaj je kvaliteta življenja? Da imaš to, kar rabiš, da si za-
dovoljen, da nisi stalno pod pritiskom. Kaj želimo? Da 
ustvarimo v občini oazo dobrega počutja, prijetnega življenja, zadovoljstva, s tem pa 
je še kako močno povezano zdravje, ki je glavni cilj in pogoj za srečo.

Predsednica občinske volilne ko-
misije Elizabeta Žgajnar je prisotne 
seznanila s poročilom o izidu volitev 
ter predstavila pritožbi, ki ju je vloži-
la stranka Zares. Prva se je nanašala 
na nekorektno delo občinske volilne 
komisije, češ da ni preverjala števila 
glasovnic, temveč slepo verjela po-
ročilom volilnih odborov. Druga pri-
tožba pa se je nanašala na naslednja 
dejstva: v Ivančni Gorici je volivec 
prejel dve glasovnici, županski kan-
didat je prejel več glasov, kot jih je 
naštela volilna komisija, in glede na 
to, da je v drugem krogu volitev pri-
hajalo do nepravilnosti, smo v stran-
ki Zares zahtevali ponovno štetje 
vseh glasovnic. Predsednica volilne 
komisije je pojasnila, da je občin-
ska volilna komisija preverila, kaj se 
je dogajalo na voliščih, in ponovno 
preštela glasovnice tam, kjer je bilo 
opozorjeno na nepravilnosti, a jih 
niso ugotovili. Na seji so oblikovali 
tudi tričlansko komisijo za potrditev 
mandatov, a le za čas konstitutivne 
seje. Predsednica komisije je bila Mi-
lena Vrhovec (SLS), ostala člana pa 
Dušan Artač (lista Optimist) in Alojz 
Šinkovec (SDS). Naloga komisije je 
bila tudi obravnava pritožb v zvezi 
z volitvami. Komisija jih je preučila 
in menila, da se pritožba, ki se na-
naša na prvi krog volitev, zavrne kot 
neutemeljena, za pritožbo, ki se je 
nanašala na drugi krog volitev, pa je 

prav tako sklenila, da se zavrne, ker 
je ni vročila prava oseba. Pritožbo bi 
moral vložiti županski kandidat, ker 
je bil ta oškodovan, mi pa te pravice 
nismo imeli, saj svojega kandidata v 
drugem krogu nismo imeli, ampak 
smo ga le podprli. 
Seja pa ni potekala povsem gladko. 
Poleg tega, da ni bila sklicana 20 dni 
po volitvah prvega kroga, kar navaja 
poslovnik Občine Ivančna Gorica, se 
je zapletlo pri imenovanju sedem-
članske komisije KVIAZ-a. Razprava 
je potekala v dveh smereh: člani so 
lahko voljeni na predloge občinskih 
svetnikov ali pa so imenovani glede 
na izid volitev (glede na to, koliko 
odstotkov glasov je dobila katera 
stranka). Svetnica stranke Zares 
Barbara Mušič je predlagala, da se 
upošteva sklep, sprejet na prvi redni 
konstitutivni seji v prejšnjem man-
datu 1. 12. 2006: »Občinski svet 
Občine Ivančna Gorica sprejme pre-
dlog, da se število članov v Komisiji 
za mandatna vprašanja, volitve, ime-
novanja in priznanja poveča z dose-
danjih 5 članov na 7 članov tako, da 
bo v komisiji zastopanost vseh poli-
tičnih strank, ki sestavljajo občinski 
svet,« torej, da se komisijo razširi 
za eno oz. dve mesti, saj so v tem 
mandatnem obdobju v občinskem 
svetu predstavniki osmih političnih 
strank in neodvisnih list. Večina z 
desnico na čelu je menila, da je to 

nesmiselno, saj tako KVIAZ predsta-
vlja polovico občinskega sveta. Z na-
šega stališča to ni pošteno, saj tako 
predstavniki strank z manj kandidati 
nimajo pravice zagovarjati svojih sta-
lišč v tako pomembni komisiji, kot 
je KVIAZ. Svetniki so potrdili drugo 
možnost, se pravi, da so člani KVI-
AZ-a imenovani glede na volilni izid. 
Da pa ne bomo samo kritizirali, po-
hvalimo to, da bodo seje občinskega 
sveta enkrat na mesec in da bodo 
krajše kot doslej. Seje bodo snemali 
in si jih bo možno ogledati na občin-
ski spletni strani. 
Glede na to, koliko obljub je dal 
novoizvoljeni župan Dušan Strnad, 
ga bomo držali za besedo in budno 
spremljali dogajanje v naši občini. 
Upamo tudi, da bo imel posluh za 
dobre zamisli in predvsem strokov-
ne ljudi, ki so bili nemalokrat poti-
snjeni na stran. Poleg tega si želimo 
tvornega sodelovanja v občinskem 
svetu brez delitev na leve in desne, 
saj bo le tako lahko kakovostno delal 
v dobro občank in občanov.

Barbara Mušič
Svetnica OS Ivančna Gorica

Aleš Tomažin
Predsednik OO Zares Ivančna Gorica 

Res je, da je leva opcija na letošnjih 
lokalnih volitvah razdrobila glasove, 
ni nastopila enotno, nastale so tudi 
nove stranke, vendar še nikoli ni de-
sna opcija absolutno dobila. Vedno 
čaka na napake leve opcije. Volivci 
nikoli ne volijo super moralnega člo-
veka.
Logično je, da so na glasove LDS-a 
računale vse opcije. Zakaj? Štiri leta 
nedela, razpuščenost, protipropa-
ganda, neprepoznavnost, brez pod-
pore vodstva, vse to je upravičeno 
pripeljalo do tega. Načrti in nedelo, 
ki so nas pripeljali do tega, kar je 
LDS v Ivančni Gorici zadnja štiri leta, 
niso pravi in v njih ni prihodnosti.
Verjamemo, da je ekipa z novim žu-
panom na čelu dobra, preudarna, 
delavna. Kot občani bomo podpirali 
dobre poteze – odločitve, seveda 
pa tudi opozorili na slabe. Upamo, 
da bo občinski svet z županom našel 

konsenz za uresničitev dobrih pred-
volilnih programov, predvsem pa 
okrepil stalno ekipo za pridobivanje 
čim več evropskih sredstev.
Kako naprej, kako razmišljamo se-
daj? Prihodnost pripada tistim, ki 
mislijo drugače in iščejo nove od-
govore na izzive. Čaka nas težka in 
odgovorna naloga. Moramo imeti 
sanje, cilje, voljo in vztrajnost. Tre-
ba je biti odločen in tudi potrpežljiv. 
Izguba zaupanja, spoštovanja nare-
di ljudi apatične. Ne zanima jih več 
vsakdanje dogajanje, nikjer se ne 
omenjajo dobre stvari, dobro opra-
vljeno delo, dobro izpeljani projekti, 
vse se prikazuje črno. To ni prav! 
Posledica je, da polovica volivcev ne 
voli, ogromno med njimi je mladine, 
na katero pa najbolj računamo.
Želimo si pozitivnih mišljenj, vere v 
dobro in zaupanja. Vemo, da si tudi 
večina ljudi pri nas želi isto, vendar 

ne stopijo iz anonimnosti, nimajo 
dovolj energije in moči, da bi imeli 
željo po odločanju, da bi sprejeli tudi 
odgovornost, zato odločanje o sebi 
prepustijo drugim, kar je seveda bolj 
udobno in lagodno. Sprašujemo se – 
do kdaj? Če hočemo biti zmagovalci, 
moramo imeti več domiselnosti, več 
poguma, treba je aktivirati neizmer-
ni vir idej, ki ga imajo predvsem mla-
di, pametni, neobremenjeni. Izobli-
kovati je treba vizijo in vsak pri sebi 
si mora zastaviti cilje. Deloma smo 
to že naredili, bomo pa še dopolnje-
vali, nikoli se pač ne bomo vdali.

V soboto, 20. 11. 2010, smo se 
zbrali na družabnem srečanju, izme-
njali mišljenja, veselo pokramljali in 
si z druženjem izmenjali pozitivno 
energijo.

Dušan Lukman
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Priložnost za  
Ivančno Gorico
Zadnje dni pred prvim snegom v letošnji zimi je bilo v 
Ivančni Gorici zelo živahno. Večina verjetno niti opazila 
ni, da na območju nove obrtne cone, imenovane Stran-
sko polje, potekajo zaključna dela pri gradnji komunal-
ne in cestne infrastrukture.

Adventni venčki za zimska oblačila in obutev
Tretja novembrska nedelja je v Bomax centru na Muljavi minila v znamenju adventnih venč-
kov in aranžmajev ter dobrodelnosti. Cvetličarna Tamiflor je pripravila prodajno razstavo in 
podarila material za adventne venčke, ki so jih izdelovali nekateri znani obrazi iz javnega 
življenja občine, ki so se odzvali povabilu Mitje Hrena, lastnika cvetličarne in organizatorja 
dobrodelne dražbe. Zbrana sredstva, z licitacijo in prispevki so organizatorji zbrali 520 
evrov, so namenili neposredni pomoči deklici iz naših krajev (uredništvu so poznani vsi njeni 
podatki, bili smo tudi seznanjeni s situacijo družine) za nakup zimskih oblačil in obutve. 

V Ivančni Gorici sedaj tudi Hofer
»Najboljši sosed je dobil najboljšega soseda,« je prepričan Helmut Schodl, 
direktor Hoferja Slovenije
Na martinovo so se v Ivančni Gorici odprla vrata nove Hoferjeve poslovalnice, na svoj 
prvi delovni dan pa si jo je ogledal tudi novi župan Dušan Strnad.

Cugelj za novo leto v 
novih prostorih?
Prav na začetku območja obrtne cone Stransko polje pa gredo h koncu dela 
na novem poslovno-proizvodnem objektu izdelovalca PVC oken in vrat Ignaca 
Cuglja iz Stične. Objekt, ki obsega 2.800 m2 neto uporabnih površin, naj bi bil 
dokončan še do konca leta, ko se že načrtuje selitev iz dosedanjih prostorov 
na domu v Stični. Novi prostori bodo nudili razširitev tako obsega proizvodnje 
kot dejavnosti podjetja, ki že sedaj zaposluje preko 20 ljudi. (mš)

Na zemljišču bodoče Agrogradove trgovine so z delom zaključili arheologi.

Dobrodelnemu klicu so se odzvali 
novi in prejšnji župan, Dušan Strnad 
in Jernej Lampret, lastnik Bara Glo-
rija Feliks Lekan, ravnatelj OŠ Stična 
Marjan Potokar in direktor podjetja 
Bomax Marko Ilovar. Sodelovali so 
pri izdelovanju adventnih venčkov, 
vsak izmed njih pa je domov odnesel 
tudi adventni venček, ki so ga licitirali 
na dražbi. Med licitiranimi predmeti 
je bil tudi kip angelčka iz gline, ki ga je 
za ta namen podarila kiparka Marjeta 
Baša, Marija Hren iz Grosuplja pa je 
prispevala svojo nagrado, ki jo je pri-
dobila kot poslušalka radia Zeleni val. 
Vodja dražbe Matjaž Javšnik je uspel 
za posamezni venček iztržiti od 50 do 
90 evrov, najuspešnejši dražitelj pa je 
bil Marko Ilovar, ki je kupil adventni 
venček župana Strnada za 90 evrov 
in glineni kipec angelčka za 40 evrov. 
Najbolj so se mu približali župan Str-
nad, ravnatelj Potokar in gostinec Le-

kan, ki so dražili in kupili venčke po 
80 evrov.
Dogodek je z odprtjem slikarske raz-
stave in petjem šansonov popestrila 

dramska igralka in slikarka Meta Vra-
nič. Vsi nastopajoči so se za ta namen 
odrekli honorarju.

Franc Fritz Murgelj

Ustanovitelj podjetja Hofer je bil avstrijski trgovec Helmut Hofer v začetku 
60. let prejšnjega stoletja. Danes je to hčerinsko podjetje nemške podjetniške 
skupine Aldi-Süd, ki ima več kot 3000 poslovalnic z živili na treh celinah ozi-
roma v 10 državah po svetu. Po vsem svetu je v njeno delovanje vključenih več 
kot 100.000 zaposlenih in na tisoče dobaviteljev. Koncept diskontne trgovine 
oziroma prodaje poteka po istem načelu v vseh državah. Njihov moto je v vseh 
državah ponuditi čim bolj kakovostne izdelke po čim nižjih cenah. Seveda se 
morajo tudi prilagajati tržnim razmeram, ki so v vsaki državi drugačne. 
Slovenci Hofer poznamo še iz časov pred osamosvojitvijo Slovenije, ko smo šte-
vilni hodili po nakupih v sosednjo Avstrijo. Na slovensko tržišče je Hofer vstopil 
leta 2005 z odprtjem prvih 11 poslovalnic. Dve leti kasneje so imeli pri nas že 
več kot 35 poslovalnic, danes jih imajo že 60, poleg logističnega centra v Pre-
vojah pri Lukovici. Na slovenskem trgu se želijo uveljaviti kot vodilni trgovec na 
področju diskontne prodaje z živili, z dodatno ponudbo izdelkov za dom in vrt, 
športne opreme, izdelkov za gospodinjstvo ipd.
Projekt gradnje poslovalnice v Ivančni Gorici je vreden približno 2,5 mio evrov. 
Gradbena dela z zunanjo ureditvijo in priključitvijo na regionalno cesto so pote-
kala od poletja dalje, celotno zemljišče je veliko približno 10.000 m2, posloval-
nica obsega dobrih 1.300 m2, uporabne neto, prodajne površine pa se raztezajo 
na 900 m2. Tudi ivanška poslovalnica je grajena po enotnem, za Hoferjeve 
trgovine značilnem načrtu. Ta omogoča hitro gradnjo brez zapletov, kupci pa 
nimajo težav z »orientacijo« v nobeni Hoferjevi poslovalnici. Značilnost njihovih 
trgovin je tudi sistem zlaganja živil in artiklov v škatle in na palete, ki marsiko-
mu morda ni všeč, vendar trgovina tudi zato prihrani pri delovni sili in posledič-
no pri ceni izdelka. Ali so izdelki tujih proizvajalcev enako kvalitetni ali še boljši 
od slovenskih in koliko to vpliva na ceno, pa naj presodi vsak sam. 

Gneča pred vrati nove trgovine av-
strijske trgovske verige Hofer je na-
znanjala, da se v našem občinskem 
središču odpira še ena nova trgovina. 
Otvoritveni popusti so bili očitno do-
volj vabljivi, tako je že nekaj minut po 
odprtju trgovine neka gospa zapušča-
la Hofer s pralnim strojem na vozič-
ku. Pretiranega fizičnega prerivanja, 
ki je marsikje značilno za takšne do-
godke, ni bilo, je pa vsak obiskovalec 
v trgovino lahko vstopil le z nakupo-
valnim vozičkom.
Novo trgovino si je kmalu po odprtju 
ogledal tudi župan Dušan Strnad, ki 
je ravno tega dne nastopil župansko 
službo. Sprejel ga je direktor Hofer-
ja Slovenija Helmut Schodl, ki ga je 
popeljal po trgovini in mu predstavil 
svojo 56. trgovino v Sloveniji. Ivan-
ška poslovalnica ni edina trgovina, ki 
jo je Hofer zgradil letos. Omenimo 
letošnje odprtje njihove bližnje po-
slovalnice na Lavrici, pred kratkim je 
bila odprta tudi trgovina v Medvodah, 
prihodnje leto pa Hofer pride tudi v 
Grosuplje in Trebnje. Del Hoferjeve 
filozofije je, da vzpostavijo mrežo 
svojih trgovin po vsej Sloveniji na 
tak način, da bo vsakdo imel v svoji 
bližnji okolici možnost obiskati tudi 
njihovo trgovino. Seveda imajo loka-
cije ob prometni avtocesti še poseb-
no vrednost, kar je bilo verjetno tudi 
odločilno pri odločitvi za investicijo 
v Ivančni Gorici. Zato nas ne sme 
čuditi, če v Hoferju, podobno kot v 
Mercatorju, srečujemo tudi povsem 
neznane ljudi, ki se peljejo mimo 
Ivančne Gorice in se ustavijo po na-
kupih.
Kot že rečeno, je direktor Hoferja 
Slovenija predstavil novo trgovino 
tudi županu Strnadu. Fotografskega 
zapisa tega dogodka žal ni bilo možno 
narediti, saj je Shodl odločno zavrnil 

fotografiranje, češ da ima slabe izku-
šnje z novinarji. No, v Klasju bomo 
le omenili, da je Hoferjeva trgovina 
bogata tudi z zunanjimi površinami, 
nadstandardno široka parkirna me-
sta so sploh njihova značilnost, ta del 

Ivančne Gorice pa ima sedaj tudi lepo 
urejeno okolico. Škoda le, da so do-
mala vsa mogočna drevesa, ki so tu 
stala pred Hoferjem, posekali. Ohra-
nilo se je le eno.

Matej Šteh

Investitor in večinski lastnik zemljišča, domače gradbeno podjetje Rekon, je 
jeseni pričelo z izgradnjo komunalne infrastrukture na celotnem območju 
cone. Obrtna cona Stransko polje se nahaja med t. i. uparjalniško obvoznico 
in železniško progo, ali povedano drugače, začne se pri podjetju Avto Kavšek 
in se konča pri nogometnem stadionu. Prav cesta, ki je bila zgrajena za po-
trebe prevoza uparjalnika leta 1999, pa bo v prihodnosti odigrala pomembno 
vlogo tako pri logistiki obrtne cone kot razreševanju prometne problematike 
Ivančne Gorice. Cesta se bo namreč na Hudem, pri Akrapoviču, priključila na 
regionalno cesto, kjer se načrtuje nadvoz nad železniško progo in izgradnja 
krožnega križišča. Dolgoročno bo obvoznica pomenila povezovalna nit go-
spodarsko-obrtne osi, ki delno že obstaja, in sicer se na nek način začenja že 
pri bencinskem servisu, kjer je sedaj tudi nova trgovina Hofer skupaj z Mer-
catorjem, nato sledi Avto servis Blatnik, Transportno podjetje Traig, Tiskarna 
Impress in Žima, Avto servis Kavšek, pa novi poslovno-proizvodni prostori 
podjetja Cugelj, nato območje obrtne cone, vse do Akrapoviča in Cementnih 
izdelkov Rojec. 
Nekaj investitorjev je že prisotnih tudi na območju znotraj cone. Domače 
podjetje Agrograd iz Šentpavla, ki se ukvarja s prodajo gradbenega in kme-
tijskega materiala, je pred kratkim prejelo gradbeno dovoljenje za trgovski 
objekt, zemljišče pa je odkupilo tudi že podjetje Pan-Jan iz Trebnjega, ki se 
ukvarja s prodajo avtomobilov in izvajanjem tehničnih pregledov. Znana je tudi 
namera podjetja Rekon, da na mestu sedanjih svojih poslovnih prostorov tik 
ob območju cone zgradi nov poslovno-proizvodni objekt.
Ob vsem tem živahnem dogajanju na tem področju upravičeno lahko govori-
mo o priložnosti za Ivančno Gorico oz. občino, priložnosti v smislu gospodar-
skega razvoja, ki bo v ta prostor pritegnil nove investitorje. Pri tem ima po-
membno vlogo tudi naša občina, ki tovrstni razvoj lahko omogoča in podpira 
s potrebnimi prostorskimi akti, seveda v skladu z zakonodajo. Od občinskih 
prostorskih dokumentov bo odvisen tudi nadaljnji razvoj uspešnega ivanškega 
podjetja Akrapovič, ki v prihodnjih letih načrtuje večjo širitev.

Matej Šteh
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Gasilska sektorska vaja v Ivančni Gorici

Čistilna akcija Šimenkovega brezna 
pod Gradiščem
Jamarji JK Železničar so v okviru evropskega projekta Zaščita podzemnega krasa 
čistili vhodno jamo Šimenkovega brezna 
Kot smo napovedali že v zadnji številki Klasja, je v začetku novembra potekala čistilna akcija 
Šimenkovega brezna pod Gradiščem. V soboto, 6. novembra, je Jamarski klub Železničar 
v sodelovanju z Inštitutom za raziskovanje krasa ZRC SAZU izvedel čistilno akcijo, v kateri je 
sodelovalo približno 50 jamarjev, naleteli pa so tudi na nenavadna odkritja.

Memorial Matevža Haceta

Gasilsko tekmovanje 
Memorialno občinsko gasilsko tekmovanje Matevža Haceta, ki ga vsako leto 
organizira tudi Gasilska zveza Ivančna Gorica, je letos potekalo v gasilskem 
sektorju Šentvid pri Stični 16. in 17. oktobra. Pri organizaciji so sodelovala vsa 
sektorska društva; začetek in zaključek tekmovanja je potekal v PGD Šentvid 
pri Stični, tekmovalne discipline pa po ostalih društvih v sektorju. 
Tekmovanje se imenuje po prvem predsedniku Gasilske zveze Slovenije, Ma-
tevžu Hacetu (1910–1978), ki je GZS vodil v letih 1949–1963. Memorialno 
tekmovanje izvajajo vse občinske gasilske zveze po Sloveniji kot izbirno tek-
movanje za državno tekmovanje. 
V soboto so pomerili moči mlajši tekmovalci, in sicer v štirih kategorijah. 
Desetine pionirk in pionirjev so se pomerile v »špricanju« z vedrovko ter v 
tekmovanju v prenosu vode. To tekmovanje je potekalo v Hrastovem Dolu. 
Pet desetin mladink in šest desetin mladincev se je pomerilo v tekmovanju z 
»malo« motorno brizgalno, po opravljeni vaji v Šentvidu pa so se odpravili v 
Temenico, kjer so tekmovali v gasilski štafeti. Najboljše tri ekipe v vsaki kate-
goriji so prejele medalje ter pokale, pionirke in pionirji pa tudi ogled lutkovne 
predstave Gasilko Ježek v Grosuplju.

Rezultati vseh 45 udeleženih ekip 
so naslednji:

PIONIRKE
1. Stična
2. Ivančna Gorica

PIONIRJI
1. Muljava
2. Dob pri Šentvidu
3. Šentvid pri Stični
4. Ivančna Gorica
5. Zagradec 
6. Višnja Gora
7. Krka
8. Stična 

MLADINKE
1. Ambrus
2. Zagradec
3. Radohova vas
4. Ivančna Gorica
5. Stična

MLADINCI
1. Hrastov Dol
2. Zagradec 
3. Ivančna Gorica I
4. Višnja Gora
5. Ivančna Gorica II
6. Stična

ČLANICE A
1. Hrastov Dol  

2. Šentvid pri Stični  
3. Stična   
4. Ivančna Gorica  

ČLANI A
1. Krka
2. Kriška vas I
3. Radohova vas
4. Hrastov Dol
5. Temenica
6. Stična II
7. Muljava
8. Zagradec 
9. Kriška vas II
10. Ivančna Gorica I
11. Višnja Gora
12. Sobrače
13. Stična I

ČLANICE B
1. Korinj
2. Stična

ČLANI B
1. Stična

STAREJŠE GASILKE
1. Ivančna Gorica

STAREJŠI GASILCI
1. Višnja Gora
2. Ivančna Gorica
3. Stična

Neža Strmole, PGD Stična

Deževna nedelja pa ni ustavila starejših gasilk in gasilcev, članov in članic, ki so 
se pomerili v šestih kategorijah. Starejše gasilke in gasilci so v Radohovi vasi 
tekmovali v disciplini raznoterosti ter v vaji s hidrantom. Kot da deževen dan 
že ni bil dovolj moker, so se enote članic A in B ter članov A in B pomerile v 
mokri taktični vaji z motorno brizgalno, v kateri so pred OŠ Šentvid pokazali 
vse svoje znanje gasilskih veščin. A kljub vsemu jih to ni odvrnilo in so se podali 
k še preostalima dvema disciplinama, na teoretični preizkus v Dob, kjer so 
žrebali med 250 različnimi vprašanji, in v Sobrače, kjer so se ekipe pomerile v 
razvrščanju ali natančneje v pravilnem poveljevanju, korakanju ter razvrstitvi.

Bil je lep popoldanski dan, vse je 
kazalo, da se ne bo zgodilo nič po-
sebnega. Pa se je. Velik črn dim se je 
valil proti Ivančni Gorici, nakazoval je 
velik požar. Vendar je šlo k sreči le za 
gasilsko vajo društev stiškega gasil-
skega sektorja.
V  okviru programa meseca požar-
ne varnosti so prostovoljni gasilci iz 
Ivančne Gorice skupaj z društvi PGD 
Stična, Metnaj in Muljava pripravili 
vajo gašenja večje poslovne in skla-
diščne stavbe v Ivančni Gorici. Na-
men vaje je bil zaščita objekta in reše-
vanje oseb v njej. V vaji je z gasilskimi 
vozili omenjenih društev sodelovalo 
56 gasilcev. 
Vajo sta si ogledala tudi predsednik 
Gasilske zveze Ivančna Gorica Lojze 
Ljubič in poveljnik gasilske zveze Lo-
vro Markovič. Dejala sta, da je uspeh 
že to, da je bilo na vaji tako veliko 
število gasilcev, ter dodala, da so to le 
vaje, ki pa se izvajajo za to, da se po-

manjkljivosti odpravijo. Nad izvedbo 
vaje sta bila zelo zadovoljna.
Ob tej priložnosti se zahvaljujemo g. 
Milanu Medvedu iz Mrzlega Polja, ki 

je omogočil izvedbo vaje na njego-
vem objektu.

Marjan Knez, vodja vaje in  
poveljnik PGD Ivančna Gorica

O tem, da je podzemni svet Gradišča 
in okolice zelo razgiban, ni nobene-
ga dvoma. Tudi Šimenkovo brezno 
(jama) je le ena izmed jam tega ob-
močja. Odkrita je bila že daljnega leta 
1932, večje raziskave pa so v jami 
potekale v zadnjih dvajsetih letih, za 
kar so zaslužni zlasti domači jamarski 
navdušenci in člani JK Železničar iz 
Ljubljane. Šimenkovo brezno sesta-
vlja razgiban jamski sistem rovov in 
jezer, jama pa v celoti še ni raziskana. 
Iz obdobja intenzivnih raziskav izvira 
tudi tragični dogodek, ko se je jamar-
ka JK Železničar, Špela Klemen, na 
božič leta 1997 v jami pri potapljanju 
smrtno ponesrečila.
Že v času raziskav se je vedelo, da 
je jama tudi onesnažena, zlasti ker je 
vhodno brezno, globoko približno 50 
metrov, omogočalo odlaganje razno-
vrstnih odpadkov. 
Akcijo je izvajal Jamarski klub Že-
lezničar, seveda pa takšen projekt 
ne bi mogel biti izpeljan brez članov 
Planskega društva Šentvid pri Stični in 
oskrbnika Lavričeve koče Maksa Jeri-
na. Sodelovali so tudi jamarji iz dru-
gih klubov, tudi iz našega domačega 
JK Krka. Projekt je podprl Inštitut za 
raziskovanje krasa. 
Šimenkova jama je dolga 920 m in 
globoka 104 m, onesnaženi del pa se 
je nahajal, kot že rečeno, pod 50 m 

globokim vhodnim breznom. Jama 
spada v hidrološko zaledje izvira Vir 
pri Stični, kjer je bila prvič opisana 
človeška ribica (Proteus Anguinus). 
Čiščenje jame pa ni bilo pomembno 
samo zaradi izboljšanja kvalitete vo-
dnih virov, ampak tudi z vidika ohra-
njanja življenjskega prostora podze-
mnih živali.

Rezultati akcije so  
presenetili
Na akcijo so se člani JK Železničar 
pripravljali dalj časa. S pridnim de-
lom jamarjev in s pomočjo vitla so iz 
jame odstranili okoli 4 m3 odpadkov. 
Ker pa so bile smeti pomešane s po-

dornim kamenjem, je bilo potrebno 
že sami v jami preložiti okoli 6 m3 
skal, da so smeti sploh postale dosto-
pne. Pred jamo so se smeti sortirale 
in odlagale v vreče. Med smetmi so 
prevladovale živalske kosti, odpadlo 
železo (avtomobilski deli, deli mo-
torjev in koles …), oblačila in obutev 
ter drugi odpadki. Na sam potek in 
konec akcije pa je vplivala najdba ko-
sti, pri katerih je bil ugotovljen sum, 
da gre za človeške ostanke. Najdba je 
bila prijavljena policiji, za zdaj pa še ni 
uradnega poročila, ali je sum potrjen. 
Ključni deli v jami so bili vendarle oči-
ščeni, ob ponovitvi akcije v bližnji pri-
hodnosti pa bi se začeto delo lahko 
dokončalo. Bojazni, da bi ljudje jamo 
spet onesnažili, sicer ni, saj je jama že 
dalj časa zaprta.
Ob tej priložnosti se Jamarski klub 
Železničar zahvaljuje vsem sodelu-
jočim v akciji, še posebej pa Maksu 
Jerinu, ki je po besedah predsednika 
Nebojša Matijeviča zagotovo najbolj 
zaslužen, da so se v klubu odločili 
ravno za zahtevno čiščenje Šimen-
kovega brezna. Seveda tudi izvedba 
akcije ne bi bil možna brez Maksa in 
njegove ekipe.

Matej Šteh
Foto: Peter Gedei
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Kolesarske poti v Ivančni Gorici
Gotovo ste že opazili kje ob vaši poti tablico, ki prikazuje kolesarja, smer in mogoče 
tudi številko. To je turistična oznaka novih kolesarskih poti po občini Ivančna Gorica. 

Naše cvetje, naš ponos
Krašenje hiš prebivalcem na sončni strani Alp veliko pomeni. Ob sprehodu po 
naši lepi deželici in tudi naši krajevni skupnosti kaj hitro opazimo raznovrstnost 
cvetja: lončnic in balkonskega cvetja. Posebno izstopajo grmiči hortenzij in 
potonik. Sodobni vrtnarji in vrtnarije ponujajo vsako leto nove smernice in 
predloge: nove barvne kompozicije, nove dosežke križanja in genskega spre-
minjanja. Mladi in starejši ljubitelji cvetja in zelenja imajo zato veliko priložnosti 
in možnosti lastnega izražanja ter ustvarjanja. Zato je vsaka hiša in kmetija 
nekaj posebnega in enkratnega.
Vsako leto se pri Turističnem društvu Ivančna Gorica trudimo, da po naši kra-
jevni skupnosti poiščemo vse domove, in letos tudi kmetije, ki so lepo urejene 
in posebej privlačne. Posebna ocenjevalna komisija, ki so jo sestavljali Vida, 
Ani, Cilka, Majda in kot šofer njen mož Ciril, je v mesecu juliju in avgustu popi-
sala kar 62 objektov s privlačno urejeno okolico. Kot najlepše pa je izbrala pet 
stanovanjskih hiš z okolico in dve kmetiji. 

Novi prostori TD Ivančna Gorica
V začetku novembra je bilo v Ivančni Gorici v nekdanji (rdeči) stavbi Traiga, ki je v lasti 
občine, nadvse slovesno vzdušje. Člani in članice Turističnega društva Ivančna Gorica 
so namreč letos jeseni dobili možnost, da si uredijo eno izmed pisarn, ki so bile iz-
praznjene po odhodu uprave vrtca v novi vrtec. Člani so pridno poprijeli za delo in 
si uredili prijeten prostor, kjer bo od sedaj sedež društva, člani in članice pa bodo v 
svojih društvenih prostorih lažje načrtovali delo in se seveda družili. 

Dobitniki priznanj za lepo okrašenost STANOVANJSKIH HIŠ so:
- Julka Srebrenjak, Ivančna Gorica
- Mari Habjan, Ivančna Gorica
- Tončka Zupančič, Mleščevo
- Bojana Sinjur, Gorenja vas
- Jožefa Slapničar, Ivančna Gorica
Dobitniki priznanj za lepo okrašenost KMETIJ so:
- Marija Markovič, Mleščevo
- Anica Erjavec, Gorenja vas
Vsem nagrajencem iskreno čestitamo!
Vsi vemo, da so za dober uspeh potrebni tudi napor, volja, za rožice pa še 
posebej ljubezen. Pri nagradah so nam prijazno pomagali v KZ Stična. Gospa 
Judita Pekolj je poskrbela za primerno darilo. Čudovita priznanja je oblikovala 
naša Ljuba. Ob tej priložnosti se vsem lepo zahvaljujemo in se še za naprej 
toplo priporočamo.
Priznanja in nagrade smo slovesno podelili 22. oktobra v Gostilni Krjavelj, glas-
beno pa nas je podprl harmonikar Dominik.  

Ema Grünbacher, TD Ivančna Gorica

Zamisel za vzpostavitev kolesarskih 
poti se je porodila ob pogledu na dru-
žino, ki se je peljala s kolesi na izlet po 
glavni državni cesti iz Ivančne Gorice 
proti Muljavi. Mama spredaj, vmes 
dva nadobudneža na manjših kolesih, 
zadaj pa očka, ki se je ves prestrašen 
oziral nazaj v množico drvečih avto-
mobilov, ki so jih prehitevali.
Kolesarjev, tistih rekreativnih, družin 
na kolesih, pa tudi takih, ki avto vsaj 
ob vikendih zapeljejo v garažo, je ve-
dno več. Prometa pa tudi. Množic, ki 
drvijo proti morju, kamionov, ki se 
ogibajo avtocest, in vseh nas vozni-
kov, ki nam zaradi neurejenega avto-
busnega prevoza ostane za prevoz v 
službo ali po opravkih le avto. Vendar 
pa imamo po naših vaseh, naseljih in 
zaselkih toliko krajevnih, lokalnih in 
poljskih poti, ki so večinoma asfaltira-
ne, da se lahko pripeljemo skoraj do 
vsakega cilja.
Kako torej opozoriti, usmeriti kole-
sarje tja, kjer je manj prometa, varne-
je, lepše, mirneje, bolj zeleno?
Zamisel je padla na plodna tla pri 
Občinski turistični zvezi Ivančna Go-
rica. Zasnovane so bili štiri kolesarske 
poti, ki se pričnejo v centru Ivančne 
Gorice in potekajo:
• Na severozahod proti Višnji Gori, 
od tukaj pa severno preko Leskovca, 
Malega Vrha, Obolnega, nazaj proti 
Metnaju, v Mekinje, Stično in Ivančno 
Gorico.
• Na jugozahod skozi Mleščevo, 
Črnelo do Gorenje vasi, na Muljavo, 
Oslico, Zavrtače, Polževo, Kriško 
vas, Peščenik v Višnjo Goro in nazaj 
v Ivančno Gorico.

• Na severovzhod proti Artiži vasi, 
Glogovici, Šentvidu, Zaborštu, Teme-
nici, Bogi vasi, Dobu, Rdečem Kalu, v 
Hrastov Dol, na Lučarjev Kal, v Kom-
polje, Gorenjo vas in nazaj v Ivančno 
Gorico.
• Na jugozahod se kolesarska pot 
odcepi v Kompoljah na Sušico, na Ki-
tni Vrh, v Gabrovko, skozi Zagradec 
preko Krke na Grintovec, v Ravne, 
Korinj, Laze, Krko, Znojile, Potok in 
Muljavo, kjer se priključimo na jugo-
zahodno kolesarsko pot.

V vseh devetih občinskih turističnih 
društvih smo že pričeli s postavitvi-
jo oznak in predvidevamo, da bodo 
postavljene do začetka pomladi, ko 
kolesarje in izletnike zdramijo prvi 

topli dnevi. Ob teh poteh boste zares 
lahko uživali v mirnejšem okolju, lepi 
naravi našega podeželja, pa tudi ob 
turističnih znamenitostih in ponudbi.
Pričakujemo, da bo medtem v ob-
čini Ivančna Gorica vzpostavljena 
informacijska točka (mogoče nekoč 
TIC), kjer bo na voljo  tudi turistični 
zemljevid z oznako kolesarskih poti, 
pešpoti in drugimi informacijami za 
obisk znamenitosti, ponudbe in izle-
tniških ciljev.
V pripravi so tudi turistični panoji 
z označenimi potmi, ki naj bi stali v 
vseh večjih krajih v občini, in zgiban-
ka, ki naj bi jo dobil vsak, ki se bo od-
pravil peš ali s kolesom po naši občini.

Andrej Tomažin,  
Turistično društvo Krka

Odprtje novih prostorov je potekalo 
9. novembra, in sicer v dveh delih; 
najprej so si povabljeni gostje lahko 
ogledali zbirko starega kmečkega 
orodja in drugih etnoloških pred-
metov v pravem muzeju na prostem 
v Gorenji vasi, pri Štefanu in Anici 
Nose. Seveda smo bili vsi navzoči 
tudi lepo pogoščeni, prisoten pa je bil 
tudi Jernej Lampret, takrat še župan, 
ki je pri svojem delu vedno podpiral 
tudi dejavnost TD Ivančna Gorica in 
je tudi razumel njihovo potrebo po 
lastnem prostoru.
Sledila je otvoritev prostorov v Ivanč-
ni Gorici, kateri se je pridružil tudi 
novi župan Dušan Strnad. Spodbudne 

besede tako župana kot tudi predse-
dnika občinske turistične zveze Pavla 
Groznika so privabile še dodaten na-
smeh na obraze članov in članic turi-
stičnega društva, še posebej predse-
dnice Tatjane Skubic. Zopet je tekla 
beseda o turistično-promocijskih ta-
blah, ki so v pripravi, saj je bil na otvo-
ritvi prisoten tudi oblikovalec Robert 
Kuhar. In ko je spregovoril še Leo-
pold Sever kot vestni član ivanškega 
turističnega društva in snovalec ko-
lesarjenja po rimski poti od Ivančne 
Gorice do Dvora pri Žužemberku, so 
hitro začele nastajati ideje o grafični 
opremljenosti te zanimive zgodovin-
sko-rekreativne kolesarske poti.

Članom in članicam TD Ivančna Go-
rica kakor tudi drugim članom naših 
turističnih društev in turističnim de-
lavcem želimo veliko uspeha pri nji-
hovem delu. Seveda je potrebno po-
storiti še marsikaj, da bodo naši kraji 
predvsem na zunaj lepo urejeni in da 
bomo prijazni ter gostoljubni gosti-
telji. Tudi za novo občinsko oblast 
je pripravljenih kar nekaj idej, kako 
bi poskrbeli za večjo in bolj urejeno 
promocijo naše občine. Upajmo, da 
se bodo predlogi kmalu začeli uresni-
čevati.  

Matej Šteh  



10 KLASJE  | Ivančna Gorica, november 2010 Iz krajevnih skupnosti

VABLJENI
NA DEGUSTACIJO  
BOŽIČNEGA ČAJA
 p. SIMONA AŠIČA 

v soboto, 4. decembra 2010, od 9. do 11. ure 
V  SAMOSTANSKI VRTNARIJI STIČNA

Za prihajajoče praznike pa boste lahko pri nas spet 
kupili doma vzgojeno božično zvezdo. V času degu-

stacije boste lahko božični čaj tudi kupili.

Delovni čas
od PONEDELJKA  do PETKA   od 8. do 15. ure
SOBOTA   od 8. do12. ure
NEDELJA in PRAZNIKI                  ZAPRTO

Veselimo se vašega obiska. Količine so omejene.  

Obiščete nas lahko tudi na naši spletni strani: www.sitik.si

Turistično društvo Polževo 
organiziralo martinovanje 

Quo vadis, 
Slovenija? 
V Stični sklop predavanj o družbenih pojavih 
Župnija Stična je v sodelovanju s Socialno akademijo iz 
Ljubljane začela s serijo predavanj, okroglih miz in pred-
stav, kot projekt s skupnim imenom Quo vadis, Slove-
nija.

V sklopu projekta bomo v Župnijskem domu v Stični, pred-
vidoma vsak zadnji četrtek v mesecu, organizirali večer, na 
katerem se bomo seznanjali z aktualnimi družbenimi pojavi. 
Z gosti bomo osvetlili družbene pojave, jih analizirali in do 
njih vzpostavili aktiven odnos na temelju krščanskih vrednot. 
Predavanja in okrogle mize bodo zasnovane tako, da bo v 
prvem delu nekaj teoretičnega predavanja o aktualni temi, v 
drugem delu pogovor s strokovnjaki s tega področja, v tre-
tjem delu večera pa se bo vzpostavil dialog med udeleženci 
okrogle mize in obiskovalci. S tem bodo poslušalci nagovor-
jeni k aktivnemu razmišljanju in posledično tudi sodelovanju 
in sooblikovanju družbenih pojavov v Sloveniji.
Tako smo na prvem takem večeru govorili o medijih. Delovni 
naslov okrogle mize je bil Čigavi so mediji? Gostje večera, p. 
dr. Peter Lah, Anamarija Ficko, Manica Ambrožič in Lojze 
Grčman, so nam predstavili, v kakšnih okoliščinah delujejo 
novinarji na nacionalni RTV Slovenija in v komercialnih medi-
jih, kot sta POP TV ali Žurnal 24.si. V dveh urah smo lahko 
izvedeli marsikaj zanimivega, čas pa je vse prehitro minil, saj 
so obiskovalci vzpostavili prijeten in iskriv pogovor s člani 
okrogle mize.

Drugi večer nam je Gregor Čušin odigral svojo monokomedijo Evangelij po 
Čušinu. Na zanimiv način nam je predstavil določena poglavja iz Svetega pi-
sma.

Vabljeni 
Vabimo pa vas, da se udeležite naslednje okrogle mize, ki bo v četrtek, 2. 
decembra, ob 19. uri v Župnijskem domu v Stični. Delovni naslov večera je 
KRŠČANSKA VGOJA OTROK OB VSEMOGOČIH PRAZNIKIH IN OBIČA-
JIH. Predavala bo ga. Berta Golob, člani okrogle mize pa bodo še vzgojiteljica 
Zdenka Skubic, učiteljica Damijana Kavčič in Bernarda Mali, predstavnica re-
vije Mavrica. 
V četrtek, 17. decembra, ob 19. uri pa je že naslednja okrogla miza z naslovom 
Krščanske vrednote v šolskih sistemih. Predavatelj bo p. mag. Silvo Šinko-
vec. Sodelovali pa bodo še dr. Milan Zver, poslanec v evropskem parlamentu 
in nekdanji minister za šolstvo in šport, Milan Jevnikar, profesor in ravnatelj 
Srednje šole Josipa Jurčiča, Maja Zajc Kalar, profesorica, in Dragica Šteh, pro-
fesorica.
Vabljeni ste, da si ogledate obvestila o dogodkih tudi na spletu, in sicer www.
sticna.si ter tudi na socialnem omrežju Facebook. 

Jernej Skubic

Odpri srce in oči
V petek, 19. 11. 2010, se je po večerni maši v župnijski cerkvi v Šentvidu pri Stični odvijal 
tretji dobrodelni koncert domačih pevskih zborov z naslovom Odpri srce in oči.

Dejavnosti Krajevne organizacije  
RK Šentvid pri Stični
Vsak dan okrog nas srečujemo ljudi, ki so česa bolj potrebni kot mi. Pa to dejansko 
vidimo? Spomnimo se večkrat na uboge in pomoči potrebne, saj tako bogatimo njih 
in sebe. 
Pomoč sočloveku
Tudi Krajevna organizacija Rdečega 
križa Šentvid pri Stični želi pomaga-
ti vsem in vsakomur, ki se je znašel 
v stiski. Da bi vsaj nekoliko olajšali 
materialno in socialno stisko, name-
njamo pomoč v obliki prehrambenih 
paketov posameznikom in družinam 
iz Ukrepa dobave hrane iz interven-
cijskih zalog najbolj ogroženih v Sku-
pnosti 2010.
Prosimo vas, da za dodatne infor-
macije pokličete go. Majdo Verbič 
iz KORK Šentvid pri Stični (041 506 
189) in se dogovorite o prevzemu 
hrane. Razumemo stisko brezpo-
selnih, brezdomcev, starostnikov, 
bolnih, osamljenih ter številnih posa-

meznikov in družin v težavah, zato so 
odzovite našemu povabilu.

Kri rešuje življenje
Rdeči križ Slovenije organizira krvo-
dajalske akcije že od leta 1953. Vsako 
leto pripravi program krvodajalskih 
akcij, ki je usklajen z zdravstveno 
službo in z neposrednimi organiza-
torji ter redno objavljen v časopisih, 
revijah, radiu, televiziji in na interne-
tu.
V sodelovanju z Območnim združe-
njem RK Grosuplje smo vas povabili 
na krvodajalsko akcijo v oktobru. 
Hvala, ker ste se odzvali in darovali 
delček sebe za dobro drugih.

Skrb za zdravje
Krajani, udeležite se meritev krvnega 

tlaka in holesterola vsako prvo sredo 
v mesecu od 8. do 9. ure v prostorih 
Krajevne skupnosti Šentvid pri Stični 
(nad Klančkom). Vhod je s spodnje 
strani. Vzemite si čas in storite nekaj 
za svoje zdravje.

Družabno srečanje
V soboto, 27. novembra 2010, smo 
v gostišču pri Japu pripravili družab-
no srečanje starejših in krvodajalcev 
s podelitvijo priznanj. Veseli smo bili 
vas. Dobro obiskano srečanja, zado-
voljni in nasmejani starostniki in go-
stje ter prijetno vzdušje so največja 
zahvala in vzpodbuda nam organiza-
torjem – KORK Šentvid pri Stični.

Anica Volkar

Zbrani prostovoljni prispevki bodo 
pomagali, da pri nobeni družini v žu-
pniji ne bo primanjkovalo kruha in da 
mamam ne bo potrebno reči svojim 
otrokom: »Kruh ponoči spi …«
S prisotnostjo na koncertu smo doka-
zali, da nam ni vseeno za sočloveka v 
stiski, da mu znamo stati ob strani in 
po svojih močeh pomagati. Nastopa-
joči smo spremljajoč zgodbo o kruhu 
v pesmih podarjali Ljubezen, se za-
hvaljevali Bogu za srečo, mu peli hval-
nice ter odprli srca in dlani Dobroti.
Spomnili smo se tudi zavetnice pevcev 
sv. Cecilije, ki nas je ob tej priložnosti 
povezala v cvet pojočih src, od najmlaj-
ših, ki šele stopajo na svojo pevsko pot, 
do starejših, ki že desetletja prepevajo 

in bogatijo nedeljska bogoslužja.
Iskrena hvala za vašo udeležbo in vaš 
dar.

Tanja Fajdiga,  
Župnijska Karitas  
Šentvid pri Stični

Za soncem svetega Martina
kaj kmalu pride sneg, zmrzlina,

in če te tudi dobro greje,
le tri dni babje leto šteje.

11. novembra goduje sveti Martin. 
Martinovo je priljubljen praznik, saj 
je to čas, ko se zaključi jesensko delo 
in se prične mošt spreminjati v vino. 
Na Slovenskem je sveti Martin na ol-
tarnih slikah upodobljen kot usmiljeni 
vojščak, ki z mečem reže plašč in ga 
deli revežem, ki jih zebe. Na Sloven-
skem je temu svetniku posvečenih 
več kot 120 cerkva. 
V čast svetemu Martinu smo se le-
tos zbrali na Polževem. V organizaciji 
Turističnega društva Polževo se je v 
hotelu zbralo okrog štirideset go-
stov, med njimi predsednik občinske 
turistične zveze g. Pavel Groznik, 
predsednik Krajevne skupnosti Vi-
šnja Gora g. Luka Šeme, predstavniki 
Turističnega društva Ivančna Gorica, 
Turističnega društva Šentvid pri Stični 
in Turističnega društva Lučarjev Kal. 
Najštevilčnejši so seveda bili člani Tu-
rističnega društva Polževo.
Letos je na martinovanju prevlado-
valo kraško vzdušje, za katero so 

poskrbeli člani Razvojnega društva 
Gmajnce s Križa pri Tomaju. Društvo 
Gmajnce se je z veseljem odzvalo 
našemu povabilu in nas razveselilo 
s svojo prisotnostjo in z dobrim te-
ranom, ki domuje na Krasu. Seveda 
smo priskrbeli tudi mošt, ki ga je tudi 
letos svečano krstil gospod Boštjan, 
župnik iz Višnje Gore.
Kljub slabemu vremenu in obilici dež-
ja, ki je spremljal vinogradnike vso 
jesen, smo z zadovoljstvom ugotovili, 
da bo tudi letos vino dobre kvalitete.

V nagovoru sta g. Groznik in g. Šeme 
pohvalila Turistično društvo Polževo 
tako za dobro organizacijo martino-
vanja kot za vse druge dejavnosti, ki 
jih ima društvo kot eno najaktivnejših 
v naši občini. 
V prijetni družbi in ob zvokih glasbe 
smo se zavrteli v pozne večerne ure. 
Vidimo se naslednje leto, ko bo mar-
tinovanje že tretjič in bo postalo že 
tradicionalno.

Martin Flamaceta, podpredsednik 
Turističnega društva Polževo
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Srečanje uporabnikov storitve 
pomoč družini na domu iz občin 
Grosuplje in Ivančna Gorica

Nam gre res tako 
slabo, da krademo že 
okrasne buče?
Smo v času, ko je potrebno zadnje moči in energijo vložiti v to, da poskrbi-
mo za materialne dobrine in sredstva za preživetje. A še vedno se strinja-
mo, da nam življenje osmišljajo lepi trenutki in prijetna doživetja. Slednja 
prav s svojimi najbližjimi, predvsem z otroki. Prazniki in spominski dnevi so 
kot nalašč za to. Zato si vsak dan znova izmišljamo teme in snov za različna 
praznovanja. Mnoge k nam vdirajo tudi iz drugih držav, kultur in religij. Ena 
takih je tudi noč čarovnic ali v izvirniku halloween.
Marsikdo niti ne pozna zgodovine tega običaja in njenega pravega pomena, 
vsi pa vemo, da je noč čarovnic iz 31. oktobra na 1. november. Praznuje 
se predvsem v angleško govorečem svetu; na Irskem, ZDA, Kanadi, Angliji, 
Avstraliji in Novi Zelandiji. V teh deželah se po običaju otroci preoblečejo v 
različne kostume (po navadi čarovnice in pošasti) in hodijo od vrat do vrat 
ter prosijo za sladkarije. Zelo priljubljen običaj za noč čarovnic je izrezova-
nje buče, v katero se nato vstavi sveča.
To z izrezovanjem buč se je prijelo tudi pri nas. Celo tako zelo močno, da 
…
Naša družina se je odločila krompirjeve počitnice naše prvošolke popestriti 
s čarovniško zabavo. Zato smo že v začetku oktobra angažirali kar nekaj 
prijateljev in tako pri znancu res dobili eno veliko bučo »strašildo«, kot smo 
jo poimenovali, in nekaj njenih manjših sestric. Do konca meseca smo jih 
hoteli kot dekoracijo razstaviti na našem vrtu. Vendar pa so ravno te buče 
nekoga tako premamile, da jih je meni nič, tebi nič v noči iz 27. na 28. ok-
tobra izmaknil.
Prve reakcije so bile razočaranje jeza, ogorčenost … Nato že strah. Sedaj 
pa, ko je že preteklo nekaj časa, pa me vse bolj muči vprašanje: S kakšnim 
namenom?
Kakorkoli. Mi smo čarovniško zabavo imeli. Povabili smo tudi svoje soro-
dnike. Na njej smo postregli s krvavim napitkom, z v testo zavitimi čarov-
niškimi prsti in čokoladno grozoto. Tudi nadomestno bučo »strašildo« smo 
za 10 evrov kupili na tržnici. 
In imeli smo se lepo kot že dolgo ne.

Dragi bučni tat!
Ne vem, v kakšni situaciji si bil, da si storil to. Sporočam ti, da te bo naslednje 
leto buča zopet čakala na istem mestu. Le iskat jo pridi. Lepo pa povabljen 
na obisk podnevi. Če ugotovimo, da so naši interesi podobni, lahko čarovniško 
zabavo organiziramo družno.
Vse za dobre medsosedske odnose. Kajne?

Petra Zadel

Žalostno presenečenje

KS Metnaj 2010
V KS Metnaj smo se v letu 2010 med raznimi aktivnostmi odločili tudi za po-
stavitev novih lesenih kozolčkov s smerokazi za vse kraje in vasi v naši krajevni 
skupnosti. Svet KS Metnaj je organizacijo del zaupal podpredsedniku Tonetu 
Grčmanu. Prvi izmed novih kozolčkov je bil postavljen že poleti na Debečem 
v križišču pri spomeniku. Skupaj je bilo postavljenih deset lepo oblikovanih 
kozolčkov, z več kot 50 novimi smernimi lesenimi tablami, v katerih so vrezani 
napisi krajev. Dela so bila zaključena do izteka mandata oz. volitev v oktobru. 
Lahko rečemo, da so kozolčki prava poživitev podobe naših krajev, saj se lepo 
ujemajo z okolico, v kateri so postavljeni.

Zakonca Belcl praznovala zlati jubilej

Lanskega novembra smo si obljubili, 
da se bomo ponovno srečali. Veseli 
me, da smo obljubo držali. Tako za-
dolženi za izvajanje storitve pomoč 
na domu, ki smo srečanje organizira-
li, tako tudi vi, dragi občani obeh ob-
čin, naši uporabniki, ki ste se srečanja 
udeležili.
Dan za dnem vsi, ki ste naši uporab-
niki, odpirate vrata svojih domov in 
sprejemate medse socialne oskr-
bovalke, ki vam pomagajo pri tistih 
opravilih, ki jih sami ne zmorete. 

Na sončno petkovo popoldne, 8. 
oktobra, pa smo vrata za vas odprli 
v Domu starejših občanov Grosuplje. 
Na naše veliko veselje ste se našemu 
povabilu odzvali in prišli, nekateri tudi 
v spremstvu prijateljev in sorodnikov. 
Namen srečanja je bilo medsebojno 
druženje, klepet in izmenjava izku-
šenj, nekateri pa ste srečanje izko-
ristili tudi za obisk v domu živečih 
znancev, sorodnikov, prijateljev. Naj-
lepša pa so bila snidenja nekdanjih 
sodelavk, sovaščanov … Izgubljeni 

stiki so v živahnem klepetu ponovno 
zaživeli. 
Občutiti vaše veselje do druženja, 
smeha, pogovora, veselje do življenja 
je nagrada, ki smo je bili deležni vsi, ki 
smo bili v petek z vami.

Hvala vsem, ki ste prišli!

Darja Zupančič,
vodja izvajanja storitve  

pomoč družini na domu

Dedek France je bil že močno v letih, 
njegove roke so postajale vse bolj le-
sene. Čez dan je vedno raje počival na 
topli krušni peči in si grel ostarele ko-
sti. Vedno redkeje se je spravil s peči 
in se odpravil od doma, ker je bilo tudi 
v nogah vedno več svinca. Najraje je 
odkrevsal po mehki stezi na Tičkovem 
travniku mimo Tičkovega mlina in žage 
v Spodnji Dragi in mimo Fernandljeve 
trgovine, Bršnaka in Fedrana do Štefko-
ve gostilne na Malem Hudem. Tam si je 
privoščil dva deci dišečega merlota in se 
spet odpravil domov. Vedno težje je ho-
dil, vendar ga je v eno stran gnala želja 
po žlahtnem vinu, ki ga doma ni bilo, 
nazaj grede pa mu je zaužiti merlot že 
pognal malo hitreje kri po žilah, da je 
lažje hodil.
Nekega popoldneva je imel dedek Fran-
ce še poseben razlog, da se je odpravil 
do Štefka. Naslednji dan je imel rojstni 
dan in vedel je, da mu bomo domači 
zvečer napravili »ofrah«, kot se je temu 
reklo. Pri vsaki hiši ni bilo harmonike, 
pa tudi harmonikarja ne, zato so pra-
znovalcem rojstnega dne na predvečer 
napravili »ofrah«. V lahek lesen ribniški 
škaf so znesli ves jedilni pribor, ki je bil 
pri hiši, še kaka pločevinasta šalica ali 
manjša pločevinasta pokrovka za lonce 
(rena) se je znašla vmes. In na pred-
večer so slavljenca počastili tako, da 
so mu pred vrati z močnim stresanjem 
ribniškega škafa napravili za »ofrah« 
značilen ropot. Slavljenec je potem svo-
je goste moral tudi malo pogostiti. Be-
seda »ofrah« najbrž prihaja iz popačene 
nemške besede hofieren, ki pomeni do-
brikati se komu, komu dvoriti.

Ta običaj se je ponekod ohranil prav do 
današnjih dni, samo da ga v različnih 
krajih različno imenujejo, kot ofrah, 
tablanje, rumplanje. Ponekod ga kljub 
današnji veliki ponudbi glasbenih in-
štrumentov in najrazličnejših melodij 
za ta namen še vedno izvajajo. Običaj 
je namenjen tako proslavljanju rojstnih 
dni kot godov, čeprav so na deželi v pre-
teklosti proslavljali predvsem godove. 
Verjetno poimenovanje rumplanje izha-
ja iz domače besede rumel, kar pomeni 
hrup, trušč. Ta običaj se izvaja povsod 
na enak način, pri njem pa res nastaja 
velik trušč.
Za to priliko je dedek France doma vzel 
dvolitrsko steklenico kjantarico. Tudi ta 
steklenica je dobila ime po tujcih, po 
italijanskemu vinu chianti (vino, po-
dobno našemu refošku iz italijanske 
pokrajine Toskane). Bila je iz razmero-
ma tankega stekla v obliki balona, proti 
udarcem pa je bila opletena z lahkim 
naravnim bičevjem, nekaj podobnega 
kot so naše pletenke, samo da je bila 
veliko lažja. S to kjantarico je dedek 
tistega popoldneva kupil dva litra mer-
lota in se odpravil proti domu. Doma je 
hotel svoje večerne hoferante presene-
titi, zato je kjantarico doma skril pod 
suknjič in se skozi dnevni prostor (hišo) 
odpravil do kamre (sosednji prostor, 
soba ob hiši), kamor je za vrata hotel 
postaviti steklenico. Med odpiranjem 
vrat se je nerodno zapletel in steklenica 
z vinom mu je zdrsnila izza suknjiča in 
treščila na betonska tla ter se razletela 
na drobne kose. 
Kot otrok sem se zadrževal tisti čas v 
hiši. Slišal sem ta pok in si šel ogledat, 

kaj se je zgodilo. Ko sem dojel, se mi je 
dedek prav zasmilil. Toliko si je prizade-
val, da nas bo zvečer pogostil in se tega 
veselil, zdaj pa takole. Črepinje sicer 
prinašajo srečo, ampak v tem trenutku 
so za dedka pomenile veliko nesrečo. 
Če bi imel denar in bi mi kot otroku v 
gostilni zaupali toliko vina, bi prav go-
tovo tistega večera odhitel po novo pija-
čo. Vseeno smo proslavili dedkov rojstni 
dan z »ofrahom« in nekaj dobrotami, ki 
jih je za to priložnost pripravila babica. 
Po vinu pa je po hiši samo dišalo, ker se 
ga ni dalo tako čisto pobrisati iz grobih 
betonskih tal v kamri.

Valentin Skubic

Še o enem letošnjem zlatem jubileju 
poročamo. Zakonca Marija in Alojz 
Belcl iz Ivančne Gorice sta v začetku 
septembra praznovala zlato poroko, 
častitljivih 50 let zakona. Uradno sta 
svojo zakonsko zaobljubo zvestobi 
drug drugemu obnovila tudi pred žu-
panom Jernejem Lampretom. Slove-
sni obred je potekal v občinski sejni 
sobi.
Zakonca Belcl sta Prleka, pa vendar 
ju lahko proglasimo za prava domači-
na, saj sta v Ivančni Gorici že 40 let. V 
letih po poroki, ko je nastajala njuna 
številčna družina, ju je v Ivančno Go-
rico pripeljala skrb za delo. Leta 1970 
sta se zaposlila na Farmi Stična, kjer 
sta po 20-ih letih dela dočakala tudi 
zasluženo upokojitev.
Danes sta ponosna na skupno preho-

jeno pot, na svojih šest otrok, enajst 
vnukov in osem pravnukov. Tudi mi 

jima želimo še veliko skupnih let. 
(mš)

Ob tej priložnosti se zahvaljujemo vsem izvajalcem del ter Občini Ivančna Go-
rica za finančno podporo pri projektu. V minulem mandatnem obdobju smo 
člani sveta KS Metnaj delali prostovoljno, brez plačila. Zahvala pa tudi vsem 
krajanom, ki so s prostovoljnim delom in tudi finančnimi prispevki sodelovali 
pri obnovah cest.

Anton Grčman, podpredsednik KS Metnaj 
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Center za razvoj Litija praznoval 
10-letnico delovanja
V naši neposredni bližini, v sosednji občini Litiji, deluje Center za razvoj Litija, ki v le-
tošnjem letu praznuje 10-letnico svojega delovanja. Na območju osrednje Slovenije 
je prepoznaven kot eden glavnih spodbujevalcev vsestranskega trajnostnega razvoja 
pod znamko Srce Slovenije. Mednarodni projekti, v katere je vključen RCL, dokazuje-
jo, da je vse bolj zaželen partner tudi v evropskih projektnih mrežah. Vse to je nastalo 
v uspešni zgodbi, za katero stoji direktorica centra Aleksandra Gradišek.

Jabolko v centru Ivančne Gorice, nasproti Livarja. (Foto Jelka Božič Agnič)

Mali oglasi
Kupim avto letnik od 1994 do 2003, plačam takoj. Telefon: 041 323 530.
-------------------------------------------------------------------------------------------
Kupim motokultivator s priključki. Telefon: 031 683 101. 
-------------------------------------------------------------------------------------------
Prodam prašiče, težke 100 kg, primerni za nadaljnjo vzrejo. V novembru in 
decembru na voljo tudi prašiči za zakol. 
Telefon: 041 878 177.
-------------------------------------------------------------------------------------------
V Ivančni Gorici prodamo dvostanovanjsko, manjšo hišo z vrtom, vsemi pri-
ključki, centralno ogrevano in vknjiženo. Telefon: 031 237 468 
-------------------------------------------------------------------------------------------
Oddamo opremljeno 2,5-sobno stanovanje v centru Ivančne Gorice (nad le-
karno). Stanovanju pripadata tudi kletni in parkirni prostor. V obsegu 50 m se 
nahajajo vse pomembne točke (lekarna, pošta, banka, trgovina, zdravstveni 
dom ...). Možnost najema za daljše obdobje. Cena po dogovoru. Telefon: 
051 377 095.

Srečanje koordinatorjev 
Razvojnega partnerstva 
središča Slovenije
V četrtek, 4. novembra, so se na ponudbo Centra za razvoj Litija v Men-
gšu ponovno srečali koordinatorji Razvojnega partnerstva središča Slovenije. 
Predstavljeno jim je bilo delo partnerstva v letu 2010, opredelili pa so se tudi 
do programa za leto 2011. Med najodmevnejšimi projekti je bila naša skupna 
predstavitev na sejmu Turizem in prosti čas v Ljubljani ter na Kmetijsko-živil-
skem sejmu v Gornji Radgoni. Srce Slovenije smo predstavljali tudi na medna-
rodnem turističnem sejmu v Helsinkih ter na vrsti drugih manjših dogodkov v 
Srcu Slovenije oziroma Sloveniji. Izdali smo prikupno otroško knjižico Radove-
dni vrabček Čivi v Srcu Slovenije ter podprli ultramaratonskega kolesarja Hi-
larija pri njegovem podvigu za ohranitev Zemlje. Skupaj z zadrugo Jarina smo 
uspeli narediti pomembne korake na področju samooskrbe Srca Slovenije s 
hrano ter povezali lokalne pridelovalce hrane z več kot 20 javnimi institucijami 
in podjetji. 
Med projekti za leto 2011 so koordinatorji z navdušenjem sprejeli pobudo za 
ponovno skupno predstavitev Srca Slovenije na turističnem sejmu Turizem in 
prosti čas, ki se bo odvijal med 27. in 30. januarjem 2011 v Ljubljani. 

Mija Bokal, Center za razvoj Litija 

Pospeševanje podjetništva malega go-
spodarstva v občini Litija, kar je bila 
osnovna naloga Centra, ustanovljene-
ga leta 2000, temelji na tri leta starejši 
pobudi. Njegovi začetki tako segajo v 
leto 1997, ko je tedanji litijski župan 
Mirko Kaplje podprl idejo Aleksandre 
Gradišek o ustanovitvi lokalnega pod-
jetniškega centra. V desetletju obstoja 
je RCL svoje delovanje z občinske rav-
ni razširil na območje regije. Od leta 
2005 so za lažji zagon podjetništva še 
posebej pomembne točke VEM – Vse 
na enem mestu, ki jih je Center vzpo-
stavil v Litiji, Grosupljem in leta 2010 
še v Domžalah. 
Potreba po usklajenem razvoju in 
promociji ter še posebej po ustvarja-
nju skupnih vsebin in novih produktov 
se je pokazala tudi na območju, ki ga 
pokriva center, zlasti v turizmu. Nekaj 
podobnega bi lahko dejali, da se kaže 
tudi v naši občini. Centru za razvoj 
Litija je uspelo ustvariti skupno bla-
govno znamko širšega območja, ki ga 
poznamo pod imenom Srce Slovenije. 
Gre za območje, ki se v obliki srca širi 
okrog geometričnega središča Slove-
nije, GEOSS-a.
Območno razvojno partnerstvo sredi-
šča Slovenije (RPSS), ki povezuje ob-
čine Dol pri Ljubljani, Kamnik, Litija, 
Lukovica, Moravče, Šmartno pri Litiji, 
Zagorje ob Savi, Radeče, Domžale ter 
Mengeš, Zadruga za razvoj podeželja 
Jarina in Razvojna fundacija Pogum, 
vse to so ustanove, ki so plod dela 
centra. Posebej prelomna je bila tudi 
ustanovitev javno-zasebnega partner-
stva v obliki Lokalne akcijske skupine 
(LAS) Srce Slovenije. Temeljna naloga 
LAS, ki je sicer ena izmed 33 tovrstnih 
skupin v Sloveniji, je izvajanje progra-
ma Leader. Občina Ivančna Gorica 
sodeluje v LAS-u Sožitje med mestom 
in podeželjem, ki poleg naše občine 
zajema še Grosuplje, Škofljico, Ig in 
Ljubljano. 
Skladno s svojim poslanstvom pove-
čevanja kakovosti življenja je RCL leta 
2009 v sodelovanju z Društvom za 
razvoj in varovanje Geossa vzpostavil 
Regionalno stičišče za osrednjesloven-

sko regijo, ki deluje v Litiji in povezuje 
120 nevladnih organizacij in jim omo-
goča informacije, svetovanje, pomoč 
in druge vsestranske storitve na enem 
mestu. 
Bližina Centra za razvoj Litija je ra-
zlog, da je naša občina odprta za po-
bude in posamezne akcije ter sodelo-

vanje, česar pa bi si zagotovo še lahko 
želeli. Zato tudi v našem časopisu 
dokaj redno poročamo o aktivnostih 
centra, da bi se morda tudi posame-
zni subjekti iz naše občine vključili v 
uspešne projekte, ki se odvijajo v naši 
soseščini. 

Matej Šteh

15 ključnih rezultatov 10-letnega delovanja  
Centra za razvoj Litija
- 9,5 milijona evrov pridobljenih razvojnih sredstev za vsestranski razvoj obmo-

čja 
- več kot 100 izvedenih in podprtih referenčnih projektov za uresničevanje ra-

zvojnih strategij v Srcu Slovenije
- drugo mesto po številu registracij podjetij na točki VEM v Sloveniji 
- 280 podjetniških in drugih usposabljanj, vključenih 4.200 slušateljev
- 1.100 mladih, vključenih v 69 delavnic in krožkov na temo podjetništva in ino-

vativnosti 
- 477 neposredno in posredno odprtih delovnih mest preko točke VEM, prijav 

na razpise in izvajanja različnih drugih projektov
- štirje tematski turistični produkti: pohodniške, kolesarske in konjeniške poti 

ter tematska pot Trkamo na vrata dediščine
- devet pripravljenih strateških razvojnih programov za krajevne in lokalne sku-

pnosti ter za območja
- več kot 1.300 objav v lokalnih in nacionalnih medijih
- vzpostavitev znamk Posavsko hribovje in Srce Slovenije 
- ustanovitev javno-zasebnega partnerstva LAS Srce Slovenije ter dveh partner-

skih organizacij: Zadruga za razvoj podeželja Jarina in Razvojna fundacija Po-
gum

- vzpostavitev mreže za lokalno samooskrbo s hrano z več kot 50 ponudniki in 
več kot 20 javnimi ustanovami in podjetji

- izvedba sedmih mednarodnih projektov za lansiranje vsebin evropskih progra-
mov na območje Srca Slovenije 

- izvedba več kot 200 dogodkov in prireditev
- izdaja več kot 200 promocijskih brošur in drugih gradiv za promocijo območja
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Sončna elektrarna v 
Ivančni Gorici
Na strehi telovadnice Osnovne šole Stična podjetje Tri-
mo iz Trebnjega postavlja sončno elektrarno. Kar 912 
fotonapetostnih modulov bo lovilo sončno energijo in 
jo pretvarjalo v električno, elektrarna pa bo priključena 
na elektroenergetsko omrežje.

Čebelarji so tudi letos 
obiskali naše vrtce
Slovenski čebelarji so letos že četrto leto zapored organizirali dobrodelno-
promocijsko akcijo pod geslom »En dan med slovenskih čebelarjev za zajtrk 
v naših vrtcih«. Akciji so se pridružili tudi čebelarji v naši občini, ki so na dan 
akcije, 19. novembra, obdarili naše vrtce z medom in se otrokom pridružili na 
medenem zajtrku.

Obiskali so nas gasilci

Učiteljski pohod po ambruškem 
okolišu

SLIKOPLESKARSTVO

Feliks Lekan, s.p.

Fužina 2, 1303 Zagradec

Mobitel: 031 685 057

D.Š.: 74206125

Mesec oktober je mesec požarne 
varnosti, zato so nas v petek, 15. 
oktobra, na parkirišču pred novim 
vrtcem Marjetica pričakali gasilci 
Prostovoljnega gasilskega društva 
Ivančna Gorica. Zbrali smo se otroci 
in vzgojiteljice iz vrtca Marjetica in Pi-
kapolonica. Že ob pogledu na velika 
rdeča gasilska vozila so se nam zasve-
tile oči in vsi smo nestrpno čakali, kaj 
nam bodo gasilci PGD Ivančna Gorica 
povedali. 
Predstavili so nam svoje delo in nam 
prikazali reševanje po lestvi in gašenje 
z vodo. Tudi sami smo se za trenu-
tek spremenili v gasilce in z ogromno 
cevjo z navdušenjem gasili, na svoje 
glave pa smo nataknili prave gasilske 
čelade in ugotovili, da bomo morali 
še malo zrasti, da nam bodo prav. Či-
sto na koncu so nas gasilci posladkali 
še s piškoti in se z nami fotografirali – 
ob taki priložnosti pa vendarle mora 

nastati gasilska fotografija, mar ne?
Hvala vsem gasilcem za njihovo po-
zornost in čas, ki so nam ga namenili 

in nam ga namenjajo takrat, ko jih naj-
bolj potrebujemo! 

Katja Potokar

Na mrzel, deževen po-
nedeljek, 25. oktobra 
2010, se je ves učitelj-
ski zbor Osnovne šole 
Stična zbral v Ambru-
su. Zakaj? Letos je bilo 
že tretjič, da smo se 
učitelji podali na eno 
od podružničnih šol 
in spoznali njen šolski 
okoliš. Prav je, da uči-
telji spoznamo vse kra-
je, od koder prihajajo 
naši učenci. Smo naj-
bolj oddaljeni od ma-
tične šole in naši učenci 
gredo zjutraj prvi od 
doma in največkrat pri-
dejo zadnji domov.

Naš pohod po okoliških vaseh smo 
torej začeli v Ambrusu in šli proti 
Primči vasi, od tam v Višnje in čez 
majhen zaselek Bakrc do Brezovega 
Dola. V vseh naštetih vaseh so nas 
pričakali domačini in nam postregli s 
sladkimi dobrotami in pijačo. Ta pot 
je bila dolga približno 9 kilometrov. 
Zaradi slabega vremena nismo šli na 
Kamni Vrh, ki bi bil zelo zanimiv za 
ogled, saj je tam lepa gotska cerkvica, 
poslikana s freskami Janeza Ljubljan-
skega in tremi zlatimi oltarji. 

Manjša skupina učiteljev je opravila 
pohod do vasi Kal, kjer jih je sprejela 
in pogostila naša upokojena učiteljica 
Joža Perko. 

Kljub slabemu vremenu so učitelji 
zadovoljni zapustili Ambrus. Pokazali 
smo, da tukaj živijo prijazni in gosto-
ljubni ljudje.

Tatjana Hren, vodja PŠ Ambrus 

Z močjo 191,52 kW bo načrtovana sončna elektrarna letno proizvedla pred-
vidoma 210.000 kWh električne energije, kar je enakovredno letni porabi 60 
slovenskih gospodinjstev. Ekološka vrednost elektrarne se kaže v predvide-
nem letnem prihranku več kot 95 ton ogljikovega dioksida. 
Pobudo za postavitev sončne elektrarne je dal doc. dr. Simon Muhič iz podjetja 
Sim Tec iz Stične, predlog pa so odgovorni v šoli in na občini dobro sprejeli. 
Investitor in izvajalec del je podjetje Trimo, d.d., in sicer v sodelovanju z Elek-
tro Ljubljana, d.d., najemno pogodbo pa je investitor sklenil z Občino Ivančna 
Gorica, ki je lastnica objekta. Delež najemnine je namenjen šolskemu skladu 
OŠ Stična, ta pa je namenjen izključno potrebam otrok. 
Po besedah ravnatelja OŠ Stična Marjana Potokarja je postavitev sončne elek-
trarne pozitivna izkušnja za vse udeležene, še posebej za učence. Na šoli bosta 
namreč nameščena LCD-predvajalnika, ki bosta omogočala sprotno spremlja-
nje delovanja sončne elektrarne in s tem poživila redni učni proces. Učenci 
bodo lahko v živo spoznavali izkoriščanje sonca kot enega od najbolj obetavnih 
obnovljivih virov energije prihodnosti, s katerim bomo močno znižali porabo 
fosilnih goriv ter na ta način ohranili čistejše okolje še za naše otroke. Tudi 
sončna elektrarna na strehi telovadnice Osnovne šole Stična bo tako postala 
promotor ekološkega ozaveščanja.

Špela Batis

Kot je običajno, čebelarji povabijo k medenemu zajtrku tudi župane. Letos se 
je medenemu zajtrku prvič pridružil novi župan Dušan Strnad, ki na ta način 
nadaljuje tradicijo svojega predhodnika. Župan Strnad je zajtrkoval v vrtcu Pol-
žek v Višnji Gori, kjer sta otroke obiskala domača čebelarja Franc Bobnar in 
Lojze Miklič, oba člana ČD Stična.
Otroci so za dobrodošlico pripravili z vzgojiteljicami kratek program, čebe-
larja pa sta jim razkazala nekaj čebelarskega orodja. Tudi sicer so se otroci v 
teh dneh veliko pogovarjali o čebelarstvu in pomenu, ki ga imata čebelarjenje 
oz. med.  
Prepričani smo, da takšne akcije pripomorejo k širjenju zavesti o pomenu če-
beljega medu za naše zdravje in ravnovesje v naravi. V občini Ivančna Gorica 
je aktivnih več čebelarjev, večina je tudi včlanjena v obe čebelarski društvi ČD 
Stična in ČD Krka-Zagradec. 

Matej Šteh
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Likovni in naravoslovni tabor 
učencev OŠ Ferda Vesela v Fiesi
Drugi oktobrski vikend je na taboru v Fiesi v organizaciji OŠ Ferda Ve-
sela Šentvid pri Stični aktivno preživelo 42 učencev naše šole.  

Aktivne jesenske počitnice
V letošnjem šolskem letu na OŠ Ferda Vesela Šentvid pri Stični med 
jesenskimi počitnicami nismo samo počivali, temveč smo aktivno pre-
življali svoj prosti čas. 

časa so namenili pripravam na tekmovanje o 
sladkorni bolezni. 
Praktično in izkušenjsko učenje je ponudi-
lo učencem pridobivanje trajnejšega znanja. 
Vsi učenci so izražali zadovoljstvo, aktivnost, 
ustvarjalnost in zvedavost pri delu. Skupaj smo 
se posvetili tudi športu – jutranji telovadbi, teku, 
košarki, namiznemu tenisu, sprehodili smo se 
do Pirana in se igrali družabne igre.
Ustvarjalno-raziskovalni vikend je seveda prehi-

tro minil, saj smo vsi menili, da bi kakšen dan še 
lahko ostali skupaj. Kljub napornim pripravam 
za učitelje takšno aktivnost učencem in staršem 
priporočamo, saj se na ta način mlad človek več-
plastno izobražuje. 
V svet naravoslovja sta učence popeljali učiteljici 
Sabina Rozina in Marija Zajc, v svet umetnosti 
Jelka Rojec, za športno animacijo pa je skrbela 
Tadeja Veit. 

Jelka Rojec, vodja tabora 

Že v soboto, 23. 10. 2010, so se mladi planinci 
pod vodstvom mentorice Bojane Iljaž odpeljali 
proti Gorenjski. Njihov cilj je bil osvojiti enega 
od lepih razglednih vrhov Karavank – z veliko 
truda in vztrajnosti so se povzpeli na 1891 m vi-
soko Dovško Babo, ki je za mnoge učence pred-
stavljala do sedaj najvišji osvojeni vrh. Tam so z 
eno nogo stali v Sloveniji, z drugo pa v Avstriji, 
saj po grebenu poteka državna meja. Po sestopu 
so se odpeljali v Mojstrano na ogled Slovenske-
ga planinskega muzeja, kjer so se med drugim 
nekateri preizkusili v nošenju težkih lesenih kro-
šenj, drugi v varovanju in hoji po grebenih, prav 
vsi pa v znanju o gorski naravi. Stisnili so se tudi 
v bivak in doživeli gorsko nevihto. Domov so 
se vrnili prijetno utrujeni, a polni novih vtisov 
in izkušenj.
V ponedeljek, 25. 10. 2010, so se v prostorih 
šole v Šentvidu pri Stični začele odvijati špor-
tne dejavnosti v sklopu projekta Zdrav življenj-
ski slog pod mentorstvom prof. Tadeje Veit ter 
ustvarjalne delavnice pod vodstvom učiteljic 
Tadeje Mišmaš, Tamare Vomer in Nejke Oma-
hen. V telovadnici so se udeleženci ob pomo-
či štirih deklet iz ŠD Flip-Flop Grosuplje lahko 
preizkusili v odbojki, pri čemer so se naučili tudi 
kakšnega novega udarca. Pri ustvarjalnih delav-
nicah pa so nastale prikupne buče iz toaletnega 
papirja ter strašljive hiše strahov, polne duhov 
in črnih mačk.
V torek, 26. 10. 2010, je bil na sporedu trenu-
tno verjetno najbolj znan šport na svetu, ki je 

poleti obnorel Afriko – nogomet. Odigranih je 
bilo nekaj prijateljskih tekem. Mladi ustvarjalci 
pa so se posvečali netopirjem: vsakdo je iz pa-
pirja izdelal svojo nočno prikazen in jo po želji 
okrasil, da je nato s premikajočimi krili stražila 
stene domačega doma. Da pa tudi šola med po-
čitnicami ne bi ostala nezavarovana, so nastali še 
smejoči se netopirji iz balonov, ki so se nastanili 
v šolski avli.
Sreda, 27. 10. 2010, je bila namenjena raznora-
znim igram z žogo. Udeleženci so se pomerili v 
badmintonu, košarki in hokeju, se igrali »iskanje 
lukenj« in podobno. Ta dan je prav vsak lahko 
našel pravi šport zase in iz sebe spravil odvečno 
energijo.
S tem pa aktivnih počitnic še ni bilo konec. V 
želji, da bi pokazali pravi športni duh, so se v 
četrtek, 29. 10. 2010, nekateri učenci in učenke 
5. in 6. razreda udeležili prijateljskega odboj-
karskega turnirja na Osnovni šoli Brinje v Gro-
supljem. Kljub močni konkurenci jim je uspelo 
zmagati eno od štirih odigranih tekem. Učenci 
so pokazali veliko željo in veselje do igre, kar je 
bil tudi pravi razlog za sodelovanje na srečanju.
Naše jesenske počitnice so bile planinsko, špor-
tno in ustvarjalno obarvane, predvsem pa so 
zelo hitro minile. V želji po še več aktivnega 
skupnega preživljanja prostega časa tako komaj 
čakamo na naslednje počitnice!

Bojana Iljaž, Tadeja Veit in Nejka Omahen, 
OŠ Ferda Vesela Šentvid pri Stični

Kraj Fiesa se nahaja v manjšem zalivu med Pi-
ranom in Strunjanom. Je ravnica med dvema 
odsekoma flišnega klifa. Zanimiva je po svojih 
dveh sladkovodnih jezerih, od katerih je manj-
še naravno in večje umetno. Jezeri sta razgla-
šeni za naravni spomenik od leta 1990. Nastali 
sta kot posledica odkopavanja gline za potrebe 
nekdanje opekarne. Malo jezero je sladkovo-
dno in globoko do 6,5 metrov. Večje je globlje 
in od leta 1963 povezano z morjem, zato se v 
njem mešata sladka in slana voda. V tem bioto-
pu se srečujejo sladkovodni in morski rastlin-
ski ter živalski organizmi. Brežine so porasle 
s širokim pasom trstičja in drugim obvodnim 
rastlinjem, ki dajejo močvirnim pticam, ribam 
ter redkim in ogroženim vrstam kačjih pastirjev 
varno zavetje. 

V domu Breženka, ki leži na vzpetinici nad 
morskim zalivom, so se učenci preizkušali v 
likovnih in naravoslovnih vsebinah. Delo likov-
nikov je bilo usmerjeno v spoznavanje slikarske 
tehnike mozaik. Pripravili so osnutke za izdel-
ke, pripravili keramične delce, spoznali postop-
ke lepljenja in fugiranja. Vsak je izdelal okvir z 
ogledalom in mizno ploščo. Delo je potekalo 
zunaj, v lepem vremenu in prijetni okolici. 
Material za mozaike, les, keramiko in ogleda-
la, so prispevala podjetja: Mizarstvo Zupančič, 
Agrograd in Steklo-hit. Vsem lepa hvala.
Naravoslovci so raziskovali življenjske pogoje 
živali in rastlin ob morju. S pomočjo literature 
so poimenovali in razvrščali najdene živali, ra-
stline in kamnine. V učilnici so mikroskopirali, 
opravljali kemijske analize in poizkuse, nekaj 
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Poučevanje je lahko tudi poglobljeno 
doživljanje dramske stvarnosti

Življenje v živo
Dijaki in profesorji Srednje šole Josipa Jurčiča Ivančna Gorica

vas vabimo na prireditev, 
ki bo

16. decembra 2010 ob 18. uri  
v dvorani Kulturnega doma Stična.

V letu, ki opozarja na revščino ter kliče k dobrodelnosti in 
solidarnosti, smo sklenili prižgati prvo lučko v prazničnih 
dneh. Dijaki in profesorji smo si podali roke, naša skupna 
ustvarjalnost naj k naklonjenosti bližnjemu spodbudi tudi 

vas!
Kot pravi igralci se vam bomo dijaki in profesorji predstavili v igri Do roba 
nazaj. Prijeten večer ob glasbi in plesu bodo zaokrožili cenjeni gostje, ki 
nam bodo spregovorili o stiskah in dobrodelnosti v današnjem svetu. Z 
nami bodo Dušan Strnad, župan občine Ivančna Gorica, Patricija Pavlič, di-
rektorica Centra za izobraževanje in kulturo Trebnje, Stane Kerin, narodni 
ravnatelj za misijone, Nešo Stojanović, direktor Centra za socialno delo 
Grosuplje, Mojca Urh, predstavnica Slovenske Karitas, Zina Jakovljević, 
dijakinja prostovoljka, ter Jasmina Balaban, profesorica SŠ Josipa Jurčiča, 
vodja akcije Pomagajmo brezdomcem.
Naj bo vaš obisk kamenček na poti od človeka k človeku!

Vabljeni!

Vstopimo. V prostoru zapiha in za-
šumi. Papirnati trakovi nas pobožajo 
po obrazu. Sledimo zvoku pritajene 
glasbe v žametno zastrt prostorček 
… Topel je. Ko stopimo izza rdeče 
zavese, se srečamo s hladnimi črnimi 
krili ob odprtem oknu. Izza mask se 
prikažeta mlada obraza igralcev in z 
zamolklim glasom počasi vzpostavlja-
ta dialog. V kotličku vre voda in para 
do nas prinaša vlažen vonj po zemlji. 
Naš pogled pritegnejo ognjene iskri-
ce. Vonjamo dišeče paličice in pisane 
rute zaplapolajo v vrtincu sapice ven-
tilatorja. Zdi se kot sanje, mi pa smo 
jih v razredu pričarali.
Na Srednji šoli Josipa Jurčiča v Ivančni 
Gorici se že več let trudimo z uva-
janjem sodobnih pristopov k pouče-
vanju. Poučevanje naj bi bilo poglo-
bljeno, ena tema obravnavana z več 
zornih kotov, pouk naj ne bi bil teore-
tiziranje in pomnjenje podatkov, am-
pak poglobljeno doživetje, razume-
vanje, aktualizacija oz. prestavljanje 
znanih tem v sodoben čas. Takemu 
poučevanju, pri katerem ob isti temi 
sodeluje več učiteljev različnih pred-
metov, pravimo timsko poučevanje. 
Anamarija Šmajdek, učiteljica likovne 
umetnosti, in Lidija Butina, učiteljica 
slovenščine, sva se odločili, da bova 
skupaj z dijaki predelali učno snov 
novoromantična dramatika in na 
podlagi poetične drame Saloma sku-
paj z dijaki ustvarili novoromantični 
umetni paradiž z naslovom Novo-
romantična veččutna instalacija. Za 
besedilo je namreč značilno, da so 
bistvene čutne zaznave, ki imajo tudi 

svoj simbolični pomen. Barve, zvo-
ki, vonji, okusi ustvarjajo posebno 
vzdušje, ki pa samo s prebiranjem be-
sedila ne zaživi. Zato smo v razredu 
ustvarili kotičke, ki nam tako vzdušje 
pričarajo.
Spomnimo se na Wildovo Salomo. Ta 
živi na Herodovem dvoru razvrata. 
Herod zapre Johanaana (Janeza Kr-
stnika) v vodnjak, saj se boji njegovih 
napovedi. Saloma zasliši njegov glas 
in ga želi videti. Zapeljuje ga z ope-
vanjem njegovega telesa. Johanaan, 

asket, jo večkrat zavrne, ona pa mu 
obljubi, da ga bo poljubila. Herod, 
Salomin očim in stric, želi videti svo-
jo pastorko, kako pleše ples sedmih 
tančic. Vse ji obljubi, celo svoje kra-
ljestvo, a ona želi samo Johanaanovo 
glavo. Herod ji ustreže. Ko Saloma 
poljubi mrtvo glavo na usta, Herod 
ukaže Salomo umoriti. 
Torej drama o zapletenih medčlo-
veških odnosih, a hkrati svet čutnih 
zaznav in simbolov, ki napovedujejo 
tragičnost, torej umetni paradiž. 

Dijake 3. j smo vprašali, kakšen 
bi bil njihov kotiček, če bi ga po-
stavljali na novo. Kaj bi še lahko 
izboljšali?
Nives
Vonj bi moral biti močnejši. Upora-
bila bi veliko rdeče barve in nakita. 
Sicer pa mi je bila postavitev glede 
na dane razmere všeč, tudi glasba je 
bila primerna.
Nika
Ob stene bi zložili kamenje, po ka-
terem bi tekla voda. Za temačno 
vzdušje bi ustvarili meglo.
Tanja
V kot bi postavila tudi kakšne kosti, 
najbolj primerna bi bila lobanja, ki bi 
bila v temnem prostoru osvetljena s 
svečami.
Špela
Kotički so bili odlični, vsak po svoje 
poseben, in mislim, da ne bi spremi-
njala ničesar.
Marjetka
Prostor bi bil bolj zaprt, možnost za 
zatemnitev omogočena, pripomočki 

za obešanje rut, pri čemer jih ne bi 
poškodovali. Prostor bi moral biti 
zagotovo večji, vzdušje bi bolj priča-
ral in približal prvotnemu načrtu.
Teja
Šotor prerokb naj bi bil ves v cigan-
skem slogu (rute, glasba, cekini, ta-
rok karte, več napojev, resnična kri – 
ne papir, zvezde bi se vrtele po vsem 
prostoru kot disko krogla). Seveda 
bi moral biti prostor temen, mogoče 
kakšna vreča za sedenje in mizica. 
Luka
Ne vem, po mojem nam je kar do-
bro uspelo.

Anamarija Šmajdek,  
akademska kiparka

Lidija Butina, profesorica slovenščine
Srednja šola Josipa Jurčiča  

Ivančna Gorica

Dijaki so v šolo prinesli materiale, s 
katerimi so ustvarjali kotičke iz ume-
tnega paradiža. Sedem skupin dijakov 
je ustvarilo sedem postaj, in sicer z 
naslovi: 1. Soha (glava Johanaana), 
Angel smrti (mrzel piš), 3. Saloma in 
njen čutni svet, 4. Sedem tančic (Sa-
lomin ples), 5. Johanaan v vodnjaku 
(bližina smrti), 6. Šotor prerokb in 7. 
Hladna luna (ta prizor smo opustili in 
ga kasneje nadomestili s Herodiadi-
nim pažem). Vsaka postaja, vsak koti-
ček je bil »obarvan« z določenimi vo-
nji, materiali, barvami in simboli, ki so 
pred obiskovalce pričarali vzdušje iz 
tipičnih odlomkov. Namreč dijaki so 

ob predstavi krožno recitirali tipične 
odlomke, in sicer: ko Saloma opeva 
Johanaanovo telo, ko Herod obljublja 
Salomi kraljestvo in ko Saloma polju-
bi Johanaana na usta, Herod pa jo da 
umoriti. 

Čarobno, usodno, tragično, čutno, 
presenetljivo, omamno – vse to je 
drama Saloma in vse to so nam dijaki 
prikazali s kotički iz umetnega para-
diža. Predstava je uspela. Uprizorili 
smo jo 5. 10. 2010, na dan učiteljev. 
Ogledali so si jo dijaki tretjih letnikov 
in profesorji. Dogodek, ki bo še dol-
go ostal v spominu.
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Anton Dremelj - Resnik (1910–1960)

Dolenjski ljudski pripovednik
Ljudsko pripovedništvo
Založba ZRC SAZU je letos izdala 
knjigo z naslovom Anton Dremelj 
- Resnik, prvo v novi knjižni zbir-
ki Slovenski pravljičarji. Knjiga 
predstavlja našega krajana Resnika 
iz Petrušnje vasi, ljudskega pripo-
vednika, v besedi in sliki. Prinaša 
zapise njegovih pripovedi, žival-
skih in čudežnih pravljic, legend 
in zgodovinskih povedk, kratkih 
šaljivih povedk in anekdot, pa 
tudi oris življenja dolenjske vasi in 
dolenjskega kmeta za časa njego-
vega življenja. Gradivo spremljajo 
komentarji še živečih poslušalcev.
Akademik Milko Matičetov, razi-
skovalec in zapisovalec slovenske-
ga ljudskega izročila, je vse svoje 
življenje posvetil ljudskim pra-
vljicam in slovstvu. Leta 1950 je 
začel zbirati pripovedi v Šentvidu 
in njegovi okolici. V Petrušnji vasi 
je odkril Antona Dremlja - Re-
snika, mojstra govorjene besede, 
in do leta 1959 zapisal in posnel 
triinšestdeset njegovih pripovedi. 
Označil ga je kot najboljšega, na-
jžlahtnejšega ljudskega pripove-
dovalca, kar jih je med terenskim 
delom po slovenskih pokrajinah 
srečal pred raziskovanjem v Rezi-
ji. Dobrih petdeset let po tistem, 
ko mu je Resnik povedal zadnjo 
izmed svojih pripovedi, je gradi-
vo končno ugledalo beli dan. Z 
obsežno spremno študijo ga uva-
ja umetnica, pesnica in pisateljica 
Anja Štefan.

Resnikovo življenje, 
stoletnica Resnikovega 
rojstva in petdesetletni-
ca njegove smrti
Anton Dremelj - Resnik se je rodil 
18. februarja 1910 v Petrušnji vasi 
na Dolenjskem očetu Antonu Dre-
mlju in materi Mariji, roj. Bučar, po 
domače Budnarjevi, kot najstarejši 
izmed štirih otrok. Imel je še se-
stro Marijo, brata Jožefa in sestro 
Terezijo. Mladi Resnik se je šolal v 
štiriletni ljudski šoli v Šentvidu. Po 
materini smrti je podedoval do-
mačo kmetijo. Oženil se je z Ano 
Mahkovec iz zaselka Reka - Gozd 
v Prežganjski fari, s katero sta 
imela sedem otrok, pet sinov in 
dve hčeri, ki pa sta umrli takoj po 
rojstvu. Edini danes še živeči sin je 

Anton Dremelj, v Resnikovi rod-
bini sedmi Anton zapored. 
Med drugo svetovno vojno je bil 
Resnik vpoklican k partizanom, 

dicinska sestra, jo je zaokrožil tako-
le: »Sem bu pa že nazadnje, kene, 
nej blu pa čist nič, le an toplomier 
sem dobiv pad paska!« V pravljici 
Ad čudežne lehtierne je duha, 
ki izpolnjuje želje, še sam zaprosil: 
»Dej mi, d b biv popolnama zdrov, 
ne tle v bolnic.« In ko je imel že 
hude bolečine, je še vedno mo-
droval: »Pravjo, katierga ma Buh 
rad, tega tjape. Ampak jes bi raj 
vidu, d b me mal men rad mu ...«
Anton Dremelj - Resnik je umrl 19. 
septembra 1960. Pogreba prilju-
bljenega pripovednika se je udele-
žilo zelo veliko ljudi, tudi vsi učenci 
šentviške šole.

Mojster govorjene besede
Resnik je bil pravi mojster govor-
jene besede. Pripovedoval je v 
dolenjskem narečju, prepričljivo in 
doživeto. Govoril je zlahka in glad-
ko, razmeroma hitro, brez mučnih 
zatikanj, čeprav s krajšimi premori. 
V opisih lastnosti junakov in v opi-
sih prizorišč je bil kratek, zato pa 
je rad uporabljal besedno bogate, 
živahne, sočne dvogovore med 
ljudmi in živalmi. Prizadeval si je za 
kar najbolj zvesto ohranjanje izroči-
la in pripovedi ni nikoli krajšal. Ena 
njegovih pripovedi je ob jesenskem 
kuhanju žganja trajala od polnoči do 
štirih zjutraj.
Resnik izhaja iz družinske pripove-
dovalske tradicije. Že stari Budnar, 
Resnikov ded po materini strani, je 
bil priljubljen vaški šaljivec in prilo-
žnostni pesnik. Še po njegovi smrti 
so o njem krožile zgodbe. Anek-
doto, ki sledi, je povedala Resni-
kova teta Micka: »Budnar pa sin 
sta orala na polj. Pa sta žvižgála, 
pa žvižga nej bla še skoz, sta pa 
kar naprej po sosedovem travni-
ku orala. Pa pride žena: 'I, kaj pa 
počneta?' 'I, koga?' je reku. 'Žvi-
žga nej bla skuz!' - Je bil foksnar, 
da ga je vsa vas rada imela.«
Veliko raznovrstnih pripovedi sta 
znali očetovi neporočeni sestri Mic-
ka in Francka, največ pa jih vedel 
Resnikov ded Anton, ded po očetovi 
strani, ki je ravno tako kot kasneje 
njegov vnuk veljal za najboljšega va-
škega pripovedovalca. Ded Anton 
je bil eden prvih pismenih in najbolj 
razgledanih ljudi v vasi. Desetletja 
je zapisoval pomembne dogodke iz 
svojega vsakdana in sestavil neke vr-

ste rodovnik – zapisal je predhodne 
gospodarje svoje kmetije iz rodbine 
Dremelj od leta 1731 naprej. Imel 
je bogato knjižno zbirko: več kot 
dvesto knjig nabožne vsebine, lepo-
slovja in poljudnostrokovnih knjig. 
Od njega je Resnik prevzel glavnino 
svojih pripovedi.
Resnikove pravljice so posebne tudi 
zato, ker so vedno povezane z do-
mačo okolico, s pobočji, gozdovi 
in senožetmi okoli Petrušnje vasi. 
»Njegove lisice, zajci, volkovi, psi in 
medvedi se srečujejo pod Gradiščem, 
na Vejhovci, v Kasezavi huosti, v Vre-
žgovem kukl, na Kovačevki, v Kastav-
čevih gadnah, v Fajdigovmu riepku, 
na Culki, na Markotovi snožet, pr 
Brinarjevmi uoljaki …«

Bogata zapuščina
Resnikova pripovedna zapuščina je 
bogata. Zapisanih in posnetih je tri-
inšestdeset njegovih pripovedi: šest 
živalskih pravljic, osem čudežnih 
pravljic, dve realistični pravljici, ena 
pravljična formula, sedemnajst ša-
ljivih pravljic in povedk, pet bajčnih 
povedk, pet legendarnih povedk, tri 
zgodovinske povedke, štiri anek-
dotične povedke, dve spominski 
povedki, tri povedke s socialno te-
matiko, tri pripovedi po vzoru ve-
černic, štiri pripovedi po literarnih 
vzorih in nekaj ugank, pregovorov 
in rekov.
Za konec se spoprimimo še z Re-
snikovo uganko in si preberimo dve 
kratki povedki.

Breda Zupančič                                                            
Viri: 
Gradivo je povzeto po knjigi Mil-
ko Matičetov in Anja Štefan: Anton 
Dremelj - Resnik z dovoljenjem Za-
ložbe ZRC SAZU; dovoljena je po-
enostavljena transkripcija.

»An fant pride k punci v vas in ji prnese v dar tri stvari: rože celga 
sveta, glaž vina, k nej še obeden iz njega pil, in jagode, k tri lejta 
zuorje. Kaj je tu?«  (med, grojzd, brinave jagade)

Lubi svet Anton, dej mi stu kron! (Resnikova povedka)
Ankát je hodu an možakar v svetga Antona cerkev na Zdenska reber 
prosit ga za stu kron. In tu vsak večer je hodu pred velk oltar, pa je tam 
zgovarjov besede: »Lubi svet Anton, dej mi stu kron, če bo le ana manj, 
pa jih ne maram!« No, pa gre ankát mežnar pa fajmoštri povedat. Prav 
fajmoštr: »Tale mošna dej, pa je notr samo 50 kron. Sej gotov jih na bo 
vzev, sej zgovarja, da če je le ana manj, pa jih ne mara.« No, in toku je 
šov mežnar gor za tron in k je dec pršu spet molit, je vrgu pa dol mošnja 
iz petdesetim kronam. Dec zamerka, de je mošna dol pala, si je reku: 
»Prelubi svet Anton, vendar si me ankát všlišov!« Razgrne mošna, pre-
šteje, pa je blu samu 50 kron. Pa je reku: »Vejš kaj, lubi svet Anton?! Pr 
tacem prjatli, ko si ti, se pa za 50 kron prov nič na gleda!« Pa jih je vzev, 
pa je šu ž njim!«

Priča na sodniji molči (Resnikova anekdota)
Je blu na sodniji. Je reku sodnik priči: »Zdej bote prsegli in gaurli čista 
resnica. Ne tist, kar sa vam drugi pavedali, le sam tu, kar samí vejste.« 
Natu je prsegu in sodnik ga vpraša: »Kdaj ste bili rojeni?« Priča je bla pa 
tih. »Ja,« prav, »le povejte!« Prav priča: »Tega ne morem povedat. Tu b 
jest na vedu, če b mi ne bli drugi povedal.«

Anton Dremelj - Resnik v Petrušnji vasi, 
l. 1950

Resnikova družina ob domači hiši, l. 
1950

Prešanje jabolk pred Resnikovo kletjo, v Petrušnji vasi, l. 1950. Na vozu in ob njem 
so domači in sosedovi otroci, v ozadju Resnik, ob njem Fanči Šarf med zapisova-
njem, ob mlinu Kutnarjeva Pepa, za kadjo Resnikova žena Ana. Voz, košare, škaf, 
kad in mlin, ki jih vidimo na sliki, je izdelal Resnik sam.

vendar je bil kmalu po odhodu ranjen 
in poslan domov. Ker ni hotel ne k 
partizanom ne k domobrancem, se 
je potem osemnajst mesecev skri-
val, pozimi tudi zakopan v gnoju. Na 
domačem podu je med skrivanjem 
zložil in na tram zapisal nekaj pesmic, 
veliko pa je tudi bral. 
Vse življenje je delal kot kmet: na po-
lju, v hlevu in gozdu, vzdrževal je hišo 
in druga poslopja in izdeloval orodje. 
Znal je plesti koše, košare, narediti 
leseno kad, sod, gnojni koš, grablje, 
lesene vile, kosišče in ročaje za orod-
je, kolo, pa tudi celoten voz z izjemo 
kovaških del. Med prvimi v vasi si je 
naredil motorni sadni mlin, si kupil 
kolo in radio. 
V Resnikovem času so ljudje živeli 
zelo skromno. Skromna in bolj eno-
lična je bila tudi prehrana. Meso je 
bilo na mizi samo ob nedeljah, slanina 
le za večje praznike. In kaj je lačnemu 
sinu svetoval Resnik? »Pošlušej, dej 
špeh na špaga, pa ga pojej, pa ga 
pol gor pa dol vlač, de bo kruh šu 
raj dol, k špeha več ne bo.«

Bister, družaben in dobro-
voljen mož
Resnik je bil bolj majhne postave, 
precej čokat, meril je slabih sto šest-
deset centimetrov. Imel je rjave lase 
in rjave oči, polti je bil bolj temne. Bil 
je močan in zelo gibčen, rad je telo-
vadil. Včlanil se je v lokalno telovadno 
društvo in si na domačem dvorišču 
celo postavil bradljo. Še pri petinšti-
ridesetih se je spretno sukal na njej.

Resnik je bil zelo družaben človek: 
rad je govoril, pel in igral na orglice in 
tamburico. Klasične glasbe pa ni ma-
ral: »Če b ga gad piču, prec ko se 
je rodil, tistga, k s je zmislu opero, 
b nobene škode na blo. Bom pisal, 
da pridem na soje stroške v Lubla-
na in znosem tiste azglušene stare 
klanete na odpad. Jes tako muzko 
vsaki dan napravim, če s cirkular-
ko ropotam- pa nej treba neč pla-
čvat!«
Bil je izjemno spreten govorec. Lju-
dje, ki so ga poznali, so pravili, da je 
bil resen, premišljen, brihten, razgle-
dan in načitan. »Je vsaka reč vedu. 
Si ga lahku tud kej vprašou.« S ko-
ristnimi nasveti se ni Resnik prav nič 
obotavljal: »Kravi ne smeš dat samo 
sena, moraš dat tud slamo. Če ne 
bo zelen mlek ...«

Resnik je bil dobrovoljen in zmeraj 
pripravljen za šalo. Celo ko je komaj 
oseminštiridesetleten neozdravljivo 
zbolel za rakom, se ni vdajal črnim 
mislim, temveč se je šalil na račun 
lastne nemoči. Ko je bil operiran na 
črevesju in so mu namestili vrečko, je 
takole pripomnil: »Cel živleje sem si 
želu, de bi bil mal večji, pa me je 
Buh samu delnu uslišov. Mi je samu 
rit viši namontirov!«
V bolnišnici je zapisovalcu Matičeto-
vu do zadnjega pripovedoval pravlji-
ce. Še vedno je bil iznajdljiv. Pravljice 
Ad lintverna, ki se konča z veselo 
svatbo, ni zaključil tako kot nekatere 
druge: »sem dabiv pa iz rešjata pit, 
pa z lapata pa rit, pa mam še zdej 
graben na rit«. Ker ga je zmotila me-
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Festival Stična 2010 (od 26. 11. do 11. 12. 2010)

Prvi vikend enajstega Festivala Stična je že za nami. Kot prvi so se nam predstavili 
Drzne in lepi z Obtoženim volkom, sledil jim je koncert izjemnih Elvis Jacksonov. Na 
uradni otvoritvi festivala smo odprli razstavo makedonskega akademskega slikarja 
Stojanča Andonova – Dita, isti večer pa smo prisluhnili vokalni skupini Pella, Sloven-
skemu citrarskemu oktetu in na koncu še blues koncertu skupine The Đipsiz. Za 
otroke je bila na sporedu Rdeča kapica, mimo pa je tudi že letošnja novost festivala 
– projekcija filma Trst je naš!, kateremu je sledil pogovor z ustvarjalci filma. 

je lani praznovala 40-letnico, pa še kar obnoreva nove generacije. Pa ostanite 
resni, če morete!

21.00: White Stain, zmagovalci natečaja Festivala Stična in Rock Ma-
ratona, predskupina Gross - upi, rock in etno koncert
Stična točka – bar Jama
Punkrock skupina White Stain je v tričlanski zasedbi nastala leta 2008, jeseni 
2009 pa se je skupini pridruži še četrti član. Slovijo predvsem po energičnih 
nastopih in udarnem zvoku, ki pritegne vsakogar. Skupina ima že kar nekaj 
glasbenih izkušenj, saj ima za sabo preko 50 koncertov doma in v tujini, pred 
kratkim se je vrnila iz krajše balkanske turneje po Hrvaški, Romuniji in Srbiji. 
O Gross - upih pa je Brane Škerjanc zapisal: »Prav tako prijetno so prese-
netile tudi mlade domačinke, ki svoje glasbeno znanje nadgrajujejo v okviru 
Glasbene šole Grosuplje. /.../ Napovedujemo jim bogato glasbeno prihodnost. 
Zaradi izjemno prepričljivega nastopa jih je žirija kljub njihovi mladosti izbrala 
za predskupino, ki bo ob zmagovalcih nastopila na letošnjem Festivalu Stična.« 

Sobota, 11. 12. 2010
19.00: Učna ura, Akademsko gledališče Branko Krsmanović Beograd, 
Srbija, komedija
Kulturni dom Stična
Gledališka predstava Učna ura predstavlja novo branje Eugena Ionesca, klasika 
gledališča absurda. Dogajanje v predstavi je namreč preneseno v studio tele-
vizijske postaje, kjer v neposrednem prenosu v znanju in neznanju med seboj 
tekmujejo »profesorji« in »učenke«. Predstava je bila nagrajena že s šestindvaj-
setimi nagradami na devetih gledaliških festivalih v Srbiji, Bosni in Hercegovini, 
Belorusiji, na Madžarskem, v Litvi in Makedoniji. Med drugim je prejela več 
nagrad za najboljšo predstavo, režijo, igralske dosežke ter kostumografijo.

21.30: Klemen Klemen, hip hop koncert
Stična točka – bar Jama
Klemen Klemen, raperski posebnež iz ljubljanske soseske Trnovo, je svojim 
značilnim glasom, zanimivimi rimami in pestrimi ter nadvse originalnimi bese-
dili eden najbolj poslušanih rap glasbenikov pri nas. Piše v slengu ljubljanske 
mladine. Besede so ostre in začinjene, dokumentirajo vsakdanje dogajanje in 
peripetije na trnovskih ulicah, pripovedujejo o prijateljih in znancih ter izdajajo 
Klemnov pogled na svet, ki pa ga nikomur ne vsiljuje.

Ko zapoje Stičan …
Tedaj zadoni po vsej stiški dolini, omehčajo se srca deklet in drugi fantje 
pozelenijo od zavisti. Zato tudi ni naključje, da se je prav z ustanovitvijo 
moškega pevskega zbora v tridesetih letih prejšnjega stoletja začelo zboro-
vsko petje v Stični. V takšnih in drugačnih zasedbah so stiški fantje prepevali 
in prepevajo še danes, moško zborovsko petje v KD Stična pa zastopa 
Oktet fantov. 
In prav ti so v soboto, 6. novembra, na svojem prvem samostojnem kon-
certu v dvorani stiškega kulturnega doma pokazali, zakaj tradicija kar traja 
in traja. Fantje so z gosti večera, pevskim zborom Zborallica, priredili za-
nimiv in glasbeno pester večer. Če velja, da se Oktet fantov nagiba bolj 
k petju ljudskih in slovenskih fantovskih pesmi, pa je z izborom popevk 
program obogatil mešani pevski zbor Zborallica.
Oktet fantov prepeva že od leta 2004, ko je v večini izšel iz takratnega me-
šanega pevskega zbora Avis. Na začetku je zasedba delovala pod vodstvom 
Jelke Pušlar, leta 2007 pa je za skoraj dve leti vodenje zasedbe prevzel 
Tadej Osvald. Občasno so sodelovali tudi z Jernejem Kraljem ter moškim 
pevskim zborom Corona iz Grosuplja. Kasneje so fantje prepevali tudi 
brez profesionalnega vodstva, a do leta 2009 je kljub temu Oktet zrasel 
v 11-člansko zasedbo in začel ustvarjati pod vodstvom profesorja Jožeta 
Koresa.

Gospod Kores velja za starosto slovenskega zborovskega in opernega pe-
tja, na kar so fantje zelo ponosni. Zasedba osmih moških glasov namreč 
velja za najzahtevnejšo obliko vokalnega ansambla in za doseganje kvalitete 
ter zastavljenih ciljev so dobro strokovno vodstvo ter bogate izkušnje še 
kako pomembne. Profesor Kores vodi Oktet fantov že drugo sezono in v 
tem času so se fantje iz amaterjev in začetnikov razvili v odlično vokalno 
zasedbo.
To je Oktet tudi dokazal na svojem prvem samostojnem koncertu. Na odru 
jih je sicer nastopilo deset, s svojimi pesmimi pa so poslušalce popeljali v 
čase, ko so se pele podoknice ljubicam, nas povabili na podeželje, kjer so 
nagovarjali in snubili dekleta ter se iz njih tudi norčevali, peli pa so tudi o 
vsakdanjem življenju tistega obdobja. Po uri ubranega petja so za vse obi-
skovalce pripravili tudi prigrizek, ob katerem se je večer prijetno zaključil.

Kaja Bahor

A večji del Festivala Stična 2010 je še pred nami. Vljudno 
vabimo prav vse, saj verjamemo, da smo ponudili za vsak 
okus kaj zanimivega. Opozorili bi le še na nekaj poseb-
nosti:
-  3. decembra 2010 tudi mi praznujemo Prešernov 
rojstni dan, tako imenovani TA VESELI DAN KULTURE, 
zato v sodelovanju z ZKD občine Ivančna Gorica obisko-
valcem prireditev na ta dan nudimo brezplačne vstopnice.
- Dijaki, študentje in upokojenci imajo na vseh priredi-
tvah 20-odstotni popust, vendar to ne velja za predpro-
dajo. 
- Upokojence čakajo tudi simpatična in koristna darila 
našega sponzorja (Agragold).
Obilo kulturnih užitkov vam želimo. In se vidimo v Stični!
Več: www.festival-sticna.si

Program
Četrtek, 2. 12. 2010
20.00: Obrazi Perzije in Arabije skozi okno potujo-
čega doma, Tilen Gabrovšek, potopisni večer
Kulturni dom Stična
V prvem delu potopisa Tilen predstavi nekaj Evropejcev, 
ki jih srečal na prejšnjih poteh, njihovih življenjskih zgodb, 
in prikaže, na kakšen način je prišel do puščav in kamiona, 
v katerem je živel. Glavni del vsebuje portretiranje do-
mačinov v Iranu, Združenih arabskih emiratih, Omanu in 
Jemnu. V sklepnem delu pa Tilen spregovori o prometni 
nesreči v Savdski Arabiji ter popravljenem kamionu, ki je 
pol leta kasneje ponovno šibal proti Libiji.

Petek, 3. 12. 2010, TA VESELI DAN KULTURE
19.00: Šaleški študentski oktet in Zborallica, kon-
cert vokalne glasbe
Kulturni dom Stična
Šaleški študentski oktet je moška vokalna zasedba, ki 
letos proslavlja svojo peto obletnico delovanja pod ume-
tniškim vodenjem njegovega člana, Domna Strupeha. 
Najbolj so prepoznavni po lastnih priredbah in interpre-
tacijah znanih skladb. Dobro delo so že potrdili na držav-
nem srečanju oktetov, kjer so leta 2008 prejeli nagrado 
za najboljši sestav revije, istega leta pa so se s svojo vizi-
jo poklicev v času krize uvrstili tudi na zaključni koncert 
Sozvočenj v Slovenski filharmoniji. Na odru pa se jim bo 
pridružil tudi domači mešani zbor Zborallica. Sestavlja 
ga približno 40 pevcev iz bližnje in tudi daljne okolice. Kot 
zbor je še pravi »otroček«, saj je septembra upihnil šele 
svojo prvo svečko. A kljub temu je Zborallica že dodobra 
poznana in ima za sabo veliko nastopov, njeni člani pa so 
najbolj ponosni na samostojni koncert, Kresno noč, ki so 
ga uspešno izpeljali junija letos. 

21.00: Strizzy, etno koncert
Stična točka – bar Jama
Skupino Strizzy sestavlja osem akademsko izobraženih 
ter študirajočih glasbenikov. Preigravajo etno glasbo raz-
ličnih narodov in kultur, med drugim romsko, makedon-
sko, židovsko, rusko, ter sevdalinke, igrajo pa tudi film-
sko glasbo. To je glasba, ki povezuje in združuje različne 
generacije, ki s svojimi ritmi prevzame in zapelje, ob njej 
nihče ne more ostati ravnodušen. V tej glasbi se prelivajo 
živahni ritmi in balkansko-orientalski melos. 

Sobota, 4. 12. 2010 – KAVARNIŠKI VEČER
19.00: Človek, Trajče Gjorgiev, Makedonija, panto-
mimska gledališka predstava
Kulturni dom Stična
Predstava The Man (Človek) je uprizoritev petih etid iz 
bogatega opusa Marcela Marceauja, enega najvplivnejših 
ustvarjalcev na področju pantomime v svetu. Pet dejanj 
vsebuje pantomimo po načelu: Golo telo na golem odru. 

Siromašno gledališče za bogatega igralca. Igralec, ki lahko 
naredi nevidno vidno. Predstava je med drugim gostovala 
tudi v ZDA, na Kitajskem, Hrvaškem, v Nemčiji, Bolgariji 
ter Sloveniji. Trajče Gjorgiev, igralec in režiser, je študij 
končal na Akademiji dramskih umetnosti v Skopju. Z re-
žijo se ukvarja od leta 1991 in do sedaj je na oder postavil 
preko dvajset predstav. Leta 2005 je magistriral iz pan-
tomime na Akademiji za film in gledališče Krsto Sarafov 
v Sofiji. Je stalen gost pantomimskih festivalov širom po 
svetu. 

20.30: Lado Leskovar Quartet, koncert zimzelene 
glasbe in šansonov
Kulturni dom Stična
Lado Leskovar se je z žlahtnim glasom in čutno inter-
pretacijo zapisal med klasike poustvarjalcev slovenskih 
zimzelenih melodij. Svojo pevsko kariero je začel sredi 
šestdesetih let in nato prav po zvezdniško osvojil sloven-
ski, jugoslovanski in evropski glasbeni prostor. Slovenski 
in svetovno znani šansoni, Zakaj, Vagabund, Pismo za 
Mary Brown, Tvoje oči, Marija, Nekoga moraš imeti rad, 
Nathalie, Potraži me v predgradju in Poslednja postaja, 
predstavljajo njegove ustvarjalne vrhunce, s katerimi se je 
uveljavil kot šansonjer, ki je razprl prostor temu žanru v 
slovenskem okolju. Lado Leskovar je eden redkih glasbe-
nikov, ki prepeva tudi uglasbeno poezijo znanih slovenskih 
pesnikov, med najbolj odmevnimi tudi besedila Franeta 
Milčinskega Ježka. Leta 2009 je prejel Ježkovo nagrado za 
življenjsko delo.

Nedelja, 5. 12. 2010
16.00: Magic Brane, čarovnik 
Kulturni dom Stična
Magic Brane bo izvedel očarljivo odrsko predstavo z zajč-
ki, golobčki in kartami, poleg pa še veliko iluzijo izginjanja 
in pojavljanja, lebdenja ter žaganja asistentke. Ja, vse tisto, 
kar vam bo vzelo dih.

19.30: Mehika – kaktusi, piramide in karibske plaže, 
Tadeja Janežič, potopisni večer 
Kulturni dom Stična
Stran od kartelov in meje z Ameriko se ti ponuja drug svet. 
Kaktusi za malico, tacosi za kosilo, aqua fresca za žejo ... 
Azteki in Maji, starodavna mesta in piramide, žrtvovanje 
ljudi in skrivnostno leto 2012 ... Sončenje na peščenih 
plažah ter opazovanje velikih morskih želv ... Mehika je 
ogromna in raznolika država. V sebi skriva nešteto pre-
senečenj; in ko misliš, da si videl vse, te znova preseneti.

Četrtek, 9. 12. 2010
19.00: Neskončnost do neba, med Eskimi in severni-
mi medvedi, Andreja Rustja, potopisni večer
Kulturni dom Stična

Petek, 10. 12. 2010

19.00: Monty Phyton, Nika-Laja in prf… banda, 
glasbeno gledališki performans
Kulturni dom Stična
Totalno odbite pesmi in legendarni skeči. Za zabavo, 
smeh in krohot občinstva se je operna sopranistka Nika 
Vipotnik, zaljubljena v šanson, muzikal in kabaret, v svoji 
novi predstavi »spečala« s pravimi za uganjanje glasbenih 
in gledaliških norosti: s pianistom in aranžerjem Jožijem 
Šalejem, ki posega tudi po drugih glasbilih, ter z igralcema 
Krisom Gučkom in domačinom Tomom Tomšičem, ki 
tudi pojeta, razposajeno uprizarjajo v slovenščino preve-
deno znamenitost Monty Python. 
Always Look on the Bright Side of Life, I Like Chinese, 
Penis song, The Lumberjack Song, Sit on My Face in še 
ducat songov, vmes brez predaha skeči ter druge geni-
alnosti razvpite britanske filozofske skupine komikov, ki 
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Domoznanska  
zbirka treh občin
Zgodovinska, prostorska,  
gospodarska in kulturna identiteta

Pesmi našega rojaka 
Ivana Sadarja zopet v 
domačem kraju
Svojevrstno topel in domač literarni večer se je zgodil 
15. oktobra v Kulturnem domu Temenica. Oblikovala ga 
je gospa Merjetka Žebovec, ki je oživila in uredila zapu-
ščino duhovnika in pesnika Ivana Sadarja. 

Zagraški pevski zbor na 10. 
obletnici vojaškega vikariata
25. september je bil za zagraški pevski zbor zelo velik dan, saj nas je naš kra-
jan, vojaški vikar msgr. dr. Jože Plut, povabil, da s svojim petjem popestrimo 
deseto obletnico ustanovitve vojaškega vikariata.
Slovesnosti v Zavodu svetega Stanislava v Ljubljani so se udeležili številni pred-
stavniki verskega in političnega življenja. Po uvodni slovenski in evropski himni 
so sledili govori nadškofa msgr. Antona Stresa, evangeličanskega škofa mag. 
Geze Erniša, dr. Jožeta Pluta in ministrice za obrambo dr. Ljubice Jelušič. Med 
govori pa smo prireditev s petjem domovinskih pesmi popestrili zagraški pevci 
s solistko Anamarijo Lazarevič. Po kulturnem programu in ekumenskem bo-
goslužju je zbor sodeloval tudi pri sveti maši. 

(Foto: s. Aleša Stritar)

Člani pevskega zbora smo zelo ponosni na vse pohvale, ki so prišle iz ust 
slovenskih škofov in škofov iz tujine, osebno zahvalo pa nam je poslala tudi 
ministrica za obrambo.
Vsi, ki želite prisluhniti našemu petju, ste vljudno vabljeni 11. 12. 2010 na pri-
reditev ob 10. obletnici delovanja našega zbora. Pridite in se nam pridružite 
na našem praznovanju.

Helena Kastelic 

Ivan Sadar je bil rojen 4. junija 1890 
na Cerovcu, sedaj zaselek vasi Buko-
vica v Krajevni skupnosti Temenica. 
Po njegovi smrti so bile pesmi shra-
njene pri pisatelju Janezu Jalnu, s ka-
terim je prijateljeval. Ker si v svojem 
kratkem življenju ni upal objavljati pe-
smi, je šele ob 120. obletnici njego-
vega rojstva izšla prva zbirka z naslo-
vom Človek kakor drugi. V knjigi so 
zbrane pesmi o otroškem življenju, o 
mladosti, ljubezni, pesmi z domovin-
sko tematiko, torej o vsem, kar nas 
vsak dan obdaja. Pesnik je menil, da 
razvija svoj pesniški dar predvsem 

zaradi svojih notranjih bojev, ki jih na 
najbolj preprost način izrazi v pesmi. 
Ob interpretaciji njegovih pesmi smo 
začutili njegovo iskrenost in tudi to, 
kako blizu je bil ljudem. 
S svojo pesmijo je večer povezoval 
Stiški kvartet. Obiskovalci smo odšli 
napolnjeni z dobro življenjsko ener-
gijo in z veselo zavestjo, da iz naših 
logov izhaja tako plodovit pesnik.

Janez Koleša, 
Kulturno društvo Temenica

Identiteta treh občin, Grosuplje, 
Ivančna Gorica, Dobrepolje, temelji 
na skupnih zgodovinskih, prostor-
skih, gospodarskih in kulturnih teme-
ljih. Nekdanja skupna občina Grosu-
plje, ustanovljena leta 1960, je v več 
kot štirih desetletjih delovanja to po-
vezanost še poglobila in utrdila. Reor-
ganizacija komunalne samouprave, ki 
je na našem prostoru pred petnajsti-
mi leti oblikovala današnje tri občine, 
povezane v skupni upravni enoti, teh 
vezi ni potrgala, temveč le dala posa-
meznim enotam samostojno lokalno 
samoupravo. Neprekinjene in žive 
ostajajo prometne poti, dnevna za-
poslitvena migracija in seveda sorod-
stvene in druge človeške povezave. 
Tradicionalno povezanost ohranja in 
utrjuje tudi Zbornik občin Grosuplje, 
Ivančna Gorica in Dobrepolje, ki ne-
prekinjeno izhaja že nad štirideset let. 
Ozaveščenost o skupni naravni, kul-
turni in duhovni podobi
Skupnost naših treh občin je s svojim 
naravnim, gospodarskim in člove-
škim potencialom diahrono in sin-
hrono normalno vraščena v celotno 
podobo Slovenije, označena pa je 
tudi z bližino prestolniške Ljubljane. 
Naša področna zgodovina, politična 
in gospodarska, sočasno delovanje 
in pomembni posamezniki s svojimi 
dosežki so del državne in nacional-
ne identitete. A vendar državni okvir 
lahko samo selektivno, včasih tudi 
pomanjkljivo, upošteva naše poseb-
nosti, zato moramo za njihovo (pre)
poznavanje, vrednotenje in ohranja-
nje dodatno skrbeti tudi na lokalnem, 
področnem nivoju. V tem je temeljni 
smisel domoznanskega delovanja v 
vseh oblikah, ki jih omogoča današnji 
tehnološki razvoj. Žive in temeljne 
ostajajo vse oblike društvenega dela 
na kulturnem, športnem, gasilskem, 
naravovarstvenem, verskem, turistič-
nem, rekreativnem in številnih drugih 
področjih, ki uresničujejo neposre-
dno človeško srečevanje, razvite so 
sprotne informacijske in izobraže-

valne poti (lokalni tisk, spletne strani 
itd.), pomembne pa postajajo tudi 
potrebe po bolj poglobljenem, stro-
kovnem, obsežnejšem in trajnejšem 
pričevanjskem gradivu o naši skupno-
sti. 

Domoznanska zbirka
Naše tri občine, ki obsegajo skupaj 
564 km2 naravnega prostora in šte-
jejo okrog 38.000 prebivalcev, so po 
našem prepričanju finančno, orga-
nizacijsko in tudi kadrovsko zrele in 
sposobne za izdajanje svoje knjižne 
zbirke. Na omenjenih izhodiščih in na 
osnovi dobrih izkušenj z Zbornikom 
občin Grosuplje, Ivančna Gorica, Do-
brepolje smo se po posvetu z župani 
in nekaterimi iniciativnimi posamezni-
ki odločili za ustanovitev Domoznan-
ske zbirke. Njena vsebinska zasnova 
temelji na knjižnih in drugih objavah 
(DVD, elektronska knjiga ipd.), ki bi v 
skrbno pretehtanem izboru prinašale 
poglavitne tematske celote z našega 
področja. Vsebinski koncept, kakor 
si ga postavlja uredniški odbor, je to-
rej širok in odprt, temelji pa na re-
levantnosti tematike in strokovnosti 
obdelave. Posebej si želimo, da bi ga 
uresničevali, če bo le mogoče, v celo-
ti občani naših treh občin. Pri tem se 
nočemo omejevati ne vsebinsko ne 
časovno. Naše osnovno vodilo je, da 
je knjiga (v taki ali drugačni podobi) 
dovolj pomembna, potrebna in zani-
miva za naše občane in širši kulturni 
prostor, da strokovno, dovolj temelji-
to in verodostojno pričuje na svojem 
področju in je tako lahko v ponos in 
veselje vsake družine ali posameznika 
v naših občinah, pa tudi prispevek k 
nacionalni kulturi. 

Obseg in organizacijska 
podoba Domoznanske 
zbirke
Glede na današnje organiziranje jav-
nih služb je najbolj smotrno, da je 
izdajatelj Domoznanske zbirke in 
njen založnik (s pomočjo občin, go-
spodarskih in drugih subjektov in z 
izkupičkom od prodaje) Mestna knji-
žnica Grosuplje, ureja pa jo uredniški 
odbor, osnovan pri knjižnici. Ustano-
vitveni uredniški odbor sestavljajo: 
Mihael Glavan, Ivan Grandovec, Roža 
Kek, Janez Lesjak in Marjan Potokar. 
Ob nadaljnjem delu se bo lahko seve-
da demokratično dopolnjeval in spre-
minjal. Omeniti je treba, da ne gre za 
ljubiteljsko dejavnost, ki bi temeljila 
zgolj na prostovoljnem delu. Lote-
vamo se resne zbirke dobro napisa-
nih, oblikovanih in izdelanih knjig, kar 
zahteva primerna finančna sredstva, 
s katerimi pa bomo zelo skrbno rav-
nali, da bodo naši občani z veseljem 
segali po naših knjigah in bomo skupaj 
»obstali«. 
Temeljne smernice uredništva, ki 
smo jih že omenili, predvidevajo 
(za začetek) izdajo ene knjige letno 
(proti koncu leta), če pa se bo zbirka 
prijela in zaživela, si želimo tudi večje 
produktivnosti. Domoznanska za-
snova nam daje odprte možnosti, da 
postopoma obdelamo vsa temeljna 
področja: kulturno zgodovino (naši 

kraji na starih razglednicah in zemlje-
vidih, šolstvo, ljudsko ustvarjalnost 
itd.), umetnost (literarna, glasbena, 
likovna itd.), znanost (jezik, narodo-
pisje, tehniške stroke ipd.), uprav-
no-politična, verska in gospodarska 
zgodovina, naravne značilnosti in 
posebnosti (vode, polja, jame itd.), 
izjemni dosežki in še kaj. Zavedamo 
se obsežnosti in zahtevnosti nalog, ki 
si jih zadajamo, a smo prepričani, da 
je v sedanji in prihodnjih generacijah 
naših občanov dovolj sposobnih in za 
delo pripravljenih, ki jim bodo kos. 
Nihče drug ne bo dela opravil name-
sto nas in za nas. 

Anina knjiga

Prva knjiga naše Domoznanske zbir-
ke je drobna, a izjemno prikupna in 
vsega spoštovanja in občudovanja 
vredna knjiga Ane Galetove Skozi 
našo vas. Redka je sreča, da po sko-
raj šestih desetletjih od nastanka od-
krijemo tako lepo, izvirno in javnosti 
doslej neznano delo, posrečen spoj 
poezije in slike. Naša domačinka, 
vzorna učiteljica, pesnica in mučeni-
ca jo je ustvarila za svojega nečaka in 
najbrž takrat ni pomislila, da je z njo 
postavila tudi trajen spomenik svoji 
domači, simbolno pa tudi vsaki večji 
slovenski vasi. Knjiga je prav gotovo 
primerna za častno začetno mesto v 
zbirki in bo zaželena in dobrodošla v 
vsaki družini in šolski knjižnici naših 
krajev, prav gotovo pa bo našla pot 
tudi drugam.  

dr. Mihael Glavan 
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Takega koncerta pa še ne
V soboto, 20. novembra, je Ženski pevski zbor Vidovo, ki deluje pod okriljem Kultur-
nega društva Vidovo, v Kulturnem domu v Šentvidu pri Stični pripravil letni koncert. 
Pevke so se predstavile z izjemnim repertoarjem, nastopili pa so tudi Moški pevski 
zbor Vidovo, Mešani pevski zbor Sela pri Šumberku in še nekateri nenavadni gostje.

12. srečanje pevskih zborov 
Šentvidov Slovenije

Macro: fotografska 
razstava Mitje Berdajsa
Knjižnica Ivančna Gorica je odprla svoja vrata mladim 
fotografom ter jih podprla tako, da vsak mesec razsta-
vlja slike enega od njih. V mesecu novembru so svoje 
stene odstopili nadebudnemu mladeniču z ostrim oče-
som, Mitji Berdajsu, ki je razstavo svojih fotografij naslo-
vil Macro.

Gostiteljice so nastopile prve in se 
predstavile z izbranimi ljudskimi pe-
smimi. Zborovodkinja Vanja Erjavec 
je ob izboru pesmi upoštevala har-
moničnost in tematsko skladnost, s 
svojimi dirigentskimi gibi pa je ener-
gično nakazala iz srca zapeto ljudsko 
pesem.  
Za popestritev kulturnega programa 
so pevke medse povabile izjemna 
mlada plesalca iz Kamnika. Mar-
tin Mestek in Kaja Judež trenirata v 
Plesnem klubu Miki in se udeležu-
jeta vseh državnih in mednarodnih 
plesnih tekmovanj ter kvalifikacijskih 
tekem. Zadnje čase dosegata izjemne 
rezultate. Usklajeno sta se zavrtela v 
ritmih kvik stepa in angleškega valč-
ka, v nadaljevanju pa sta zaplesala 
latinskoameriška plesa ča ča ča in 
rumbo. Gledalci so bili navdušeni nad 
mladima talentoma. 
Mešani pevski zbor iz Sela pri Šum-
berku tudi prepeva pod strokovnim 
vodstvom Vanje Erjavec, zbor sesta-
vljajo mlade pevke in pevci. Zapeli 
so dalmatinske pesmi in ustvarili po 
morju hrepeneče vzdušje. Moška za-
sedba pevskega zbora je v solo izved-
bi ob vokalni spremljavi zapela pesem 
Cesarice Oliverja Dragojeviča. 
Na odru se je predstavil tudi hu-
morist Andrej Meglič v vlogi malega 
Serpentinška. Povedal je zanimive in 
izjemno humorne štorije o »življenju 
z babo«. Neverjetno, kako otroci že 
pri teh letih vedo, kakšno je življenje 
v dvoje.
Moški pevski zbor Vidovo je pod 
vodstvom Urbana Tozona usklajeno 

zapel rožanski ljudski pesmi in Kra-
njčevo Kaj tam se v vinogradu bliska. 
V nadaljevanju so gostiteljice pre-
senetile s slovenskimi zimzelenimi 
popevkami, čudovito so zapele Po-
letno noč, Ne čakaj na maj. Pri pe-
smi Zato sem noro te ljubila jih je 
na kitari mojstrsko spremljal Tomaž 
Šteh. Pevke so vzpostavile roman-
tično ljubezensko vzdušje, saj so 
se popolnoma prepustile pesmim. 
V zadnjem sklopu so zapele še tuje 
zborovske pesmi. Največ je bilo an-
gleških, med njimi ena tudi makedon-
ska. Za instrumentalno vzdušje pa sta 
poskrbeli glasbenici iz Glasbene šole 
Grosuplje, Urška Fajdiga na violini in 
Tanja Adamlje na klavirju. Za konec 
so pevke zapele popularno pesem 
Tears in Heaven Erica Claptona. Na 
kitari jih je spremljal Tomaž Šteh, ki je 

virtuozno poosebil sporočilo pesmi. 
Prireditev sta povezovala Maja in 
Jože Radič, prav tako člana Kultur-
nega društva Vidovo. Oba intenzivno 
delujeta v gledališki skupini, ki za de-
cember pripravlja gledališko igro. 
Nazadnje so na odru ostale gostite-
ljice, pridružil pa se jim je še Moški 
pevski zbor Vidovo. Združena pev-
ska zbora sta ubrano zapela dve pe-
smi. S šentviško pesmijo se je kulturni 
program zaključil, pevci pa so veseli 
zapeli še ob kozarčku in pogostitvi, 
ki so jo pripravile kar pevke same. 
Druženje se je zavleklo pozno v noč, 
zbrani pevci in gostje pa so zaključili, 
da takega koncerta pa še ne, saj so 
pevke gostiteljice pripravile izjemno 
pester kulturni program. 

Katja Adamlje

Na skrajnem zahodnem delu občine 
Šmarje pri Jelšah se nahaja idilično 
naselje Šentvid pri Grobelnem, kjer 
je letos potekalo že 12. srečanje pev-
skih zborov Šentvidov Slovenije. Pev-
ke in pevci našega Kulturnega društva 
Vidovo smo Šentvidčane iz Obsotelja 
tokrat obiskali že tretjič.
Na nedeljo, 16. 10. 2010, smo se v 
zgodnjih popoldanskih urah odpe-
ljali na družabno pevsko srečanje in 
po dobrih dveh urah vožnje z avto-
busom prispeli na cilj. Kot dobri po-
znavalci kraja smo takoj ob prihodu 
opazili novozgrajeno telovadnico ob 
njihovi osnovni šoli ter izjemno lepo 
urejeno okolico. Domačini so nas pri-
jazno sprejeli in nas pogostili, potem 
pa so nam razkazali delček svojih zna-
menitosti. 
Odpeljali smo se v Šmarje pri Jelšah 
in se peš povzpeli po poti trpljenja – 

Kalvariji. Zgrajena je bila med letoma 
1743 in 1753 in velja za najobsežnejši 
pasijonski kompleks v Sloveniji. Kal-
varija sestoji iz 14 kapel križevega 
pota, opremljenih z bogatim baroč-
nim dekorjem, razporejenih ob cik-
cakasti poti proti cerkvi sv. Roka, ki je 
bila zgrajena leta 1645. Posebnost te 
znamenite romarske cerkve je njena 
gotska zunanjost in temu nasprotna 
bogata baročna notranjost. Cerkev 
je izjemno akustična, kar smo izkusili 
tudi sami, ko smo znotraj zapeli nekaj 
pesmi. 
Ob povratku smo se ustavili v vinski 
kleti šmarskega župnika, kjer smo bili 
deležni degustacije vin in pogostitve s 
prigrizki. Tu nas je obiskal tudi šmar-
ski župan in nas v besedi popeljal po 
znamenitostih njihove občine. 
Po tako prisrčnem uvodu našega dru-
ženja smo se vsi pevski zbori Šent-

vidov (letos je bilo navzočih osem) 
začeli pripravljati na skupni koncert, 
ki predstavlja jedro tega vsakoletne-
ga srečanja. Po uvodnih nagovorih se 
je na koncertu vsak zbor predstavil z 
dvema pesmima, zaključili pa smo z 
družnim prepevanjem, ko je na moč 
odmevala tudi naša, vsem skupna »Pa 
se sliš, od svetga Vida zgun.« 
Dan se je prevesil v večer in petju 
na koncertu je sledila večerja, nato 
pa druženje in ples ob zvokih doma-
če glasbene skupine. Med večernim 
zabavnim dogajanjem so na sestan-
ku predsedniki in zborovodje vseh 
sodelujočih pevskih zborov pohvalili 
domačine in organizatorje za odlično 
izpeljan program ter sklenili, da se 
ob letu spet srečamo, takrat v našem 
Šentvidu – Šentvidu pri Stični. 

Alenka Šteh, KD Vidovo 

Odprtje Mitjeve razstave je bilo v to-
rek, 2. novembra, v knjižnici Ivančna 
Gorica. Zbralo se nas je kar lepo šte-
vilo obiskovalcev, med drugim tudi 
umetnik Gabrijel Vrhovec, ki je podal 
svoje strokovno mnenje o Mitjevih 
fotografijah. Kritika je bila le pozi-
tivna, predvsem pa je bil navdušen 
nad izbiro motivov, saj Mitja ujame in 
»zamrzne« momente ter objekte, ki 
jih v vsakdanjem življenju in svojem 
hitenju niti ne opazimo. Mitjeve foto-
grafije namreč predstavljajo večino-
ma lepote narave, majhne delčke, na 
katere ponavadi sploh nismo pozorni 
in jih spregledamo. Pogled na njegovo 
razstavo pa nas odtuji od vsakdanje-
ga vrveža, nas za trenutek ustavi ter 
začara s pravzaprav zelo preprostimi 
motivi.

teri tečaj s področja fotografije.
Kljub temu, da ga je fotografiranje 
prav zasvojilo in da je zelo talentiran, 
pa zaenkrat ne razmišlja o tej profesi-
onalni poti. Zanima ga študij biologije, 
a do odločitve ima še kar nekaj časa, 
in kdo ve, kam ga na koncu zanese 
pot.
Na odprtju razstave se je Mitja za-
hvalil vsem, ki mu pri njegovem ho-
biju stojijo ob strani, mu pomagajo, 
in vsem, ki so mu omogočili njegovo 
prvo razstavo: knjižnici Ivančna Go-
rica, Kseniji Medved, svojim staršem 
ter patru Branku, ki mu nesebično 
predaja svoje znanje.

Kaja Bahor

Šestnajstletni Mitja je doma iz Mekinj 
nad Stično in obiskuje drugi letnik gi-
mnazije na Srednji šoli Josipa Jurčiča. 
Za fotografiranje se je navdušil pred 
dobrim letom, a ker je zelo nadarjen, 
mu ni bilo težko nabrati dovolj kako-
vostnih fotografij za razstavo, kljub 
temu, da se s tem ne ukvarja prav 
dolgo. Privlačijo ga predvsem motivi 
iz narave, oko mu pritegnejo zanimi-
ve kompozicije, ki jih prinese vsakda-
nje življenje, preizkusil pa se je tudi že 
v fotografiranju ljudi.
Denar za opremo je večinoma zbral 
sam, nekaj so dodali starši, v veliko 
podporo pa mu je tudi pater Branko 
Petauer iz stiškega samostana, ki mu 
z veseljem posodi različne objektive. 
Ta ga je tudi naučil osnov fotografira-
nja, mu daje koristne napotke in je do 
sedaj njegov edini učitelj, drugače pa 
je Mitja popoln samouk. Ker pa je fo-
tografija iz začetnega hobija prerasla 
v veliko ljubezen, ga čaka še marsika-
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Napoved skladovih prireditev

Gledališče iz desnega žepka:

MOTOVILČICA 
Igrata: 

Boštjan Štorman in Lucija Ćirović

Kulturni dom Ivančna Gorica 
petek, 10. decembra 2010, ob 17.30

Kot vse pravljice se tudi ta začne z nekoč. Nekoč za devetimi gorami in de-
vetimi vodami je stalo mesto. Sredi mesta je stala majhna hišica, v njej pa sta 
prebivala mož in žena. Po dolgih letih se jima je uresničila želja in dobila sta 
deklico. Vendar sta jo morala zaradi ukradenega motovilca dati v rejo hudobni 
čarovnici. Ta jo je odpeljala v gozd in jo zaprla v stolp brez vrat. Nekega dne pa 
se je pod stolpom pojavil princ … p na odru poleg lutk tudi igral

Sponzor daril za otroke: NLB Ivančna Gorica

Za abonma in izven

New Deal
Državo je zajel val novih delovnih
mest. »Krize je konec,« so kričali
in brezposelni tovarniški delavci 
so se prekvalificirali v kuharje,

umetnike in policiste. 
In tako je nekdo postal policist.

Že prvi delovni dan se je
postavil na sredo križišča in

začel usmerjati promet.
Sprva je vse počel zelo preudarno,
skoraj boječe, bi rekli opazovalci v 

bližnjem lokalu.
Nato pa je začutil moč,

začutil je neverjetno oblast 
v svojih rokah.

Tako je povsem samozavestno 
usmerjal,

močno piskal na piščalko
in gledal nadvse strogo.

Ko je usmerjal avtomobile, si je pisal še
registrske številke kršiteljev,

čez pol ure je šel celo tako daleč,
da je zaprl križišče in napisal kazen 

enemu od voznikov.
Ustrašil se ni celo 

predsedniškega konvoja,
temveč je mirno napisal kazen zaradi

predolgih zastavic in pregorele leve luči.
Ne bi se ustrašil niti 
prodirajočega tanka,
ki bi streljal rafale in 
granate proti njemu.

Zapiskal bi na piščalko, na blatnik
pa bi nalepil kazen za 
kaljenje javnega reda

in miru ter napada na uradno osebo.
Zdaj je bil on kralj

v tem malem kraljestvu,
zdaj je on postavljal naravne

zakone temu vesolju v malem.
S svojega prestola v središču sveta

je nadzoroval vse podložnike.
Potem je prišla zamenjava.

Tomaž Levstek, 
SŠ Josipa Jurčiča Ivančna Gorica

Druga konferenca gledali-
ške pedagogike, četrtek, 2. 
12. 2010, ob 9. uri, Ljublja-
na, Hotel Mons
Konferenca Gledališka pedagogika 
v sistemu vzgoje in izobraževanja 
bo predstavila rezultate dvoletne-
ga mednarodnega projekta DICE 
– Drama izboljša lizbonske ključne 
kompetence na področju izobraže-
vanja, predstavila bo aktivnosti jav-
nih institucij na področju gledališke 
pedagogike ter predstavila obstoječe 
izobraževalne programe gledališke 
pedagogike v Sloveniji in primerjavo 
le-teh s prakso v tujini. Po konferenci 
bo izšel tudi zbornik kratkih refera-
tov in prispevkov o omenjenih tema-
tikah.

Predstavitev projekta Mo-
drost in pravica, petek, 3. 
12. 2010, ob 13. uri, Ivanč-
na Gorica
Predstavitev projekta bo potekala 
hkrati z razstavo knjižnih izdaj pre-
vodov Jurčičeve Kozlovske sodbe v 
Višnji Gori v angleški, španski, franco-

ski in nemški jezik. Prav posebej pa 
se bomo posvetili novemu, petemu 
knjižnemu prevodu Jurčičevega dela 
v hrvaški jezik dr. Đurđa Strsoglavca, 
in razstavili ilustracije slikarke Darje 
Lobnikar Lovak, ki krasijo omenjeno 
knjigo. 

Blizu in daleč, predstavitev 
literarnega zbornika in kon-
cert Zgrešenih primerov
petek, 3. 12. 2010, ob 17. uri, 
Ljubljana, Španski borci – center 
kulture v Mostah
V letu 2010 je na območju koordi-
nacije Osrednja Slovenija potekal li-
terarni natečaj, ki se ga je udeležilo 
več kot sto literatov različnih starosti. 
Izbrana dela bodo objavljena v zbor-
niku hkrati z nekaterimi podobami, ki 
so prispele na likovni natečaj območ-
ne izpostave s podobno tematiko.
Predstavitev zbornika bo popestril 
koncert mlade ivanške skupine Zgre-
šeni primeri. 

Motovilčica, druga predsta-
va otroškega abonmaja
petek, 10. 12. 2010, 17.30, Ivanč-

na Gorica, Kulturni dom
Predstavo za otroke po Grimmovi 
pravljici bo izvedlo Gledališče iz de-
snega žepka. Predstava je za abonen-
te in za izven. Sponzor daril za otroke 
je NLB Ivančna Gorica.

Sozvočenja, sklepni kon-
cert
sobota, 11. 12. 2010, Ljubljana, 
Konzervatorij za glasbo in balet
Na sklepnem koncertu se bodo pred-
stavili pevski zbori in male pevske za-
sedbe, ki so bili za višji nivo izbrani na 
regijskih revijah Sozvočenja.

Predstavitev Kozlovske 
sodbe v Višnji Gori
ponedeljek, 13. 12. 2010, 17. uri, 
Ljubljana, Španski borci – center 
kulture v Mostah
V Španskih borcih bomo predstavili 
hrvaški prevod Jurčičeve Kozlovske 
sodbe v soorganizaciji z ljubljansko 
skladovo izpostavo. Predstavitev 
knjige bo popestrila razstava ilustra-
cij za hrvaški prevod Darje Lobnikar 
Lovak.

Mavrična kultura za vse
Otvoritev razstave v knjižni-
ci v Mostah
Do 2. decembra bo v Knjižnici Jožeta 
Mazovca v Mostah v Ljubljani odpr-
ta razstava ilustracij Santiaga Martina 
in Gabrijela Vrhovca. Ilustracije so 
nastale za španski in nemški prevod 
Kozlovske sodbe v Višnji Gori, ki sta 
v založništvu JSKD OI Ivančna Gorica 
izšla v letošnjem in lanskem letu. Na 
otvoritvi so nastopili učenci Glasbene 
šole Moste. 

Srečanje s kulturniki ivan-
ške občine

Tradicionalno srečanje, na katerem 
smo predstavili načrte izpostave za 
naslednje leto, je bila priložnost za 
pogovor in nadaljnja sodelovanja 
med društvi, ustvarjalnimi posame-
zniki, zvezami in ivanško izpostavo. 
Na srečanju je bil na kratko predsta-
vljen program za leto 2011 z datumi 
območnih, regijskih in državnih revij 
in srečanj.

Regijska razstava v Logatcu 
Na regijski razstavi so do konca no-
vembra na ogled likovna dela, ki so 
nastala na tematiko odnosa med be-
sedo in podobo. Razstava hkrati po-
teka na dveh razstavnih prostorih, in 
sicer v Stekleni galeriji in Hiši sonca 
v Logatcu. Iz ivanške izpostave se s 
svojimi deli predstavljajo štirje vizu-
alni ustvarjalci, ki so bili na podlagi 
izbora likovne kritičarke Anamarije 

Stibilj Šajn predlagani za višji nivo. To 
so Gabrijel Vrhovec, Judita Rajnar, 
Saša Strnad in Meta Jakič. Razstava se 
v začetku januarja 2011 seli v galerij-
ske prostore na Vrhniko.

Predstava Vikin čarob-
ni kaktus avtorice Judite 
Rajnar
torek, 21. 12. 2010, ob 18. uri, Ivanč-
na Gorica, Kulturni dom
Nastopili bodo starši skupine Pika-
polonica iz Vrtca Kekec Grosuplje. 
Predstava je nastala po istoimenski 
pravljici Judite Rajner. Namenjena je 
ivanškim otrokom. Vstop je brezpla-
čen.

Odprti natečaji in razpisi
Delavnica za hostese in voditelje kul-
turnih prireditev
od petka, 21. 1., do sobote, 22. 1. 
2011, Grosuplje, Kulturni dom
Dvodnevna delavnica je namenjena 
vsem, ki želijo aktivno sodelovati pri 
organizaciji in oblikovanju kulturnih 
prireditev na področju treh občin in 
širše. Spodnja starostna meja udele-
žencev je 15 let. Delavnico bo vodila 
diplomirana igralka Simona Zorc Ra-
movš.
Rok za prijavo na delavnico je 15. de-
cember 2010.

Kako narediš drevo
Vzemi les, uležan ali svež, grobo obtesan ali zglajen. Najprej vzemi kvadraten tram, 
visok za dva moža, in nanj vcepi drugega, pol tako dolgega, poprek in blizu vrha, 
prebrisano združena. Izkoplji jamo. Pokonci ga zasadi vanjo. Upaj, da bo pognalo 
korenine, upaj, da se bo v njem dvignil sok. Če ne, imej pri roki orodje in, ko dozori 
čas, nanj nabij sadeže.

Paul Hyland

Likovni natečaj 

GOZD KOT PROSTOR  
PRAVLJIČNE UTOPIJE 

za vizualno podobo skladovih kulturnih prireditev v letu 2011

Šolarji, dijaki, študenti, zaposleni, 
upokojenci – likovniki, fotografi, 
vizualni ustvarjalci, člani kulturnih 
društev, lepo vabljeni k sodelovanju 
in ustvarjanju na tematiko, ki jo bo v 
letu 2011 v svoji dejavnosti pokrival 
Javni sklad RS za kulturne dejavnosti 
Območna izpostava Ivančna Gorica. 
Naše dejavnosti lahko s svojim 
ustvarjalnim pristopom povežete z 
naslovno vsebino razpisa. Vaša dela 
bomo objavili na vabilih za prireditve: 
ples za mlade, folklora za otroke in odrasle, srečanje gledaliških otroških in 
odraslih ustvarjalcev, srečanje mladih literatov in literatov seniorjev, otroški in 
odrasli ekstempore ter selekcijska razstava, vokalna in instrumentalna glasba, 
filmski festival kratkega filma – vse to in še več je diapazon dejavnosti, ki jih 
pokriva skladovo letno delovanje.
 
LETO 2011 – GOZDOVI ZA LJUDI bo posvečeno projektu, ki ga koordinirajo 
Združeni narodi na svetovnem nivoju; za področje Slovenije pa Ministrstvo za 
kmetijstvo, gozdove in prehrano.
 
Izbrani likovni ali fotografski izdelki bodo z  avtorjevim imenom natisnjeni na 
skladovih vabilih ter plakatih za prireditev s področja, na katerega se avtorsko 
delo nanaša, npr. srečanje plesnih skupin, srečanje mladih literatov itd., v nakladi 
vsaj 300 izvodov. Prav tako bodo vsi izbrani izdelki objavljeni na spletni strani 
izpostave: www.kultura-ustvarjanje.si. Avtorji izbranih del bodo na zaključnem 
festivalu (v torek, 27. septembra 2011, v razstavnih prostorih Muzeja krščanstva 
na Slovenskem v Stični) dobili simbolične nagrade, ki jih bo podarilo Ministrstvo 
za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano, ki je koordinator projekta za področje 
Slovenije. Vsa dela bodo razstavljena v okviru DEKD.  
Dodatna navodila: želimo si izpostaviti drevo kot vez med človekom in 
življenjem, ki je lahko realistično ali fantazijsko, drevo kot bitje ali kot prostor, 
drevo kot varen dom ali kot širen svet, kamor odhajamo, drevo ali skupina 
dreves …  Prispevki so lahko v poljubni risarski, slikarski, grafični, kolažni tehniki 
ali v obliki fotografije in stripa. Format vašega dela naj ne presega 80 x 100 cm. 
Prispele izdelke po želji vrnemo. Natečaj je odprt od 1. 12. 2010 do 31. 1. 
2011. 

Prispevke z vašimi kontaktnimi podatki lahko pošljete na naslov: JSKD OI Ivančna 
Gorica, Cesta II. grupe odredov 17, 1295 Ivančna Gorica, pošljete po elektronski 
pošti v obliki .jpg ali .pdf na naslov: oi.ivancna.gorica@jskd.si ali prinesete osebno 
v pisarno. Informacije: (01) 786 90 70, 051 675 238 (Barbara in Simona)

JSKD OI Ivančna Gorica
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Knjižnica Ivančna Gorica
Enota Ivančna Gorica, Cesta II. grupe odredov 17, 1295 Ivančna Gorica, tel. št.: 787 81 21, sikivancna@gro.sik.si

PONEDELJEK, TOREK, SREDA, PETEK od 9. do 19. ure, ČETRTEK od 9. do 14. ure, SOBOTA od 8. do 13. ure

KRAJEVNE KNJIŽNICE
Četrtkovi popoldnevi so namenjeni njihovi odprtosti, in sicer: 
Višnja Gora: od 13. do 15. ure (788 45 88), Stična: od 13. do 15. ure (051 236 436), Šentvid: od 16. do 18. ure (051 
236 436)

Večer ljudskih pripovedi za odrasle
Naslednji večer ljudskih pripovedi za odrasle bo v četrtek, 16. 12., ob 19. uri. Pripovedovalka Petra Špehar - Pehtran 
nas bo vodila po poti šivank ali bucik – Francoske različice pravljice o Rdeči kapici. Eno izmed najpriljubljenejših 
pravljic bomo tokrat spoznali v nekoliko drugačni različici. Pravljica o Rdeči kapici v francoskem ljudskem izročilu 
mladih deklet ne svari pred nevarnostjo neposlušnosti, temveč govori predvsem o ženskem odraščanju, ženski ini-
ciaciji. Spoznali bomo, kako se je pravljica izoblikovala v različnih časovnih obdobjih, pod različnimi avtorji, ki so jo 
privedli do oblike, kot jo poznamo danes.

Fotografska razstava Tine Rus: Katere barve je tvoja noč; koncertna fotografija
V knjižnici sedaj gostimo že četrto fotografsko razstavo v okviru projekta Zgodba v sliki. Tokrat se nam bo predsta-
vila Tina Rus s koncertno fotografijo, kar napoveduje že parafraziran naslov rock skupine Dan D. Otvoritev razstave 
bo v sredo, 1. decembra, ob 18. uri.
Cikel delavnic o samopodobi s psihoterapevtko Jano Lavtižar se prične 8. 12. ob 19. uri. Dodatne informacije dobite 
in se prijavite na tel. št. 787 81 21. 

Literarni večer 
Ob prazniku Ta veseli dan kulture vas v petek, 3. 12., ob 19. uri vabimo na literarni večer s pisateljico Ivanko Me-
stnik. Predstavila bo knjigo Tam gori za našo vasjo, ki govori o odraščanju med vojno in posledicah na mlade duše. 
Ivanka Mestnik je rojena v Drašči vasi, prejela je več nagrad za svoje pisateljevanje, v novembru je izšla tudi njena 
knjiga za otroke Ema hoče v svet. 

Dan slovenskih splošnih knjižnic – povprečno je vsak Slovenec splošno knjižnico 
obiskal 5-krat
Splošne knjižnice 20. novembra praznujemo dan splošnih knjižnic. V vseh knjižnicah so potekale različne slovesno-
sti, ob tej priložnosti pa izide tudi knjiga. Lani so bralci pisali zgodbe o temi Kako diši moja knjižnica, letos pa so s 
knjižničarji razmišljali na temo Knjižnica po mojem okusu. Z rojstvom nove knjige se praznuje najlepše, smo prepri-
čani. Vse čute smo napeli tudi za vseslovensko posvetovanje, ki je bilo letos v Mestni knjižnici Grosuplje. 
Sicer pa je 58 osredjih splošnih knjižnic s krajevnimi izposojevališči in bibliobusi beležilo 10 milijonov obiskov, vsak 
Slovenec pa je splošno knjižnico obiskal povprečno 5-krat. Organizirali smo tudi 19.570 prireditev, ki se jih je ude-
ležilo 749.824 obiskovalcev.

Izšla knjiga Knjižnica in knjige po mojem okusu
Ob dnevu splošnih knjižnic je, kot že rečeno, izšla že tretja knjiga iz 
zbirke Zgodbe iz knjižnice. Letošnji literarni natečaj je imel naslov 
Knjižnica in knjige po mojem okusu. Zopet sta bili v ožji izbor uvr-
ščeni kar dve zgodbi profesorice Maje Zajc Kalar. Delček okusa po 
njeni domišljiji, ko junak skozi branje kuharskih knjig spozna okuse in 
z rahločutnostjo pridobi tudi ključ do srca ženske, pa tukaj: 

… Bil sem pripravljen. Stopil sem torej izpod topola in pogledal M. na-
ravnost v oči, ko sem ji pridržal vrata. Uganil sem, naučil sem se, imel 
sem vstopnico. »Kaj si bova privoščila danes, M.? Klasiko ali razvajanje z 
dušikovo kuhinjo?« Nekaj parov oči se je zazrlo vame in olajšane ustnice 
so se razprle v nasmeh. »Ne skrbi. Meni je pripravljen! Pridi!«

Ansambel Povratniki  
se predstavlja
V naši občini deluje tudi izjemno uspešen ansambel Povra-
tniki. Zagotovo ste že kdaj slišali zanje, saj igrajo na različ-
nih festivalih, obletnicah, porokah, prireditvah ter koncertih 
znotraj in izven meja naše občine, zabeležili pa so tudi že 
lepo število intervjujev na različnih radijskih postajah.

Prihodnost je ponujena razprta dlan – 
za dotik, umik, dejanje,  

pričakovanje, ali le za sanje ...

GODBA STIČNA
vabi na

XVI. BOŽIČNO- 
NOVOLETNI KONCERT,
ki bo v soboto, 18. decembra 2010, ob 19. uri

in v nedeljo, 19. decembra 2010, ob 17. uri

v dvorani Kulturnega doma v Stični.

Gosti: mešani pevski zbor Zborallica ter solista Teja 
Saksida in Miloš Genorio.

Naj tudi mi prispevamo k čarobnosti vaših pra-
zničnih večerov, naj se ob glasbi sanje prepletejo z 
resničnostjo in naj se v prijetnem druženju skujejo 

želje in načrti za prihodnost.

VLJUDNO VABLJENI!

Pevci ljudskih pesmi Studenček
Kulturnega društva Ivančna Gorica
in Krajevna organizacija Rdečega

križa Ivančna Gorica

vabijo na

MIKLAVŽEV  
KONCERT

z gosti
v soboto, 4. decembra, ob 18. uri v dvorani

Kulturnega doma v Ivančni Gorici.

Miklavž bo prinesel darila, mi bomo pa poskrbeli, 
da se boste ob prijetnem petju v veselem decem-

brskem večeru počutili še bolj praznično.

Kot pove že njihovo ime, skupina ni nastala ravno iz danes na jutri. Začetki 
njihovega skupnega muziciranja segajo v mlada leta članov ansambla, ko so se 
predstavljali kot Nežni zvoki in pod tem imenom igrali tri leta. Žal so jih šolske 
ter takšne in drugačne obveznosti za 13 let razdružile, vendar njihovo veselje do 
glasbe nikakor ni usahnilo. Zato so se aprila 2009 z novim zagonom, odrasli in 
bolj zreli, znova združili in si nadeli ime Povratniki. Imenu radi dodajo tudi misel: 
»Kamorkoli nas pot zanese, se vedno znova radi vračamo.«
Ansambel Povratniki sestavlja pet odličnih glasbenikov, ki vsi prihajajo iz naše 
občine. Poleg ljubezni do glasbe pa jih vežejo tudi sorodstvene vezi. Iz Krke so 
namreč kar štirje člani: brata Boštjan in Franci ter njuna sestra Mojca z možem 
Damjanom. Še ena predstavnica nežnejšega spola v ansamblu, Monika, pa priha-
ja iz Stične. Prav obe dekleti igrata največji instrument – kontrabas. Tako se po 
potrebi, kadar je ena utrujena ali se ji preprosto ne da več, preprosto zamenjata 
in veselo igrajo naprej.
Njihov repertoar sestavljajo večinoma slovenske narodnozabavne skladbe, se-
veda pa znajo za ples in zabavo poskrbeti tudi z zabavnimi popevkami, svoj 
nastop pa popestrijo tudi s humorjem. Zaenkrat imajo posnete štiri lastne sklad-
be, sodelujejo pa z avtorji, kot so Marija Kern, Darinka Kovač, Igor Podpečan, 
Fanika Požek, Jože Teran, Marjan Turk, Matjaž Vrh in Denis Zupan. 
Prvič so Povratniki javno nastopili na reviji narodnozabavnih ansamblov v So-
dražici leta 2009, od takrat pa so se nastopi kar vrstili. Med drugim so igrali na 
festivalu v Dolenjskih Toplicah, sodelovali so na prireditvi Ivankino srce ter na 
dobrodelnem koncertu v Šentvidu pri Stični, nastopili so ob obletnici Kmetijske 
zadruge Stična in še bi lahko naštevali. Najbolj pa so ponosni na svoj nastop na 
letošnjem festivalu Vurberk. Tu so se predstavili s čisto novima skladbama. Prva 
je Izgubljeni mornar, za katero je besedilo napisal Denis Zupan, glasbo ter aran-
žma pa njihov harmonikar Boštjan. Druga skladba pa je bila bolj živahna polka z 
naslovom Vse se vrača, vse se plača, avtorica besedila je Darinka Kovač, glasbo 
in aranžma pa je zanje pripravil Marjan Turk. Poudariti je treba, da so tu sodelo-
vali prvič in da je bila že sama uvrstitev na festival, v polfinalu v Podnanosu, zanje 
velik dosežek, saj je bila konkurenca res huda. Kljub temu, da so na festival odšli 
le štirje člani, saj je pevka in basistka Mojca ravno v tistem času že drugič postala 
mamica, so se odrezali odlično. Za to so deloma zaslužni tudi njihovi navijači, ki 
se jih je nabralo kar za cel avtobus, in so jih s transparentom ter veliko dobre 
volje glasno bodrili.
Ponosni so tudi na svoje udejstvovanje v medijih. Januarja so s svojo prvo lastno 
skladbo, polko Sem ji rekel stop, v oddaji Pesem preprostih ljudi na radiu Zeleni 
val zmagali za vižo meseca, predstavili pa so se tudi v televizijski oddaji Polka in 
majolka.
Povratniki se zavedajo, da brez dobre glasbene podlage ne bi bili tako uspešni, 
kot so, in zato so iskreno hvaležni svojim staršem, ki so jim že v rani mladosti 
približali glasbo ter jih pridno vozili v glasbeno šolo. Da pa poleg tega, da dobro 
zvenijo, še lepo izgledajo, pa so hvaležni zakoncema Podržaj, šiviljstvu Rogelj 
ter oblikovalki Tanji Kovačič. Vsekakor pa ne gre brez podpore poslušalcev in 
oboževalcev, katerim so prav tako zelo hvaležni za vso vzpodbudo.
Časa za počitek pa Povratniki ne poznajo, saj sedaj zopet v polni zasedbi pridno 
nastopajo naprej, zraven pa pripravljajo še štiri nove skladbe. S polno paro va-
dijo ter se v naslednjih mesecih odpravljajo v studio Petra Finka, kjer bodo te 
skladbe tudi posneli. Z njimi bodo potem prihodnje leto nastopili na različnih 
festivalih in zagotovo dosegli še veliko uspehov.

Kaja Bahor

Miklavžev pohod z baklami  
na Gradišče

Na že tradicionalni pohod se bomo odpravili v soboto, 4. decembra 
2010, ob 17. uri izpred blokov ob Ljubljanski cesti v Ivančni Gorici. Vsi 
udeleženci se pohoda udeležijo na lastno željo in odgovornost.

Informacije: 051 353 125 (Ema) ali 031 352 011 (Tatjana).

TD Ivančna Gorica
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Za konec sezone še priznanje za 
najboljšega organizatorja

Bralci Klasja izbirate 
športnika leta 2010
Spoštovani bralci, športniki in športni delavci ter vsi športni navdušenci. Pred 
vami je seznam nominiranih športnikov iz občine Ivančna Gorica, ki se po-
tegujejo za naziv športnika leta 2010 po izboru bralcev Klasja. Tovrstni izbor 
poteka letos prvič. Na razpis našega uredništva in Zveze športnih organizacij 
občine Ivančna Gorica se je odzvalo pet predlagateljev, ki so predlagali nasle-
dnje svoje člane oz. članice:

Alenka Hojč
Šentvid pri Stični 114 c, 1296 Šentvid pri Stični 
Predlagatelj: ŠŠD Josipa Jurčiča Ivančna Gorica
Alenka tekmuje v atletiki in taekwondoju.
Rezultati:    
- 2. mesto na državnem dvoranskem (zimskem) prvenstvu v skoku v višino  
(članice);
- 1. mesto na državnem dvoranskem (zimskem) prvenstvu v skoku v višini  
(mlajše mladinke), 
- 1. mesto na mednarodnih turnirjih v Zaprešiču (Hrvaška) in Šmartnem pri 
Litiji v taekwondoju pri mladinkah do 44 kg, kontaktne borbe,
- 1. mesto na mednarodnem turnirju v Zagrebu v taekwondoju pri mladin-
kah do 44 kg, prikazu tehnike. 

Mateja Šušteršič
Pot v Resje 3, 1295 Ivančna Gorica 
Predlagatelj: AK Portovald Novo mesto
Mateja tekmuje v gorskem teku.
Rezultati: 
- državna prvakinja v gorskem teku, disciplina gor,
- uvrstitev v reprezentanco Slovenije v gorskem teku in nastop na svetov-
nem prvenstvu v gorskem teku, disciplina gor (57. mesto),
- 3. mesto v Pokalu Slovenije v gorskem teku, članice.

Rok Mihelčič
Grintovec 2, 1294 Višnja Gora 
Predlagatelj MK Fire group – Extreme team
Rok tekmuje v supermotu, kategorija Open.
Rezultati:
- 2. mesto na državnem prvenstvu Slovenije (Open),
- 2. mesto pokal Alpe Adria (Open),
- član slovenske supermoto reprezentance na svetovnem pokalu narodov 
(11. mesto).

Karmen Globokar
Podbukovje 36, 1301 Krka 
Predlagatelj Sankukai karate klub Ivančna Gorica
Karmen tekmuje v karateju – športne borbe
Rezultati:
- pokalna tekmovanja, kategorija članice borbe 3. kyu – 4. DAN nad 58 kg: 
5 zmag na 5 tekmah, 
- 1. mesto na državnem tekmovanju, kategorija članice borbe absolutno.

Borut Koščak
Vir pri Stični, 1295 Ivančna Gorica 
Predlagatelj: AMD Šentvid pri Stični
Borut tekmuje v motokrosu, kategorija MX Open
Rezultati:
- 3. mesto Pokalno prvenstvo Slovenije (MX Open R1),
- 4. mesto Državno prvenstvo Slovenije (MX Open),
- 18. mesto Evropsko prvenstvo (EMX Open).

Kako lahko glasujete?
Glasovanje bo potekalo preko spletne strani občine Ivančna Gorica na naslo-
vu www.ivancna-gorica.si Na povezavi Športnik leta boste našli elektronski 
obrazec, katerega boste izpolnili in s tem oddali svoj glas. Vsak lahko glasu-
je za posameznega nominiranega športnika samo enkrat.
Glasovanje bo omogočeno do četrtka, 16. decembra 2010, do polnoči. 
Proglasitev najboljšega športnika leta po izboru bralcev Klasja bo v sklopu 
tradicionalne prireditve ob dnevu samostojnosti in enotnosti, na kateri ZŠO 
Ivančna Gorica podeljuje tudi priznanja športnikom leta občine Ivančna Gori-
ca. Prireditev bo 26. 12. 2010 ob 16. uri v športni dvorani OŠ Stična.
Športnik leta po izboru bralcev Klasja prejme spominsko plaketo in prak-
tično darilo, izžrebali pa bomo tudi nekaj praktičnih nagrad med tistimi, ki 
boste glasovali!

Vabljeni k sodelovanju!
Uredništvo Klasja 

OBČINSKA KOŠARKARSKA LIGA

Občinski prvaki so postali prvi 
favoriti – Kremenčkovi iz Stične

Sedaj je jasno, zakaj so Kremenčkovi tako uspešni – posredno in 
neposredno jih podpira toliko naših županov in podžupanov, da je 
uspeh zagotovljen. Na fotografiji z Županovega turnirja leta 2007 
tedanji župan Lampret in sedanji župan Strnad (takrat podžupan) in 
Tomaž Smole, sedanji podžupan.

Košarkarska občinska liga za leto 2010, sicer jubilejna, 15. 
po vrsti, se je uspešno zaključila. 7 ekip je najprej po dvo-
krožnem ligaškem sistemu odigralo 12 tekem. Nekatere 
so bile zelo kvalitetne. Pozna se, da je v Ivančni Gorici 
zrasel košarkarski klub. Vsi fantje in možje, ki igrajo v klu-
bu, izkoriščajo tekme občinske lige kot dodaten trening, 
obenem pa se tisti, ki ne trenirajo od njih, v občinski ligi 
lahko marsičesa naučijo. Nezanimivih tekem ni bilo veli-
ko, saj je v letošnji ligi pet od sedmih ekip zelo kvalitetnih. 
Le dve sta nekoliko šibkejši in bi rabili ob sebi še kakšno 
ekipo podobne kvalitete, da bi obstajala možnost za ka-

kšno zmago več, s tem pa bi bil tudi motiv za tekme večji. 
V rednem delu so bili razred zase Kremenčkovi, le malo 
slabši od njih sta ekipi Bomax in Tornado, zelo solidni in 
zavoljo mladosti tudi perspektivni sta ekipi Tim bar ter 
Prince pub, po eno zmago pa sta si v rednem delu pribo-
rili tudi ekipi Novinci in SDS Ivančna Gorica. V končnici, 
ki smo jo odigrali 21. novembra, pa so se stvari nekoliko 
obrnile. Nekatere ekipe so nekaj pridobile, druge pa izgu-
bile. Na medobčinsko prvenstvo, ki bo konec novembra, 
pa sta se uvrstili dve najboljši ekipi po rednem delu, to sta 
ekipi Kremenčkovi in Bomax.

REZULTATI TEKEM KONČNICE: 

Polfinalni tekmi: 
Kremenčkovi (1.) : Tim bar (4.)    37 : 16
Bomax (2.) : Tornado (3.)            30 : 36
Tekma za 5. mesto: 
The prince pub : Novinci leta         0 : 2  b.b.
Tekma za 3. mesto: 
Bomax : Tim bar                            35 : 34
Finale: 
Kremenčkovi : Tornado                 35 : 28

KONČNI VRSTNI RED V OBČINSKI KOŠAR-
KARSKI LIGI – TROJKE ZA LETO 2010: 
1. Kremenčkovi
2. Tornado
3. Bomax
4. Tim bar
5. Novinci leta
6. The prince pub
7. SDS Ivančna Gorica

Ekipa Kremenčkovi iz Stične je naša 
brez konkurence najboljša ekipa v 
občinski ligi, saj je v dosedanjih 15 
izvedbah občinske lige kar devetkrat 
zmagala, od tega v zadnjih petih letih 
petkrat zapored. Prav tako je brez 
konkurence najuspešnejša ekipa na 
medobčinskem nivoju. Letos so za 

Kremenčkove igrali: Janez Erčulj, Ma-
tic Erčulj, Žiga Erčulj, Tomaž Smole, 
Marko Grabljevec, Mladen Novak in 
Matic Marolt. 
Drugouvrščeno ekipo Tornado so 
sestavljali: Kristijan Ogrin, Andraž 
Hauptman, Franci Kralj, Rok Ogrin, 
Nejc Hauptman, Marjan Kralj, Maks 

Pajek in Matej Hauptman. 
Tretjeuvrščeno ekipo Bomax (drugo 
po rednem delu) so sestavljali: Miha 
Zajc, Uroš Kristan, Žiga Kajfež, Aleš 
Žulovec, Simon Boljte, Enej Terglav, 
Rok Marolt in Igor Tihle. 
 

Simon Bregar

Tudi ob koncu letošnje sezone je 
AMZS Šport kot nacionalna zveza za 
moto šport v Sloveniji tradicionalno 
nagradila najboljše športnike v držav-
nih in pokalnih prvenstvih. AMD Šent-
vid pri Stični je tudi letošnjo sezono 
zaključilo z zadovoljstvom, saj po več 
letih premora nov državni prvak zo-
pet prihaja iz domačega društva. To 
je 10-letni Jan Pancar iz Čateža pod 
Zaplazom, ki je postal državni prvak v 
kategoriji MX 65 juniorji. Za nameček 
je postal njegov oče Igor Pancar dr-
žavni podprvak med veterani, poleg 
tega pa se društvo lahko pohvali tudi 
z odličnimi rezultati v pokalnem pr-
venstvu Slovenije. Iz ekipnega naslova 
pokalnih prvakov Slovenije je potreb-
no izvzeti oba pokalna prvaka. Poleg 
že omenjenega Jana Pancarja še Roka 

med veterani nad 45 let, kot tretji v 
kategoriji MX Open R1 pa je sezono 
pokalnega prvenstva končal Borut 
Koščak.  
A tisto najprestižnejše priznanje za 
društvene delavce v letošnji sezoni je 
priznanje za najboljšega organizatorja 
dirke v motokrosu v Sloveniji. Prizna-
nje si je društvo prislužilo z uspešno 
izvedbo dirke za evropsko prvenstvo 
29. in 30. maja letos. 
Doseženi rezultati in priznanja so za-
gotovo nova spodbuda tako za člane 
in članice, ki pripravljajo dirke v Doli-
ni pod Kalom, kakor številne domače 
motokrosiste, ki skrbijo za promocijo 
kraja in motokrosa v občini in drugod 
po Sloveniji. 

Matej Šteh

Viranta (MX 125 R1). Pokalna pod-
prvaka sta postala Igor Pancar med 
veterani do 45 let in Branko Kavšek 
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V ta namen poteka ob petkih zvečer 
športna rekreacija, kjer se igra košar-
ka, odbojka, občasno tudi badminton 
in namizni tenis. Letos rekreacija po-
teka od 17.30 do 19. ure vsak petek 
od 1. oktobra dalje v telovadnici sre-
dnje šole v Ivančni Gorici. 
Poleg redne športne rekreacije letno 
organiziramo ob sobotah po en kole-
sarski in planinski izlet ter nekaj eno-
dnevnih smučarskih izletov na nam 
bližnja avstrijska smučišča. Še posebej 
smo ponosni na štiridnevno smučanje 
med šolskimi počitnicami, ki ima zna-
čilnosti šole v naravi. Lansko šolsko 
leto nam ga žal ni uspelo realizirati, 

zato si ga toliko bolj želimo letos.  
Preko športnega društva potekajo 
tudi športni krožki, ki se jih udeležuje 
veliko dijakov in dijakinj. Ti se lahko 
udeležujejo plesnega, nogometnega, 
košarkarskega, teniškega, odboj-
karskega krožka, fitnesa ter samoo-
brambe.  
Tisti člani, ki so nekoliko bolj tekmo-
valne narave, pa se lahko udeležujejo 
tudi tekmovanj. Tako ekipe ŠŠD-ja 
pogosto nastopajo v občinski ligi v 
košarki ter v medobčinski ligi v od-
bojki.  
Načrtov za delo v društvu je veliko, 
glavni cilj za naprej pa je, da bi mla-

PREDSTAVLJAMO VAM EKIPE IZ NAŠIH OBČINSKIH LIG

Malonogometna ekipa  
Mizarstvo Trunkelj Krka V nogometno šolo 

vpisujemo tudi dekleta
V Nogometni šoli Ivančna Gorica se neprestano dogajajo spremembe, priza-
devamo pa si, da bi bile čim bolj pozitivne. Tako smo v zadnjem času pridobili 
dve pomembni stvari.
Pripravili smo lepo urejeno internetno stran (www.ns-ivancnagorica.si), ki si jo 
le oglejte, saj se tam najde marsikaj zanimivega tako za otroke kot za starše. 
Prav tako velika pridobitev je osnovanje dekliške skupine U-12, ki jo vodi Igor 
Steklačič. 
Vsi, tako deklice kot dečki, so v našem klubu dobrodošli. Vpis je mogoč tudi 
sedaj, ko je sezona v teku. Pomembno je le, da obstaja veselje do nogometne 
igre in pripravljenost naučiti se kaj novega.
Sicer se treningi počasi selijo v telovadnice. Upravni odbor kluba je uspel za-
gotoviti kar nekaj vadbenih terminov v telovadnicah po naši občini, tako da 
bo tudi čez zimo delo potekalo nemoteno. A če bo vreme dopuščalo, bodo 
nekatere skupine še vadile na prostem. Urnik treningov ter vse drugo prav 
tako najdete na naši spletni strani. 

SREDNJEŠOLSKI ŠPORT

Rokometaši srednješolci  
po poti stare slave
Dijaki Srednje šole Josipa Jurčiča iz Ivančne Gorice, ki so lani 
osvojili naslov državnih prvakov v rokometu, so tudi letos 
uspešno začeli novo tekmovalno sezono. 
4. novembra so se v Krškem udeležili prve stopnje tekmovanja, to je dolenj-
skega področnega tekmovanja, ki se ga je udeležilo 8 ekip s tega območja. Z 
Dolenjske vedno napredujeta dve najboljši ekipi med 16 najboljših v Sloveniji. 
To velja za vse igre z žogo, torej tudi za nogomet, košarko in odbojko. 

Pridružite se športni rekreaciji v 
okviru ŠŠD Josipa Jurčiča  
Na Srednji šoli Josipa Jurčiča v Ivančni Gorici že vrsto let deluje Šolsko športno društvo 
Josipa Jurčiča, ki vključuje veliko članov, pretežno dijakov in dijakinj naše šole pa tudi nekaj 
staršev in mladine iz Ivančne Gorice oz. njene okolice. Društvo je včlanjeno v občinsko zve-
zo športnih društev, je pa tudi eno od ustanovnih društev Zveze za šport otrok in mladine 
Slovenije. Delovanje društva je raznoliko, pa vendarle je glavna usmeritev društva športna 
rekreacija in spodbujanje zdravega načina življenja mladine in njihovih staršev. 

Šport

Ekipa Mizarstva Trunkelj Krka nastopa 
v občinski ligi občine Ivančna Gorica 
vse od začetka leta 1995. Še prej je 
nastopala v občinski ligi nekdanje ob-
čine Grosuplje, kjer je tudi pogosto 
krojila vrh. Trenutno je naša najuspe-
šnejša ekipa, saj je bila v dosedanjih 16 
izvedbah občinske lige petkrat prvak, 
sedemkrat druga in enkrat tretja. Tudi 
na medobčinskih prvenstvih je dosegla 
veliko uspehov, saj je bila trikrat prva 
in trikrat druga. Seveda se je igralska 
sestava z leti spreminjala, a nekateri 
vztrajamo(jo) še iz prvotne ekipe. 

Nogometaši Mizarstva Trunkelj iz 
Krke smo v občinski malonogometni 
ligi po lanskem rezultatskem padcu, 
če tretje mesto v občinski ligi lahko 
štejemo za padec, letos le uspeli še 
enkrat strniti vrste in se zopet zavih-
teti na vrh. Pa nam tega pred začet-
kom sezone najbrž nihče ni pripisoval. 
Še več, sezono smo končali brez po-
raza, pred zadnjim kolom pa smo bili 
celo brez oddane točke. No, pošteno 
moramo priznati, da so naši največji 
tekmeci izgubljali točke tam, kjer jih 
običajno niso, in da smo kar nekaj 
tekem končali v našo korist v zadnjih 
minutah. Pa saj v športu (in ne samo v 
športu) pogosto k uspehu pripomore 
tudi tisto, kar se ne da ne natrenirati 
ne predvideti. 

Če se malo ozrem v ne tako oddalje-
no preteklost, sreča ni bila vedno na 
naši strani. Še zelo svež je spomin na 

zaključek lige pred leti, ko smo bili 
pred zadnjim kolom praktično že ob-
činski prvaki, le v zadnjem kolu bi mo-
rali premagati Višnjo Goro, ki takrat 
še ni imela tako močne ekipe, kot jo 
ima danes. Vendar se ni izšlo in naslov 
je odšel v Stično.

Takih vzponov in padcev je bilo v več 
kot 25-letnem obstoju ekipe kar ne-
kaj. Ker pa ekipe ni skupaj držal le 
nogomet, se je obdržala kljub takšnim 
preizkušnjam. Ko se sedaj ozrem na 
vsa ta nogometna leta, vedno bolj 
spoznavam, kako ekipe niso najbolj 
ogrožali in prizadeli rezultatski padci. 
Veliko bolj smo bili razočarani, ko so 
ekipo zapuščali dolgoletni člani. Ne-
katerim so se družinske obveznosti 

zdele prevelike, da bi še vztrajali, spet 
drugim je postal lokalni okvir pretesen 
za njihove športne ambicije. A ekipo 
smo uspeli popolniti z novimi člani, ki 
so z leti postali »polnokrvni« Krčani. 
In ko sta se pred leti vrnila še brata 
Gačnik, obogatena z bogatimi profe-
sionalnimi izkušnjami, smo vedeli, da 
časi uspehov še niso minili.
Vendar tiste najstarejše člane »emšo« 
vedno bolj opominja, da se z dvajsetle-
tniki pač ne bo več možno enakovre-
dno meriti. Zato se bolj kot na igrišču 
dokazujemo po tekmi, ko mladcem 
opisujemo, kako smo v osemdesetih 
letih na Dnevnikovem turnirju na Ko-
deljevem takratnim mojstrom malega 
nogometa jemali skalpe. In tudi, kako 
smo v Cerknici uspeli v 30 minutah 
prijaviti ekipo, se ogreti, dobiti pet 
komadov in se strpati v en avto za pot 
domov. 
Da pa ne bo vse povedano zvenelo, 
kot da je letošnji naslov »labodji spev« 
Mizarjev iz Krke, vsem konkurentom 
sporočam, da veterani kljub letom še 
nismo rekli zadnje besede.
V letošnji občinski ligi smo igrali: Du-
šan Strah, Erik Globokar, Robi Gačnik, 
Jože Gačnik, Ivica Furdi, Jernej Turk, 
Jože Jeraj, Damjan Hribar, Milan Koja-
dinovič, Primož Zupančič, Nenad Zat-
kovič, Tomi Mišmaš in Jože Mišmaš. 

Jože Mišmaš

dini ponudili kvalitetne programe ter 
jih tako spodbudili za gibanje in zdrav 
način življenja.

Takole smo smučali lani na prelepi 
Osojščici.

Simon Bregar, ŠŠD Josipa Jurčiča

Naši fantje rokometaši (Gašper Slapničar – vratar, Andraž Zapotnik – vratar 
in igralci v polju – Klemen Sašek, Miha Štrus, Anže Ratajec, Enej Butkovec, 
Matej Potokar, Blaž Zavodnik, Jurij Tratar, Matej Maver, Denis Zavodnik, Miha 
Jerebic, Jaša Tiselj in Anže Čož) so v predtekmovanju obe tekmi zmagali. Pre-
magali so ekipi ŠC NM Srednjo gradbeno in lesarsko šolo z rezultatom 12:6 in 
SŠ Črnomelj z rezultatom 11:10. 
V polfinalu so nato zanesljivo odpravili ekipo Gimnazije Kočevje z rezultatom 
18:8 in se s tem dosežkom že uvrstili v nadaljnje tekmovanje – četrtfinale dr-
žavnega prvenstva, ki bo po vsej verjetnosti pri nas v Ivančni Gorici v začetku 
decembra. 
Sledila je še finalna tekma, ki žal pogosto ravno zaradi tega, ker sta obe ekipi 
že uvrščeni v nadaljnje tekmovanje, odloča le o prestižnem naslovu prvaka 
Dolenjske. V izenačeni tekmi, v kateri je vodja naše ekipe prof. Edo Vrenčur 
veliko priložnosti dal tudi tistim, ki sicer manj igrajo, je ekipa SŠ Krško prema-
gala našo ekipo z rezultatom 13:12. 
Najboljši strelec v naši ekipi in tudi na tekmovanju je bil Klemen Sašek s 15 goli. 

Simon Bregar

Tekmovanja posameznih starostnih skupin v okviru MNZ Ljubljana se tudi po-
časi zaključujejo oz. so se pri nekaterih skupinah že zaključila. Cicibani U-8 
so jesenski del tekmovanj že zaključili in so v svoji skupini zasedli 3. mesto 
od štirih ekip. Cicibani U-9 so v svoji skupini tudi med 4 ekipami zasedli 2. 
mesto in so tudi že zaključili jesenski del tekmovanj. Prav tako so tekmovanja 
že zaključili cicibani U-10 ter med 9 ekipami osvojili 4. mesto v svoji skupini. 
Mlajši dečki U-12 so tik pred zaključkom jesenskega dela prvenstva v 2. ligi 
MNZ Ljubljana in zasedajo 10. mesto med 12 ekipami, z možnostjo, da se 
prebijejo še višje. Starejši dečki U-14 nastopajo v 2. ligi MNZ Ljubljana in so na 
9. mestu od 14 ekip tik pred zaključkom tekmovanja. Vse rezultate in lestvice 
tekmovanj prav tako lahko dobite na naši spletni strani tako, da pod zavihkom 
»ekipe« kliknete »lestvice«. 
Ekipe tudi pozimi ne bodo brez tekmovanj, saj so vse prijavljene v zimsko ligo, 
ki jo organizira MNZ Ljubljana, tako, da bodo ohranile tudi tekmovalni ritem.
Vsekakor pa nam vsega doseženega ne bi uspelo uresničiti brez pomoči star-
šev in »prijateljev« kluba, za kar se jim iskreno zahvaljujemo.

Simon Bregar, NŠ Ivančna Gorica 

Dekleta imajo bele dreseFantje nastopajo z rdečimi dresi
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Sestavine za nadev: 5 dl mleka, 1 vanilin puding, 3 žlice sladkorja, 1 žlica 
moke, 5–10 dag masla, 2–3 velike zrele banane
Priprava: Kremo skuhamo kot puding in v nekoliko ohlajeno zmes vmešamo 
maslo.
V penasto umešana jajca s sladkorjem in vaniljinim sladkorjem dodamo mlete 
orehe (nekaj jih prihranimo za okras) in pečemo 15–20 min pri 180 °C (obve-
zno na papirju za peko).
Ko se krema začne strjevati, jo namažemo na biskvit (malo prihranimo za 
premaz rulade) in nato na začetek položimo cele banane, ki smo jim odrezali 
začetke. Rulado tesno zvijemo, premažemo s preostalo kremo in potresemo 
z mletimi orehi. V hladilniku jo pustimo do naslednjega dne, ko je najboljša.

Kakijeva pita
Sestavine za testo: 20 dag moke, 15 dag masla, 10 dag sladkorja, žlička pe-
cilnega praška, 1 jajce, 4–5 zrelih čvrstih kakijev, pest koruznih kosmičev (corn 
flakes), mleti kardamon, naribana lupina dveh limon, cimet
Sestavine za preliv: 1 vanilijev puding, 2–3 jajca, 1 vanilijev sladkor, 0,5 dl 
sladke smetane, 10 žlic sladkorja
Priprava: Zmehčanemu maslu primešamo moko, sladkor, jajce in pecilni pra-
šek. Premesimo in damo testo počivat vsaj za pol ure v hladilnik. Medtem olu-
pimo kakije in jih narežemo na krhlje. Testo razvaljamo za velikost okroglega 
pekača, s tem da robove pustimo nekoliko višje, da se nam kasneje med peko 
ne bo prelivalo pod testo. Prebodemo z vilicami in damo v pečico za 10 minut 
na 180 °C. Na delno pečeno testo posujemo kosmiče, naložimo krhlje kakija 
in potresemo z začimbami in limonino lupino. Po vrhu prelijemo preliv tako, 
da zmočimo vse kakije. Pečemo še 30 do 40 minut v pečici na 160 °C.

Figove kroglice
Sestavine: 250g suhih fig, 1 kos pomaranče, 1 kos banane, 60 g lešnikov, rozine, 
kokosova moka
Priprava: Fige prelijemo z vrelo vodo in jih nato operemo z mrzlo vodo. V 
mešalniku jih zmeljemo. K njim dodamo narezano pomarančo, banano, sese-
kljane lešnike in rozine. Še enkrat zmešamo in iz mase oblikujemo kroglice. 
Povaljamo jih v kokosovi moki.

Rulada s suhim sadjem – brez pečenja
Sestavine: 200 g bele čokolade, 125 g masla, 30 g suhih brusnic, 15 g rozin, 15 
g suhih marelic, 15 g suhih sliv, 6 otroških piškotov
Priprava: V loncu zavremo vodo in nad njo v posodi stopimo belo čokolado. 
Med tem jo večkrat pomešamo. V čokolado vmešamo maslo. Brusnice, rozi-
ne, marelice in slive narežemo na drobne koščke. Otroške piškote zdrobimo. 
Suho sadje in piškote vmešamo k čokoladi. Dobro premešamo in maso neko-
liko ohladimo. Oblikujemo rulado in jo zavijemo v folijo. Čez noč jo shranimo 
v hladilnik. Nato jo narežemo na rezine.

Čokoladni jogurtov kolač
Sestavine: 4 jajca, 350 g sladkorja, 250 g margarine, 4 rebra jedilne čokolade, 
450 g moke, 2 veliki žlici kakava
500 g navadnega jogurta, 1 zavitek pecilnega praška, 1 zavitek vanilijevega slad-
korja
Priprava: Jajca in sladkor penasto zmešamo, dodamo na pari stopljeno mar-
garino in čokolado, jogurt, nazadnje moko s pecilnim praškom, kakav in vani-
lijev sladkor. Previdno in počasi zmešamo.
Maso vlijemo v namaščen model za potice (šarkelj) in damo peči v že ogreto 
pečico na 180 °C. Pečemo 40 do 50 minut. Ohlajeno polijemo s stopljeno 
čokolado.

Pita za čokoladne sladokusce
Sestavine: 32 ml moke, 6 ml sladkorja, 110 g masla, 20 ml sladke smetane, 13 
ml mleka, 6 ml pravega kakava, 1 jajce, 1 žlička vanilijevega ekstrakta, pol žličke 
pecilnega praška, 100 g mlečne čokolade z lešniki (lahko tudi čokolado in lešnike 
posebej, lahko samo čokolado)
Priprava: Pečico segrejemo na 180 °C. V posodi zmešamo moko in sladkor, 
malo moke prihranimo. Dodamo na koščke narezano hladno maslo in z roka-
mi zmešamo, da dobimo drobtine. Maso nato stresemo v pekač in tesno priti-
snemo ob dno (model za pito, lahko tudi manjši tortni model). Damo v vročo 
pečico in pečemo 15 minut.
Med peko podlage zmešamo 
mleko, smetano, kakav, osta-
nek moke, jajce, vanilijo in pe-
cilni prašek (z mešalnikom). Na 
koncu s kuhalnico umešamo še 
na koščke narezano lešnikovo 
mlečno čokolado. Zlijemo na 
pečeno podlago in pečemo še 
18 do 20 minut. Serviramo toplo 
ali hladno, z veliko žlico na pol 
stepene smetane ali kepico sla-
doleda.

Gospodinjsko stran pripravlja: Nataša Erjavec

Ovseni piškoti – brez masla
Testo (35 piškotkov)
Sestavine: 2 jajci, 200 g ovsenih kosmičev, 100 g orehov, 
100 g suhih marelic, pecilni prašek, 50 g polnozrnate moke, 
20 g tekočega umetnega sladila, žličko vanilijeve arome, aro-
matične začimbe (cimet, klinčki, muškatni orešek, karmda-
mom ...), ščepec soli, 1 dcl vode

Priprava: Pečico segrejemo na 180 °C, pekač pa oblo-
žimo s papirjem za peko. Orehe zmeljemo, marelice pa 
narežemo na majhne kocke. Zmešamo vse suhe sestavine 
in dodamo jajci, sladilo in vodo; po potrebi dodamo še 
malo vode, tako da dobimo kompaktno zmes. Z mokrimi 
rokami oblikujemo kroglice in jih polagamo na pekač. Pre-
den jih damo peči, jih z mokrimi vilicami ali žlico nekoliko 
sploščimo.
Pečemo 15 minut in ohladimo na kuhinjski mrežici.

Jabolčno pecivo
Sestavine: 100 g rozin, rum, 300 g jabolk, 80 g sladkorja, 
80 g lešnikov, 4 žlice olja, svež limonin sok, vanilijev sladkor, 
1 jajce, 200 g pšenične moke, 80 g pšenične polnovredne 
moke, 1 pecilni prašek, cimet, drobtine
Priprava: Rozine namočimo v rumu. Jabolka olupimo in 
narežemo na kocke. V posodo damo jabolka, 40 g slad-
korja, rozine in sesekljane lešnike. Dobro premešamo in 
pustimo stati nekaj časa. Med tem z mešalnikom umeša-
mo olje, preostali sladkor, limonin sok, vanilijev sladkor in 
jajce. Dodamo še moko, pecilni prašek in cimet. V maso 
nato vmešamo jabolka. Pekač namastimo in posujemo z 
drobtinami. Vanj zlijemo pripravljeno maso in pečemo 40 
minut. Testo narežemo na kockice in postrežemo.

Tropski piškotki
V prihajajočih prazničnih dneh lahko za posladek kako hla-
dno jutro segrejemo pečico in napečemo škatlo ali dve 
piškotov z okusom po eksotičnem sadju.
Sestavine: 400 g moke, 100 g sladkorja v prahu, 2 jajci, 
zavojček vanilijevega sladkorja, zavojček pecilnega praška, 
250 g masla (pri sobni temperaturi), 200 g suhega tropskega 
sadja, 50 g kokosove moke, majhen ščep soli
Priprava: Pečico ogrejemo na 180 °C. V večji posodi 
zmešamo vse suhe sestavine razen suhega sadja. Tega na-
režemo na čim manjše koščke. V mešanico moke, slad-
korja in ostalega vmešamo koščke masla in celi jajci ter 
vse skupaj temeljito pregnetemo, tako da dobimo voljno 
testo. Na koncu dodamo še na koščke narezano suho 
sadje. Maso damo za 30 minut v hladilnik, potem pa po 
želji oblikujemo piškotke.
Pečemo jih od 10 do 12 minut. Ohladimo jih na kuhinjski 
mrežici.

Rafaelo biskvit
Sestavine za testo: sneg iz 6 beljakov, 30 dag sladkorja, 
10 dag moke, 10 dag kokosove moke
Sestavine za nadev: 8 rumenjakov, 8 žlic sladkorja, 2 va-
nilina sladkorja, 2 dcl mleka, želatina v prahu (1 zavitek), pol 
litra sladke smetane, kokosova moka
Priprava: Vse sestavine za testo zmešamo in bledo spe-
čemo (pribl. 10 min) na pomaščenem pekaču.
Nadev: Rumenjake zmešamo s sladkorjem, da se zgosti. 
V polovici skodelice vode namočimo želatino. 2 dcl mleka 
zavremo in vanj vmešamo stopljeno želatino, nato pa to 
skupaj vlijemo v rumenjake s sladkorjem in stepamo do 
mehurčkov.
Počakamo, da se ohladi in vmes malo pomešamo. Na 
koncu dodamo še stepeno smetano z vanilijo in to kremo 
prelijemo čez ohlajeno testo. Ko se v hladilniku že malo 
strdi (po 1 do 2 urah), po vrhu posujemo s kokosom.

Bananina rulada
Sestavine za testo: 5 jajc, 5 žlic sladkorja, 1 vanilin slad-
kor, 10 dag mletih orehov

Ko Miklavž peče piškote ... 
Pričakovanje Miklavževega prihoda je vedno vzpodbujalo otroško domišljijo. V dneh 
pred Miklavžem rdečo zarjo skoraj povsod razlagajo s tem, da Miklavž peče piškote 
za pridne otroke. Otroci kakšen teden pred njegovim prihodom radi pišejo pisma 
želja, ki jih potem položijo na okensko polico. Miklavž pisma prebere in odloči, ali 
so bili dovolj pridni, da željeno tudi dobijo.
Tudi mi smo pripravili nekaj zanimivih receptov za Miklavžev večer ...
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Ugasnila je luč življenja, 
se prižgala luč spomina,
ko ostaja v naših srcih
tiha, skrita bolečina.

V SPOMIN
13. novembra 2010 je minilo leto dni, odkar je v svojem sedem-
indevetdesetem letu odšla od nas

MILKA FAJDIGA,
Fajdigova mama

iz Temenice

Zahvaljujemo se sorodnikom, prijateljem in znancem, ki posto-
jite ob njenem grobu, prižigate sveče, zanjo molite, in vsem, ki 
imate na pokojno mamo lep spomin.

Vsi njeni

ZAHVALA
Poslovili smo se od 

ALBERTA JERNEJA ROGLJA
1935–2010

Iskrena hvala vsem za izražena sožalja, za podarjeno 
cvetje in sveče.

Žalujoči vsi njegovi

ZAHVALA
V 88. letu nas je zapustila naša draga mama, babica, prababica, 
sestra in teta 

AMALIJA KASTELIC 
iz Šentvida pri Stični 120

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, znancem 
ter vsem, ki ste darovali cvetje, sveče, za svete maše, v dober 
namen, izrekli sožalja in jo pospremili na njeni zadnji poti.

Hvala ZD Ivančna Gorica, gospodu Petku, Prijateljem za odpete 
pesmi in pogrebnemu zavodu Perpar.

Žalujoči vsi njeni

Tvoje srce, utrujeno in bolno,
za nas bilo ljubezni je prepolno.
Mnogo lepega si nam v življenju dal,
zdaj pa mirno in spokojno si zaspal.

ZAHVALA
Ob nenadni izgubi dragega moža, očeta, 
dedka, brata in strica

ALOJZA SADARJA 
(1928–2010)
iz Zagradca

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, vaščanom, 
prijateljem in znancem, ki ste nam v težkih trenutkih stali ob stra-
ni in nam pomagali ter ga v velikem številu pospremili na zadnjo 
pot.
Zahvaljujemo se gospodu župniku Borisu Žirovniku za lepo ma-
šno daritev in pogrebni obred, pevskemu zboru iz Zagradca pod 
vodstvom Robija Kohka za zapete pesmi, gospodu Slavku Blatni-
ku za besede slovesa, pogrebnemu zavodu Perpar za vso pomoč 
pri organizaciji pogreba. Posebna zahvala tudi Gasilskemu dru-
štvu Zagradec in vsem gasilcem, ki so ga v tako velikem številu 
pospremili na njegovi zadnji poti.

Vedno boš ostal v naših srcih, dragi ata.
Vsi njegovi

Spomin je kot pesem, ki v srcih odzvanja, 
spomin je kot cvet, ki nenehno poganja, 

spomin je svetloba, ki dušo obliva, 
spomin je ljubezen, ki v srcih prebiva ...

ZAHVALA
Na prvi petek v septembru je odšla k Bogu po plačilo naša ljuba 
in nenadomestljiva 

ANICA ROJEC
(13. 12. 1941 – 3. 9. 2010)

iz Šentvida pri Stični 74

Iskrena hvala Vam vsem, ki ste nam v prvih trenutkih neizmer-
ne žalostni in praznine namenili besede sočutja in tolažbe, nam 
izrekali sožalje in bili v dejanjih in v mislih z nami. Vsem, ki ste 
našo mami imeli radi, jo cenili in spoštovali in ji to tudi pokazali 
s tem, ko ste njen prezgodnji grob prekrili s cvetjem, ji namenili 
sveče spomina, darovali za svete maše in se je v mislih in molitvi 
še vedno spominjate. Iskrena hvala vsem, ki ste v sončnem sobo-
tnem popoldnevu s svojim sodelovanjem in udeležbo prispevali k 
popolnosti in svečanosti na njeni zadnji poti. 
Iskrena hvala gospodu Petku, gospodu msgr. Jožetu Kastelicu in 
gospodu Marjanu Lampretu. Iskrena hvala tudi gospe Meti Bijec, 
gospe Dragi Kastelic, gospodu Pavlu Grozniku in predstavnici 
Centra za zdravljenje bolezni otrok za njihove poslovilne besede 
ter Šentviškim slavčkom za zapete žalostinke. 
Spomin na našo mami in babi, na njen smehljaj, na zvok njene-
ga glasu, na njeno neprestano skrb za nas, na njeno brezmejno 
razdajanje ljubezni, na delo njenih rok, ki nas obkroža na vsakem 
koraku, in na njeno vztrajnost pa nas bo spremljal vse do naše 
smrti, ko se zopet snidemo.  

Babi, zelo te pogrešamo!
Vsi njeni 

Kolikor ima Lenart snega na planini, toliko ga ima božič v dolini

Zaščita dreves in rastlin pred nizkimi temperaturami
Približujejo se nam nizke temperature, zato moramo čim prej poskrbeti za zaščito dreves in 
rastlin, ki so občutljive na mraz.
Med rastline, ki bi jih lahko poškodoval 
mraz, štejemo zlasti sredozemske, kot 
so denimo smokve, rožmarin, sivka, po-
leg teh zaščito pred zimo potrebujejo 
tudi pampaška trava, nekatere okrasne 
grmovnice, vrtnice in ne nazadnje tudi 
drevje v sadovnjaku.

Zaščita dreves
Debla mladih sadnih dreves so elastična in 
se ob sončnem vremenu razširijo, zvečer, 
ko se ohladi, pa se naglo skrčijo, kar lahko 
povzroči razpokanje zaradi mraza. Zato 
mnogi še zmeraj uporabljajo staro recep-
turo za zaščito lubja pred razpokanjem: 
2 kg žganega apna zmešajo z 10 l vode 
in s tem premažejo debla mladih pa tudi 
nekoliko starejših dreves, ki jih je še prej 
treba dobro očistiti s krtačo. Apneni pre-
maz je bele barve, zato odbija svetlobo in 
varuje skorjo, obenem pa uniči tudi pre-
cej zajedavcev, ki se naselijo v drevesnem 
lubju. 
Dandanes imamo doma tudi kakšno dre-
vo posajeno kar v večje korito, tega lahko 
enostavno prenesemo v garažo, kjer pa 
temperatura zraka ne sme biti veliko ve-
čja od 10 oC.
Pozimi so na delu tudi mnoge divje živali. 
Zlasti srne in zajci radi priskakljajo v sa-
dovnjak in tam objedajo mlade poganj-
ke. Mlada drevesa bomo najlaže zaščitili 
tako, da okrog debla naredimo obroč iz 
žičnate mreže, druga možnost je, da de-
bla ovijemo s koruznico ali smrečjem, če 
pa imamo večji nasad, je najbolje, če ga 
enostavno ogradimo z mrežo. 

Zaščita sredozemskih rastlin
Mnogi ljubitelji sadnega drevja na vrto-
ve sadijo fige, kivije in kakije. Če imate 
figo posajeno zunaj, mora biti na južni in 
zavetrni legi. Pred zimo drevo zavaruje-
mo tako, da poganjke mladega drevesa 
usmerimo navzgor in jih narahlo pove-
žemo, okrog korenin nasujemo zastirko, 
nato celotno drevo ovijemo z rogozni-
co. Obvezno moramo zaščititi tudi kaki, 
ki je mlajši od treh let, in kivi do petega 
leta starosti. Koreninski del obeh rastlin 
prekrijemo z zastirko za zaščito kore-
nin – uporabimo lahko suho listje, slamo, 

okrog pa v zemljo potaknemo smrečje ali 
zastirko obdamo z zaščitno mrežo. De-
blo kakija in poganjke kivija takrat, ko so 
temperature okoli 0°C, na debelo oblo-
žimo s koruznico, slamo, praprotjo ali 
koprenasto pokrivalko. Kaki ovijemo še z 
belo folijo, da vlaga ne zmoči obloge. Za-
ščito odstranimo šele spomladi, ko mraz 
popusti.

Zaščita okrasnih rastlin
Okoli rododendronov lahko pred zimo 
nasujemo šoto, iglice in slamo, da jih za-
ščitimo pred zmrzaljo in izsušitvijo. Hor-
tenzijam do pomladi ne odstranjujmo 
posušenih cvetov, kajti prav zaradi njih 
bo rastlina bolje zaščitena pred zimo. 
Trajnicam na okrasnem vrtu odstranimo 
porumenelo listje in porežemo poganjke. 
Zaščitimo tudi srobote s slamo ali smre-
kovimi vejicami.
Vrtnic jeseni praviloma ne obrezujemo, 
skrajšamo zgolj kakšen predolg poganjek, 
ker bi sicer z obrezovanjem lahko poško-
dovali rastlino in povzročili, da postane 
bolj ranljiva. Potrebno jih je osuti z vrtno 

zemljo ali s kompostom, da tako zašči-
timo cepljeno mesto in očesca. Če se 
obeta mrzla zima, vrtnice prekrijemo še s 
smrekovimi vejami, spomladi pa smrečje 
odstranimo in zasipana mesta odgrnemo. 
Tudi vrtnice vzpenjavke nam bodo zelo 
hvaležne za zimsko zaščito. Nanje lahko 
okrog in okrog navežemo smrekove veje 
ali pa rastlino obdamo z naravno juto.

Kam z balkonskim cvetjem
Cvetoče rastline, ki so vso poletje skrbe-
le za živahno podobo balkonov in oken, 
smo večinoma že pospravili. Čeprav ve-
čina ljudi balkonske rože jeseni odvrže na 
kompost ali med biološke odpadke, da 
tako nimajo skrbi z rastlinami pozimi, je 
nekaj tudi takih, ki z veseljem shranimo 
kakšne zanimive cvetlice in iz njih do po-
mladi ustvarimo mlade potaknjence. Če 
se odločimo za slednje, potem moramo 
rastlinam zagotoviti ustrezen prostor za 
prezimovanje: ta naj bo svetel in hladen, 
s temperaturo od 1do 8°C. Rastlinam, ki 
jih bomo dali v prezimni prostor, najprej 
očistimo suho listje in stare cvetove ter 
preverimo, ali so na njih kakšne bolezni 
ali škodljivci. Če so, potem jih vsekakor 
vržemo proč, sicer bomo vso zimo imeli 
z njimi zgolj nadlogo. Zdrave rastline pa 
ohranimo in jih skrajšamo za dve tretji-
ni ter jih pustimo v koritih in jih pozimi 
zmerno (približno enkrat na dva do tri 
tedne) zalijemo in sproti preverjamo, ali 
so rastline zdrave. Januarja in februarja pa 
bomo lahko iz njih začeli pripravljati po-
taknjence.
Zapomnimo si, da je snežna odeja za ra-
stline zelo koristna, saj so temperature 
pod snegom komaj kaj pod ničlo, poleg 
tega pa sneg oskrbi prst z vlago. Paziti je 
treba zgolj takrat, ko je sneg zelo vlažen 
in težak, da ga pravočasno stresemo z 
dreves, sicer bi se pod njegovo težo ne-
žne veje lahko zlomile. Najbolj škodljiva 
za rastline je suha zima, kajti oster veter 
močno izsuši zemljo in lahko povzroči na 
rastlinah veliko škode, navsezadnje naj-
več rastlin odmre prav zaradi zime brez 
snega.

Irena Ihan, dipl. ing. agr. in hort.
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Križankina pesmica

Dokler dobro je zobovje,
lahkó napolniš si drobovje:
na vrt podaš se zjutraj rano
in pohrustaš presno hrano.

A človek z leti ugotovi,
da ti grizalo otopi.
Tedaj bilo bi vsega konec,
če ne bi dali hrane v lonec.

Tam mehča se v soju isker, 
ko se v ognju greje p ….. .
Če posoda v ognju poči,
vrzi proč jo, ni pomóči.
            

Leopold S.

Lahka križanka z dodatki
Ko je človek v davnini s presne prešel na kuhano hrano, je oblikoval različno posodje. Naša križanka 
bo v poudarjenem navpičnem stolpcu povedala ljudsko ime za posodo, ki se najpogosteje uporablja 
pri kuhi. Do imena se boste dokopali s pomočjo vprašalnic in dodane pesmice.
Vodoravno: 1. pripomoček za dodajanje kapelj, 2. starinska pisava, 3. snov, ki v vodni raztopini daje pro-
tone, 4. skupina gob, 5. trden, neomajen, 6. Miklavžev spremljevalec. 

Vprašanja in odgovori (kviz)
1. Kaj je kosmata teža?
    a) tara
    b) neto
    c) bruto

2. Označi svetišče sv. Kancijana, ki je v 
razvalinah!
    a) Rakov Škocjan
    b) Škocjan pri Turjaku
    c) Škocjan ob Soči

3. Ozon označujemo s simbolom?
    a) O
    b) O2
    c) O3

4. Koliko meri drugi najvišji vrh v občini 
Ivančna Gorica? 

5. Na kaj se je nanašalo geslo v Erjavčevi 
zgodbi »Ni vse zlato, kar se sveti«?
    a) na bron
    b) na pirit
    c) na kremen

6. Katero žito nima klasja:
    a) ječmen
    b) oves
    c) rž

7. Koliko meri najvišji vrh v krajevni sku-
pnosti Muljava?

8. Kako še drugače pravimo Svetim trem 
kraljem?
    a) Trije modri
    b) Trije rdeči 
    c) Trije črni

9. Kadar Indijanci sklenejo mir, bojno se-
kiro simbolično:
    a) skrhajo
    b) vržejo v ogenj
    c) zakopljejo

10. Na podobi smo prepoznali:
      a) svetega Leopolda
      b) svetega Jerneja
      c) svetega Miklavža

Z malce truda boste odgovore našli nekje v 
okolici.
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. Stari časi – stari špasi

Humor pred 100 leti
Nepredvidena kombinacija
Graščinski zdravnik se je vrnil s sprehoda, kar 
mu nasproti priteče kontesa:
»Gospod doktor, gospa so tačas rodili!«
Zdravnik. »Nemogoče! Je deček?«
Kontesa: »Ne, gospod doktor!«
Zdravnik: »Torej deklica?«
Kontesa: »Tudi ne, gospod doktor!«
Zdravnik: (prestrašeno) »Kaj bi pa potem še 
lahko bilo?«
Kontesa: »Deček in deklica – dobili smo dvojč-
ka!«

Čudna prikazen
»Dedek, si bil ti kdaj mladenič?« vpraša vnuk.
»Seveda!« začudeno odgovori dedek.
Vnuk nekaj časa razmišlja, nato pa zamomlja 
bolj zase: »Je bil pa res hecen s to plešo in bra-
do!«

Ugodna cena
Revnejša zakonca s podeželja sta si želela ogle-
dati gledališko predstavo v mestu. Ustavita se 
pred oglasno desko in bereta: sedeži 5 kron, 
stojišča 2 kroni, program 1/2 krone. Nazadnje 
se mož odloči: »Katra, kar program bova vzela, 
je najcenejši!«

Gospa mama: »Le 
uči se, sine. Lej, 
kakšna 
revica sem jaz, ki 
nisem imela te mo-
žnosti!«

Upodobljena smeška
Med spiritisti

Energična vdova Klotilda je zvedela, da se s pomočjo 
spiritistov ali klicarjev duhov lahko pomeni s pokojnim 
možem. Le-ti so ji ustregli in nekega večera so družno 
položili roke na okroglo mizo. Kmalu se je zaslišal pri-
tajen smeh: »Je tam duh mojega pokojnega moža?« je 
vprašala vdova Klotilda.
»Da,« je odgovoril duh iz onostranstva. 
»Povej mi, Miha, si srečen?«
»Zelo srečen,« je 
bil kratek odgovor.
»Srečnejši, kot si 
bil tedaj, ko sva še 
živela skupaj?«
»Veliko srečnejši!«
»Kje pa si pravza-
prav?«
»V peklu, draga 
Klotilda, v peklu!«

Stara »novica«

Male sirote
Lyonsko policijo so obvestili, da dve dekli-
ci vsak večer prihajata na vrt neke gostilne 
in se hranita iz posode, ki je namenjena 
psu. Policija je zvečer prišla na dvorišče in 
deklici odpeljala v zavetišče za brezdom-
ce. Deklici sta siroti, ki sta izgubili oba 
starša, zato sta si morali sami iskati hrano 
in zavetišče.

Ilustrirani 
tednik, 
oktober 
1912
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France Ceglar
Spomini na rojstno vas Spodnjo Drago in na 
znameniti potok Drmožnik
Milena Mehle Jeras

Vsem vedoželjnim o naši preteklosti

Minulo leto smo v desetih nadaljeva-
njih spremljali nekoliko skrajšano pri-
poved Marije Strniše iz Velikih Les. V 
njem je gospa Marija doživeto opisala 
zgodovino svoje rojstne vasi Podbu-
kovje in življenje Podbukovcev, zla-
sti življenje svojih sorodnikov in nje 
same, ki je vse to doživljala.
V prihodnji številki bomo v približno 
enakem obsegu začeli objavljati spo-
mine Franceta Ceglarja iz Muljave 
pod naslovom Spomini na vojna leta. 
Tu je mišljena kajpak druga svetovna 
vojna, ki jo je pisec skusil od začetka 
do konca v vsej njeni krutosti in ne-
smiselnosti. 
Po številnih pogovorih z gospodom 
Francetom, le-ta je z našim časni-
kom sodeloval že dalj časa in na več 
načinov, sem spoznal, da je kljub 
»neukosti« bistroumen opazovalec in 
presojevalec vsakršnega dogajanja. Še 
posebej mi je ugajala njegova objektiv-
nost in dobršna mera sposobnosti za 
jasno in kleno izražanje. 
Zategadelj sem mu predlagal, naj svo-
je nadvse zanimivo in tragično preži-
vljanje vojne pove tudi s pisano bese-
do. Po večkratnem prigovarjanju se je 
France vdal in pred menoj je rokopis 
z njegovimi spomini. Vsa njegova pri-

poved temelji na lastnih doživetjih, ki 
jih pisec skusil v italijanski internaciji, 
pri partizanih, pri domobrancih in v 
zaključni kalvariji, ki je temu sledila. 
Ob tej priliki vabim tudi druge bralce 
našega časnika, da v taki ali drugačni 
obliki ohranijo spomine na svoja doži-
vetja ali doživetja svojih bližnjih. Tako 
bomo lahko ohranili marsikaj, kar bo 
v prihodnje pomagalo ustvariti kolikor 
toliko objektivno podobo o naši prav-
kar minuli dobi.

Leopold Sever

V spomin soustvarjalki našega časnika

Sedaj je odšla še gospa Mihaela

Iz zakladnice naših domov
Bom zelo kratek – v telegrafskem slogu.                                                                                                           
Slika jasna. Vzemite pisalo in dopisnico – škreb, škreb škreb – na-
pišite kaj, kje, čemu, kako – cmok znamko na dopisnico – brr, brr, 
brr na pošto. Tok, tok, tok – potrka poštar – odgovori so tu – Le-
opold nestrpno čaka. Velja? Velja!
Strojček je iz zbirke gospoda Ivana Čebularja iz Sada. Kaj neki bi 
to bilo?                   

Pozdrav, Leopold

Redno prebiram časnik Klasje in ne-
strpno čakam, da v naslednji številki 
zvem, kaj je novega v mojem rojstnem 
kraju in v njegovi širši okolici. K pisanju 
o moji Spodnji Dragi me je poleg tega 
še posebej spodbudila knjiga Leopolda 
Severja Prazgodovinski svatje in mi. V 
njej namreč na poseben način oživlja in 
rešuje pred dokončno pozabo bogato 
dediščino naših prednikov. 
Moj oče Tone Mehle, ki ga avtor nava-
ja v omenjeni knjigi, je bil velik ljubitelj 
narave in njen tenkočuten opazovalec. 
Posebej živo so mi v spominu njegova 
pripovedovanja o nenavadnih obisko-
valcih našega Drmožnika. Iz njegove 
pripovedi sem povzela, da so v njegovi 
mladosti okoličani imeli vodo iz potoka 
posebej v čislih. Čeprav je v širši okolici 
veliko izvirov, potokov in drugih vodá, 
so ljudje na skrivnosten način prihaja-
li ravno v Drmožnik. Očitno so vodo 
iz tega potoka oboževali in verjeli, da 
vrača izgubljeno zdravje, zlasti pri ko-
žnih obolenjih, ki so bila nekdaj zelo 
pogosta. 
Največ so prihajali v zgodnji pomladi, 
zlasti ob polnih lunah. Ob Drmožni-
ku so opravljali nekakšno obredje, se 
mazali z blatom in se kopali v potočnih 
tolmunih. Obleko, v kateri so skrivno-
stni obiskovalci prišli, so razobesili po 
drevesnih vejah in grmovju in jo pu-
stili kar tam, sami pa so se preoblekli 
v svežo obleko, si natočili zdravilne 
vode za domov in odšli. Prihajali so z 
vozovi in peš po bližnjicah. To so po-
čenjali leto za letom. Mojemu očetu so 
starejši vaščani pripovedovali, da se je 

V svojih najzgodnejših letih sem trdno 
verjel, da je vse, kar trdijo in napišejo 
tako imenovani strokovnjaki, radi si re-
čejo tudi znanstveniki, čista resnica ali 
vsaj zelo blizu nje. S kritičnim in razi-
skovalnim pogledom na stvarno stanje 
v naravi pa je počasi zaupanje v pribito 
resnico kopnelo in prehajalo v stopnjo 
relativnosti. To še posebej velja za 
družbene znanosti, kamor spada zgo-
dovina in na splošno vse starinoslovje. 
Omenjeno torišče raziskovanja je bilo 
namreč že od nekdaj pod močnimi 
vplivi nacionalnih, verskih in drugih 
ideologij velikih ljudstev in narodov, 
ki so s tem utemeljevali širitev svoje-
ga ozemlja in oblasti na račun manjših 
in slabše organiziranih narodnih enot. 
Tako smo Slovenci že v večji davnini, 
nekaj pa tako rekoč pred našimi očmi, 
zgubili veliko nacionalnega ozemlja v 
srednji Evropi in vzhodno od nje. Sedaj 
je, kar je. Preostane nam le še krčevi-
to oprijemanje tega, kar nam je ostalo. 

Eno izmed sredstev za trdnejši oprijem 
je vsekakor dobro poznavanje naše 
preteklosti, temelječe na dokazilih iz 
naše lokalne zgodovine. To poslanstvo 
v veliki meri uspešno opravlja naš ča-
snik, kljub omalovažujočim zamahom 
nekaterih vsestranskih znanstvenikov z 
naše olistane gore.
Seveda ima lahko tudi naše lokalno 
raziskovanje osebnostni pridih, zato bi 
bilo dobrodošlo sodelovanje vseh re-
snicoljubov predvsem v pisani besedi. 
Čeprav večina naših izsledkov temelji 
na stvarnih in preverljivih dokazilih, bi 
naša prizadevanja dobila še verodostoj-
nejšo podlago, če bi pri tem sodelovalo 
čim več bralcev. Zategadelj sem se še 
posebej razveselil pisanja gospe Mile-
ne Jeras iz Ljubljane, nekoč se je pisala 
Mehle in je bila doma v Spodnji Dragi. 
V skrbno napisanem sestavku je v spo-
minih na pokojnega očeta Toneta Me-
hleta potrdila večino tega, kar sem o 
njegovem pričevanju pisal v našem ča-

sniku in v knjigah Iskal sem prednamce 
in Prazgodovinski svatje in mi. Pokojni 
Tone Mehle je med starimi Dražani znal 
najbolj slikovito pripovedovati o skriv-
nostnem obredju ob potoku Drmožni-
ku (očitno nekdanjemu Trimožniku), ki 
je za časa njegove mladosti še vedno 
potekalo ondi. Omenjeno obredje je v 
povezavi z drugimi ostalinami v okoli-
ci čudovito skladno z arheološkimi in 
drugimi dokazili iz srednjeevropskih 
najdišč. Kar nedvoumno potrjuje, da 
je tod in daleč naokoli v starejši železni 
dobi živelo slovensko govoreče prebi-
valstvo. Članek je objavljen na Sivi stra-
ni našega časnika. K tovrstnemu in dru-
gemu sodelovanju ste prijazno vabljeni 
tudi drugi. Naj vas ne odganja misel na 
premajhno izkušenost v pisnem izraža-
nju. Če bo potrebno, bomo nekoliko 
polepšali izrazje in pri tem skrbno pazi-
li, da sporočilnost ne bo trpela. 

Leopold Sever

Vsemogočni, ki bedi nad stvarstvom, 
vse pogosteje posega v vrsto sodelav-
cev našega časnika in jih povabi v svetlo 
brezčasnost. Tokrat se je tja odpravila 
pisateljica, pesnica in narodopisna raz-
iskovalka Mihaela Jarc Zajc iz Višnje 
Gore. 

Neustavljiva želja po spoznavanju na-
ših lepih krajev in njihovih posebnosti 
naju je priganjala na pot. Pred dobrim 
desetletjem sva se namenila na zname-
niti in nekoliko težje dostopni Korinjski 
vrh, ki je druga največja »gora« v naši 
občini. Vendar sva zaradi pojemajočega 
dneva namero opustila. »Pa drugič,« sva 
dejala. Toda tistega »drugič«, kot mno-
gokdaj v življenju, ni bilo več – prehitel 
naju je čas.

Avtor France Ceglar pred svojim domom 
na Muljavi

Gospa Mihela se je s prispevki in s splo-
šno naklonjenostjo vključila v oblikova-
nje našega glasila že na začetku izha-
janja. Iz njenih prispevkov smo kmalu 
spoznali, da gre za izkušeno oblikoval-
ko pisane besede, ki z izrazno močjo 
presega običajne zapisovalce. To tudi ni 
bilo čudno, saj je gospa Mihaela tedaj 

že imela za seboj lepo število tiskanih 
del, prozne in predvsem pesniške vr-
ste. Z literarnim snovanjem je začela 
že v mladostnih letih, ko je prijatelje-
vala s pesnico Vido Tauferjevo in dru-
gimi. Največ pa je ustvarjala v času 
po drugi svetovni vojni. Njena dela so 
raztresena po številnih slovenskih glasi-
lih, največ v Mohorjevih knjigah, nekaj 
svojega pa je izdala tudi samostojno. 
Več o njenem življenju in o njenem lite-
rarnem snovanju bomo kmalu zapisali 
v Domoznanski galeriji našega časnika. 
Splošna kulturna razgledanost, mo-
drost in gostoljubnost je v hišo gospe 
Mihaele privabila številne obiskovalce. 
Dolgo bi naštevali vse, ki so pri njej 
iskali in dobili raznotero pomoč pri 
raziskovalnem, publicističnem in štu-
dijskem delu. Med rednimi obiskovalci 
njenega doma v Višnji Gori sem bil tudi 
jaz, in redki so bili tedni, ko nisem vsaj 
enkrat potrkal na vrata nekoč obsežne 
Omahnove domačije. 
Tudi potem, ko so življenjske moči 
dodobra pošle in si je gospa Mihae-
la poiskala počitek v Domu starejših 
občanov, je živo spremljala dogajanje 
v občini, predvsem v svoji dragi Višnji 
Gori, ki ji je posvetila veliko svojega 
hotenja. Ob obisku je bilo vedno eno 
od prvih vprašanj: »Kdaj pa bo izšlo 
Klasje? Tudi Višnjana težko pričakujem, 
ko je toliko zanimivega tam notri!«
Draga pokojnica se je poslovila s tega 
sveta v častitljivi starosti štiriindevet-
desetih let. K večnemu počitku na vi-
šnjegorskem pokopališču smo jo dva-
indvajsetega dne letošnjega novembra 
pospremili v velikem številu. Vsem 
njenim v imenu Klasjevega uredništva 
izrekam iskreno sožalje. 

Leopold Sever

Moj oče, Tone Mehle, Joškovčev iz Spo-
dnje Drage, je rad pripovedoval o svojih 
doživetjih iz mladosti. Na sliki (prvi z 
leve) je v pogovoru z nekaj let mlajšim 
Francetom Kalarjem iz Ivančne Gorice.   

to dogajalo, odkar pomnijo, to se pravi 
še v starih časih. Obredno zdravljenje 
z vodo je trajalo vse do začetka druge 
svetovne vojne, potem pa je ugasnilo. 
Tu in tam so prihajali le še posamezniki. 
Med znanimi ljudmi, ki so tačas še ce-
nili to vodo, je bil zdravnik dr. Fedran, 
ki je pogosto pošiljal služkinjo po dr-
možniško vodo ali pa se je na sprehodu 

sam ustavil ob njej. Nekaj starodavnega 
zaupanja v to vodo je imel tudi moj oče 
Tone. Ko je na stara leta bival v domu 
starejših občanov, nas je večkrat po-
prosil za vodo iz Drmožnika. Seveda 
smo mu to željo z veseljem izpolnili. 
In vsakič je pristavil, da ga je pijača kar 
nekako poživila. 
Vodo iz draškega Drmožnika z užit-
kom pijemo še dandanes. V posodo jo 
natakamo pri izviru, ker je v spodnjem 
toku onesnažena in zato brez značilne 
naravne svežine. Še v moji mladosti 
smo vodo zajemali vse do izliva v Vi-
šnjico pod Hudim. V bistri potočni vodi 
so tedaj plavale ribe, zlasti postrvi. Le-
te smo lovili in jih uživali. Še vedno so 
mi v živem spominu slastne večerje s 
postrvmi in domačo smetano, ki jih je 
pripravila moja mama. Kanec teh užit-
kov sta bila deležna tudi moja otroka, 
ki sta zaradi tega še posebej rada pri-
hajala k dedku in k babici v Spodnjo 
Drago, k bistremu potočku, ki se je vil 
tik pod našim domom. 
Potoku Drmožniku v Spodnji Dragi bi 
morali vsekakor povrniti nekdanjo bi-
strino in svežino iz ekoloških in zgodo-
vinskih nagibov. Prvi korak bi bila na-
peljava kanalizacije v vasi in večja skrb 
vseh nas za oživitev tega naravnega in 
zgodovinskega bisera. 
Na koncu izrekam vso pohvalo celo-
tnemu uredništvu Klasja za zanimivo 
in koristno vsebino časnika, še posebej 
gospodu Severju, ki neutrudno skrbi 
za to, da bi se mladi rod zavedel ne-
precenljive vrednosti zapuščine naših 
prednikov.



V nadnaslovu je stih iz 
stare ljudske pesmi s 
tragikomično vsebino. 
Čeprav je pesem po vsej 
verjetnosti nastala že v 
času krščanstva, vendar-
le vsebuje prvine nara-
voverskega pojmovanja 
o prehajanju duš na »oni 
svet« s pomočjo ptic (po 
starem tic). V krščanstvu 
so »oni svet« nadomestila 
nebesa, prenašalci pa so 
božji krilatci angeli. 

Poslovilni hribček (tični-
co), s katerega so poletavale ptice z dušami 
rajnih, so svoje dni imeli tudi v Pišecah, pre-
cej daleč od nas proti vzhodu, že na obmo-
čju Bizeljskega. To pomeni, da je duhovna 
kultura naravoverja segala vse do tja in za-
gotovo še dlje. Nema priča tega dogajanja 
je imenska ostalina, o kateri smo pravkar 
razmišljali. Pa bi se kaj lahko primerilo, da 
bi imenski relikt za vedno utonil v pozabi 
(če ni morda označen v kaki zemljepisni ali 
katastrski listini). Imena se je namreč spo-
mnilo le še nekaj starejših ljudi. 

O pišeški Tičnici sem okvirno slišal že lani, 
ko sem se mudil na domu jezikoslovca Ple-
teršnika iz Pišec. Tedaj mi je prijazna oskrb-
nica pojasnila, da ji je ime znano, vendar ni 
mogla določiti lokacije. Raziskovalna vnema 
mi ni dala miru, zato sem se letošnjo po-
mlad še enkrat odpravil na bizeljski konec 
in znova vrtal med ljudmi. Končno sem le 
naletel na nekaj prijaznih vaščanov iz Pa-
vlove vasi, ki so mi znali pokazati to zani-
mivost. Tičnica leži nekako sredi med Ple-
teršnikovimi Pišecami in obsežno Pavlovo 
vasjo. Nedaleč proč leži znameniti pišeški 
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CXLIV. REKORD: 

Rešta do neba
Ko sem konec letošnjega septembra stopil na dvorišče Resnikove doma-
čije v Petrušnji vasi, se mi je zaradi zlatorumenega blišča zdelo, da sem 
prišel v muljavsko cerkev z zlatim baročnim oltarjem, če že ne kar v nebe-
sa. Vtis je naredila v številnih obeskih razvrščena zlatorumena koruza. Ena 
izmed rešt pa mi je vzbudila še posebno spoštovanje. Vzel sem meter in 
pod pričami dognal, da meri nič manj kot 5, 80 metra, seveda so bili tudi 
drugi obeski vse prej kot pritlikavi. Kljub temu, da mi je gospodar Janez 
zagotovil, da je trdna kot Ajflov stolp, sem okoli orjakinje hodil z nekaj 
previdnosti – če bi se utrgala in me pokopala pod seboj, še s prstom ne bi 
več pomigal. Vse to in še veliko drugega je sad pridnega dela Janeza Avgu-
ština in njegove družine, ki sedaj gospodari na Resnikovini na Petruškem. 
Številne rešte, viseče na vseh koncih dvorišča, so samo del njihovega ko-
ruznega pridelka – večina koruze je šlo namreč za silirano hrano govedi, 
zrnovino pa bodo pohrustali pujski in številna perjad domačih in divjih jat. 
Na koncu smo za mizo malo pokramljali in tedaj sem dognal, kako Av-
guštinovi ob službenih in šolskih obveznostih to zmorejo: vsi – gospodar 
Janez, gospodinja Anica, hči Janja, sin Matej, zraven pa še babica Marija 
– vse to delajo družno in z velikim veseljem, ne pričakujoč večjih materi-
alnih koristi. Kdor se na ta način ukvarja s kmetijstvom, že ve, zakaj.
Za skromno »plačilo« naj jim bo trdo zaslužen Klasjev rekord. Čestitke in, 
če je mogoče, še tako naprej in naprej! 
Družina že ima v lasti Klasjev rekord iz lanskega leta. Šlo je za čezmerno 
rojstvo pujskov. Dosežek je bil predstavljen le pod starim domačijskim 
imenom Resnikovi, uradno družinsko ime Avguštin pa je pomotoma izo-
stalo. Za pomanjkljivost se družini vljudno opravičujem. 

Leopold Sever

Ste že slišali za Krtinarjevo Lojzo? 
Ne? No, boste pa danes. Lojza je bila 
vdova, ki je imela sinčka Ivančka. Fant 
je tisto leto prvič šel v šolo, kar je 
bilo kajpada povezano s stroški. Pa je 
Lojza pisala teti v Ameriko in v pismu 
potarnala, kako težko se živi pri nas v 
povojnih časih. Na koncu je še prista-
vila, da gre Ivanček letos v šolo in bi 
mu marsikaj prav prišlo, med drugim 
tudi kaj za razvedrilo po napornem 
učenju. 
Teta je sporočilo razumela in v štirih 
tednih je prišel paket z vsem mogo-
čim za šolo, zraven pa še krasna žen-
ska obleka in ustne orglice za sinkovo 
razvedrilo.
Lojza je bila v letih, ko se ženske še 
vedno rade pokažejo v lepem. Na-
dela si je amerikansko obleko, ki ji je 
lepo pristajala, vtaknila v žep orglice 
in se šla pokazat Gabrovim. Gabrova 
Pepa je z rahlo zavistjo gledala lepo 
oblačilo, a je zavist hitro prešla, ker 
je mož Fronc zaigral na ustne orgli-
ce. V ženskah se je prebudil že skoraj 
pozabljen nagon po plesu, pa sta se 
zavrteli, da se je kar kadilo po hiši. 
Stvar bi se nadvse lepo izšla, če ne 
bi pod pečjo dremal pes Píko. Ne-
navadni glasovi so ga vznemirili, da 
je pokukal izpod peči in videl, kako 
se Lojza in njegova gospodinja Pepa 
dajeta med seboj. »O, tako pa ne bo 
šlo,« se je utrnilo v njegovi kosmati 
glavi, »da bi Lojza tepla mojo gospo-
dinjo, ki mi vsako jutro natrese žgan-

Županu v slovo 
od županovanja

Kolo zaigrajmo,
kolo Podivanško!

Vodil nas 
je ves čas

dragi Jernej.
V nove dni
gremo vsi
z njim v
penzjon!

Leopold

Kako je Píko »tepež« končal
cev in mleka, ne in ne!« Najprej je 
malo zarežal, ker pa to ni pomagalo, 
se je zakadil v Lojzo in njena prele-
pa obleka je bila hipoma taka, da je 
bila samo še za strašilo dobra. Píko, 
ki jih je potem pošteno skupil z me-
tlo, najbrž nikoli ni mogel razumeti, 
zakaj je bil tepen, ko se je vendarle 
potegnil za gospodinjo. Verjetno si je 
mislil: »Oh, ta človeška pamet, pa jo 

razumi, če moreš.« Tudi Lojza se je 
večkrat spomnila prelepe obleke in 
vselej zavzdihnila: »Oh, pasja pamet 
je pa res čudna!«
Zgodba nas je poučila, da ne prire-
jajmo plesov, če imamo v hiši kakega 
nepoučenega šavseljna. Kaj hočemo, 
vsaka šola nekaj stane. Samo poglej-
te, ob koliko je bila Lojza!

Leopold Sever

»Prišle so drobne tice, so nesle dušo v vice«

Tičnica pri Pišecah

grad, ki je po mnogo znamenjih sodeč nastal na nekdanjem gradišču. 
V okolici pa je čutiti še druge sestavine nekdanje gradiške skupnosti iz 
starega veka. Za njihovo natančnejšo raziskavo pa mi je zmanjkalo časa. 
Očitno bi bilo treba »skočiti« še enkrat proti vzhodu – kaj hočemo, iz-
virna raziskovanja zahtevajo neprimerno več truda kot običajna »znan-
stvena« faktografija. 

Z gozdom obrasel grič sredi fotografije je pišeška Tičnica. Desno od nje se 
vidi grajski stolp pišeškega gradu, ki je očitno nastal na mestu staroveškega 
gradišča.

Vrh Tičnice v Pišecah povsem ustreza splošnim značilnostim drugih duhovnih 
oronimov na Slovenskem.

Rekordna rešta na Resnikovem dvorišču v Petrušnji vasi, Anno Domini 2010


